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یادداشت مدیر مسئول

MOBARAKEH STEEL GROUP 1 مارس 2025                      30 شعبان 1446   شماره  1417       شنبه 11 اسفند 1403             نشریه داخلی  شرکت فولاد مبـارکه                     

مدیر عامل فولاد مبارکه در دومین روز کاری خود از باشگاه سپاهان و پروژه انتقال آب بازدید کرد

همسویی اولویت های مردم اصفهان و مدیریت شرکت فولاد مبارکه

استاندار اصفهان: اینکه مدیرعامل فولاد مبارکه 
بلافاصله بعد از معارفه خود، در شرکت آب صفه 

کی از آن است که وی دغدغه تأمین  حضور یافت حا
آب استان را دارد و موضوعات اصفهان را در اولویت 

برنامه های خود قرار داده است

مدیرعامل فولاد مبارکه:حمایت ویژه خودرا  از تیم سپاهان 
اعلام می کنم. امروز  نیز به نیت حمایت از این تیم، نخستین 
بازدید خارج از محل شرکت فولاد مبارکه خود را به ورزشگاه 

نقش جهان و باشگاه سپاهان اختصاص دادم و در آینده 
نزدیک و با فوریت مباحث باشگاه را بررسی می کنم

شرکت متعالی و جهان تراز فولاد مبارکه با حضور نهمین مدیرعامل 
خود، در حالی به مسیر پیشرفت پرافتخار خود ادامه می دهد که طی 
دهه های گذشته همواره با پایداری، ایثار و اخلاص جمع کثیری از متخصصان 
دلسوز و وفادار به آرمان استقلال و آزادی میهن اسلامی اداره شده و در پی 
توسعه پایدار و رشد صنعتی و اقتصادی بوده است و این آرمان در دوره جدید 

فعالیت، به حول و قوه الهی با جدیت و سرعت دنبال خواهد شد.
تغییرات در هر سازمان، ضرورتی اجتناب ناپذیر برای ایجاد پویایی و تداوم روند 
رو به رشد در سازمان با روحیه و انرژی تازه برای حرکت در مسیر توسعه و تحول 
« با بهره مندی از توان و تجربه  متوازن است. در حقیقت، »خلق آینده ای بهتر
مدیران جدید خاستگاه تحولات سازمانی است که این موضوع را در روزهای اخیر 

در مدیریت فولاد مبارکه شاهد هستیم.
کنون در مسیر درستی  فولاد مبارکه به همت بزرگ مردان صنعت فولاد کشور، هم ا
قرار دارد و به مدد الهی در دوره جدید با بهره گیری از خلاقیت و ابتکار استراتژیک 
مدیریتی، به دنبال توسعه و تکامل و تغییرات نظام مند برای حضور در باشگاه 
فولادسازان برتر جهانی و رقابت با فولادسازان بزرگ است و برای نیل به این 
هدف، سیاست گذاری و ترسیم چشم اندازی درست برای تحرک جدی در میدان 

اقتصاد و صنعت جهانی را مدنظر دارد.
کـه نـوآوری و تکنولوژی هـای نویـن، نقـش مهمـی در توسـعه  بـدون شـک، ازآنجا
صنعتـی ایفـا می کننـد، رویکـرد شـرکت فـولاد مبارکـه بـر مبنـای تحـول دیجیتـال، 
بهره گیـری از هـوش مصنوعـی و اسـتفاده از فناوری هـای نـو بـرای تولیـد فـولاد 
سـبز خواهد بـود و عـلاوه بـر ایـن، تولید محصـولات جدیـد و ویـژه بـرای رقابـت در 
بازارهـای بین المللـی و تقویـت صـادرات بـا نـگاه بـه بازارهـای جدیـد به منظـور 

، ارتقـای بهره وری و توسـعه متـوازن و پایـدار در این گروه  ایجاد درآمدهای پایـدار
صنعتی بـزرگ، رویکردی اسـت کـه در ارتقـا جایگاه ملـی و بین المللی این شـرکت 

مؤثـر خواهـد افتـاد.
استراتژی فولاد مبارکه »نگاه به آینده« در افق 1410 با برنامه ریزی مشخص 
است که به یقین نقطه عطفی در مسیر توسعه پایدار این گروه صنعتی و ارتقای 

همه جانبه جایگاه آن در ابعاد ملی و بین المللی خواهد بود.
ایجاد شفافیت در همه امور، تولید محصولات ویژه، کاهش هزینه ها، سودآوری 
و کسب درآمدهای جدید، شناسایی و جذب نخبگان، بهینه سازی فرایندهای 
تولید، تقویت همکاری با شرکای تجاری، ارتقای فناوری های نوین و تضمین 
پایداری اقتصادی تمامی شرکت های گروه و ارتقای معیشت و رفاه کارکنان فولاد 
از دیگر موضوعاتی است که در دوره جدید مدیریتی فولاد مبارکه با جدیت دنبال 

خواهد شد.
آنچه در طول ادوار مختلف مدیریتی باعث رشد و شکوفایی و تحقق اهداف و 
برنامه های فولاد مبارکه در تمامی بخش ها بوده، عزم راسخ تمامی مدیران و 
کارکنان به توسعه گرایی و همراهی در مسیر تحقق اهداف و آرمان های شرکت 
بوده  و این امر یکی از مهم ترین وجوه تمایز و در نهایت رمز موفقیت  این شرکت 

در طول بیش از سه دهه تلاش و مجاهدت به شمار می آید.
 فولاد مبارکه به عنوان صنعتی صنعت ساز و رفاه ساز با نگاه توسعه گرای خود، به 
دنبال تقویت کار و تولید و توسعه و آبادانی ایران اسلامی است و تردیدی نیست 
که در این مسیر خداپسندانه و خیرخواهانه، خدا یاریگر و پشتیبان این شرکت 
، تعالی نام ایران عزیز را  خواهد بود تا با همت و کوشش مدیران و کارکنان دلسوز

در تمامی میادین و عرصه ها شاهد باشیم.

ی فولاد مبارکه در افق ١4١٠ نگاه به آینده؛ استراتژ

ماه مبارک رمضان
 بهار نوسازی وخودسازی انسان

 وبهار انس با خداست
مقام معظم رهبری )مدظله العالی(  

ضمن تبریک حلول ماه مبارک رمضان، به اطلاع می رساند با توجه به مصادف شدن زمان خروج کارکنان شیفت 1 با اذان مغرب 
در طول ایام این ماه، به منظور برنامه ریزی جهت بهره مندی تمامی کارکنان از برکات ماه مبارک، ساعات کاری 

ح زیر اعلام می گردد: ( از تاریخ 1403/12/12 تا پایان ماه مبارک رمضان به شر تمامی همکاران )شیفت و روزکار

1.همکاران محترم شیفت 2 جهت سوارشدن به سرویس ایاب و ذهاب ترابری باید یک ساعت زودتر در مبادی حرکت حضور یابند.
2.در صورت تغییر در روز اول ماه مبارک رمضان، تاریخ آغاز برنامه زمان بندی )1403/12/12( تغییر نخواهد کرد.

3.چنانچه بر اساس تصمیم هیئت محترم وزیران، تغییری در ساعات کار ایجاد گردد، 
 اطلاع رسانی انجام خواهد شد.

ً
در صورت نیاز به تغییر جدول فوق، متعاقبا

امور اداری

قابل توجه کلیه کارکنان محترم شاغل در شرکت فولاد مبارکه و شرکت های پیمانکار

توضیحات:

یخ 1403/12/12 تا پایــان ماه مبارک رمضان ســاعات کاری تمامــی همکاران از تار
ر کا ن  مــا دز و ر و عت  جســا و خر عت  ــا کتس شــر ز  ا ی  بــر ا تر یس  و ســر لیــن  و ا کــت  حر عت  ســا
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، معاونان و  حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار وزیر
مدیران وزارت اطلاعات، حفظ روحیه و رویکرد انقلابی در 
گی ها و  وزارت اطلاعات در طول سال های متمادی را از ویژ
امتیازات ممتاز این وزارتخانه برشمردند و گفتند: وزارت 
 انقلابی و پایبند به انقلاب است و 

ً
اطلاعات مجموعه ای واقعا

همچنان که عناصر قدیمی این وزارت، انقلابی ماندند، 
نیروهای جدید آن نیز در مسیر انقلاب حرکت می کنند که این 

نعمتی بزرگ است.
ایشان، تنها راه حل و دریچه نورافشان کشور در برابر مشکلات را 
پایبندی به مبانی انقلاب خواندند و افزودند:  رفع مشکلات در 
هر یک از بخش های اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی 
کشور در گرو توکل به پروردگار، پایبندی به اصول انقلاب و پیگیری 
مجدانه برای تحقق طرح ها و قوانین خوب موجود در کشور و 

جبران عقب ماندگی ها است.
حضرت آیت الله خامنه ای، برنامه ریزی برای انجام امور کشور 
و حل مشکلات را بخشی از اقدامات لازم و ضروری برشمردند 
و گفتند: آنچه مهم است، دستیابی به خروجی عینی و مطلوب 
گر نتیجه جلسات و برنامه ریزی ها و زمان بندی ها،  است زیرا ا
محصول ملموس و مطلوب نباشد، فایده ای ندارد و نتیجه 
مطلوب هم هنگامی حاصل می شود که پیگیری مستمر وجود 

داشته باشد.
کید بر همکاری و هماهنگی دستگاه های  ایشان همچنین با تأ
اطلاعاتی با یکدیگر در همه سطوح، توجه ویژه مجموعه های 
اطلاعاتی به تزکیه اخلاقی و مسائل معنوی را نیز مهم و ضروری 

دانستند.

وزیر صمت گفت: تا پایان سال ۱۴۰۴ ظرفیت تولید فولاد 
کشور از مرز ۵۰ میلیون تن عبور می کند.

به گزارش خبرگزاری تسنیم، سیدمحمد اتابک در آیین امضای 
تفاهم نامه روایت پیشرفت، گفت: به عنوان یک صنعتگر می گویم 
که آنچه با هدف یــاس و ناامیــدی، کارهای بزرگ انجام شــده در 

کشور را کتمان می کند؛ خلافی بیش نیست.
وی امید را پیشران فرد و جامعه دانست و افزود: هر جامعه پویایی 
برای پیشــرفت نیازمند امید است و دشــمن برای توقف حرکت 
جامعه به سوی سازندگی و تعالی، همین نقطه را نشانه رفته است.
اتابک پیشــرفت ســال های پس از انقــلاب را چشــمگیر خواند و 
گفت: کارهــای بزرگی که بــه دوران پیــش از انقلاب نســبت داده 
می شــود غالباً متعلق به 46 ســال اخیر اســت و با نگاهی بــه 100 

شرکت برتر کشور این نکته به خوبی نمایان می شود.
وزیر صمت موفقیــت کشــورمان در توســعه صنایع راهبــردی را 
پرشــتاب خواند و جایگاه ایران را در این زمینه پس از چین دوم 

دانست.
وی از فولاد به عنوان یکی از صنایع راهبردی نام برد و یادآور شد: 
در حال حاضر این صنعت در کشورمان به افق 1404 دست یافته 
اســت و با تولید 45 میلیون تن، دو برابر نیاز کشور ایجاد ظرفیت 

شده است.
به گفته اتابک، تــا پایان ســال 1404 تولید فولاد از مــرز 50 میلیون 

تن عبور می کند.
کید مقام معظم رهبری در حوزه معدن اشاره  وی همچنین بر تأ
کتشاف، استخراج و فراوری  کرد و افزود: پیشرفت علمی کشور در ا
مواد معدنی از روند مناسبی برخوردار است و این صنایع در بورس 

جایگاه ممتاز دارد.
کید رهبری بر تبیین امور را ضروری و عامل ایجاد روحیه در  وی تأ
بین افراد جامعه دانست و تبیین و روشنگری اقدامات انجام شده 
را برای ادامه راه امیدبخش خواند و گفت: برپایی نمایشگاه های 
کــز صنعتــی و معدنــی،  و حضــور نخبــگان و دانشــجویان در مرا
توانمندی کشور در صنایع راهبردی را بیش ازپیش نشان می دهد 

و وزارت صمت برای ارائه آمادگی کامل دارد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت، شناسایی نقایص و نیاز به رفع آن را 
برای ادامه راه پیشرفت کشور ضروری خواند و از گروه های مرجع 
گاهی بخشی جوانان و آحاد جامعه با اقدامات مؤثر  برای معرفی و آ

انجام شده، دعوت کرد.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

تنها راه حل مشکلات، پایبندی 
به مبانی انقلاب است

عبور ظرفیت تولید فولاد کشور از مرز 
50 میلیون تن تا پایان سال

آییـن تکریـم و معارفـه مدیرعامـل فـولاد مبارکـه روز 
یک شـنبه ۵ اسـفندماه برگـزار شـد و طـی آن معـاون 
وزیـر صمـت، اسـتاندار اصفهـان، نماینـده مـردم 
شهرسـتان مبارکـه و مدیـران عامـل سـابق و جدیـد فـولاد مبارکـه بـر 
کید کردند. ظرفیت های صنعت فولاد برای توسعه اقتصادی کشور تأ

به گزارش خبرنگار فولاد، محمد آقاجانلو، رئیس هیئت عامل ایمیدرو، 
در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل شـرکت فـولاد مبارکه گفـت: 4 درصد 
از تولیـد ناخالـص داخلی کشـور مربوط به صنعـت فولاد اسـت و ایـن امر 
نقـش ملـی ایـن صنعـت را نشـان می دهـد. در ایـن میـان، فـولاد مبارکـه 

بیش از ۳0 درصـد از تولید فـولاد کشـور را بر عهـده دارد.
محمـد آقاجانلـو بـا بیـان اینکـه مدیرعامـل جدیـد گـروه فـولاد مبارکـه از 
مدیـران تأثیرگـذار و خوش نـام وزارتخانـه اسـت اظهار امیـدواری کـرد که 

وی بتوانـد خدمـات شایسـته ای ارائـه دهـد.
وی با اشـاره بـه اهمیت مجموعـه فـولاد مبارکه به عنـوان یکـی از صنایع 
کلیدی کشور اظهار کرد: بنا بر سخنان دکتر طیب نیا، »فولاد مبارکه حرم 
اسـت« و همه باید از آن مراقبت کنیم تا این صنعت بزرگ دچار مشکل 

نشود و در این مسـیر، کل کشور باید همت کند.
افزایش تولید فولاد مبارکه علی رغم چالش های ناترازی

معاون وزیر صمت با اشاره به چالش های موجود در صنعت فولاد کشور 
اظهـار داشـت: بـا وجـود شـرایط ناتـرازی، فـولاد مبارکـه توانسـته افزایش 

تولید داشـته باشـد و مهم ترین محصول زنجیره فولاد را تأمین کند.
وی با اشاره به تلاش های محمدیاسر طیب نیا در زمان تصدی مدیریت 
فولاد مبارکه گفت: وی زحمات بسیاری کشید و حتی در روزهای پایانی 
فعالیت خود نیز مشغول پیگیری موضوعات مختلف بود. در این دوره، 
اقدامات بزرگـی از تأمیـن پایگاه های سـنگ معـدن گرفته تـا پروژه هایی 

مانند سفیددشت به سرانجام رسید که شایسته قدردانی است.
تمرکز بر اولویت های فولاد مبارکه و حرکت به سمت 

فولاد سبز
رئیـس هیئـت عامـل ایمیـدرو در ادامـه سـخنان خـود بـه اولویت هـای 
مهـم صنعـت فـولاد اشـاره کـرد و گفـت: لازم اسـت پروژه هـا به درسـتی 
اولویت بنـدی شـوند و بـر حـوزه صـادرات تمرکـز بیشـتری صـورت گیـرد. 
همچنیـن، تأمیـن گاز، مصـرف بهینـه انـرژی، انتقـال آب بـه اصفهـان و 
کتشافی برای جایگزینی منابع و کاهش مصرف انرژی باید  فعالیت های ا
در دستور کار قرار گیرد. فولاد مبارکه باید به سمت فولاد سبز حرکت کند 

تـا پروژه هـا بـه تکامـل برسـند و رقابت پذیر باشـند.
مسئولیت اجتماعی فولاد مبارکه باید ساختارمند باشد

آقاجانلو در بخش دیگری از سخنان خود بر اهمیت تعهد فولاد مبارکه 
کیـد و اضافه کرد: مسـئولیت اجتماعی  به مسـئولیت های اجتماعی تأ
بایـد هدفمنـد و در یـک چارچـوب مشـخص تعریـف شـود. ابتـدا بایـد 
از مجموعه هـای اطـراف فـولاد حمایـت شـود و سـپس بـا سـاختار و 

پروژه هـای مشـخص، بـه کل کشـور منفعـت برسـد.
وی در پایـان ابـراز امیـدواری کرد کـه تمامی مدیـران صنعت فـولاد، پس 

از پایان مسـئولیت خـود، از خدمات خود خشـنود و سـربلند باشـند.

استاندار اصفهان:
به گرمی دست مدیرعامل فولاد مبارکه را می فشارم

مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان نیز در این آیین، ضمن قدردانی 
از زحمات محمد یاسـر طیب نیا، مدیرعامل سـابق فـولاد مبارکه گفت: 
اهتمـام ایشـان در اجـرای پروژه هـای توسـعه شـرکت، دسـت یابی بـه 
رکوردهـای جدیـد و بـاور عینـی بـه اینکـه شـرکت های دانش بنیـان و 
جوانان کیمیـای عصر جدید هسـتند، همچنین تـلاش ایشـان در حل 
مسائل شرکت، اقدامات مسئولانه در حوزه انرژی و احداث نیروگاه های 
سـیکل ترکیبی و خورشـیدی، توسـعه پایدار، فرهنگ و مسـئولیت های 
اجتماعـی و همچنیـن اقدامـات در حـوزه مسـئله آب اسـتان بی نظیر و 

تحسـین برانگیز بـود و شایسـته قدردانی اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه رودهـا زمانـی می میرنـد کـه فرامـوش شـوند، گفـت: 
یقیناً همه هم قسـم و هم بـاور هسـتیم کـه »زاینـده رود  نـه می میـرد و نه 
فرامـوش می شـود«.یقیناً پروژه هـای آبـی اسـتان بایـد بـا همـان همـت 
پیش بـرود، زیـرا بـدون آن هـا، هم اصفهـان و هـم اسـتان های هم جـوار، 

آسـیب خواهنـد دیـد.
آغاز مدیریت دکتر زرندی نه تنها یک تغییر بلکه آغازی 

برای دستاوردهای بزرگ تر باشد
وی در بخش دیگری از سخنان خود، ضمن خیرمقدم به دکتر زرندی، 
مدیرعامل جدید فولاد مبارکه گفت: ایشـان مدیری جوان، خوش نام، 
باتجربـه و در مدیریت هـای کلان صنعتـی موفـق بوده انـد. ان شـاءالله 
آغـاز مدیریـت دکتـر زرنـدی، نه تنها یـک تغییـر، بلکه آغـازی برای کسـب 
دستاوردهای بزرگ تر باشـد. به خاطر داشته باشیم انتظارات بالا نه به 

معنای مطالبه کـور، بلکه اعتمـاد به شـما مدیر جوان اسـت.
وی  در ادامـه سـخنان خـود بـا اشـاره بـه ظرفیت هـای اسـتان اصفهـان 
گفـت: بـاور داریـم که عمـده مشـکلات بـه دسـت همین مـردم منطقـه و 

اسـتان حـل خواهـد شـد.
جمالی نژاد خطاب به مدیرعامل فولاد مبارکه اظهار داشت: با شناختی 
که از سوابق خوب شما دارم، به گرمی دست شما را می فشارم و امیدوارم 
ان شـاءالله در آینده ای نه چندان دور شـاهد این باشیم که پرچم فولاد 

مبارکه نه فقط در منطقه و کشور، بلکه در جهان بالا رود.

نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی:
امروز فولاد مبارکه در سمت مدیریت عامل خود یک شخص 

جوان و پویا می بیند

در این آیین، زهرا سعیدی، نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس 
شـورای اسـلامی نیز طی سـخنانی گفت: امـروز از فـولاد مبارکـه به عنوان 
صنعتـی بـزرگ و پرافتخار یـاد می کنیـم و بـه آن می بالیـم؛ ازایـن رو بایـد از 
کنون،  تمامی دسـت اندرکاران سـاخت و فعالیـت این شـرکت، از ابتـدا تا
ازجمله مجری طرح فولاد مبارکه، مهنـدس عرفانیان و سـایر مدیران و 

کارکنـان آن قدردانی کنیم.
وی بـا بیـان اینکـه بسـیاری از مدیـران عامـل فـولاد مبارکـه در زمـان 
مسـئولیت خـود هیـچ نفـع شـخصی نداشـتند، امـا سـختی های بسـیار 
زیادی برای توسـعه این صنعت تحمل کردند، گفت: امروز فولاد مبارکه 
در سـمت مدیریـت عامـل خـود یـک شـخص جـوان و پویـا را می بینـد، 
کسـی کـه طـی چنـد دوره معـاون وزیـر بـوده و در سـابقه وی، حضـور در 
هیئت علمـی دانشـگاه نیـز دیـده می شـود. امیدواریـم فـولاد مبارکـه در 
دوره تصدی گری ایشان نیز همچنان به رشد خود ادامه دهد و به رشد 

و توسـعه پایـدار و چشـمگیر برسـد.
سعیدی در بخش دیگری از سـخنان خود پیرامون ظرفیت های فولاد 
مبارکـه در حـوزه مسـئولیت اجتماعـی گفـت: ایـن شـرکت بایـد فراتـر از 
مسـئولیت اجتماعی، به ظرفیت خود نگاه کند. هم جواری شهرستان 
مبارکه با صنعـت بزرگی مانند فـولاد مبارکه بایـد به گونه ای باشـد که این 
شهرسـتان، همانند خود فولاد مبارکه، از شـاخصه های بزرگی برخوردار 

باشـد و نیاز اسـت برای تحقق ایـن امر تدابیر بهتری اندیشـیده شـود.
وی بـا اشـاره بـه قـرارداد اخیـر شـرکت فـولاد مبارکـه بـا شهرسـتان مبارکـه 
به منظـور تجهیـز هرچـه بیشـتر بیمارسـتان محمـد رسـول الله ایـن 
شهرستان خاطرنشان کرد: از مدیریت فولاد مبارکه درخواست می کنیم 
نـگاه ویـژه ای بـه شهرسـتان هم جـوار خـود داشـته باشـد تـا توسـعه این 
شهرسـتان در همه زمینه ها ازجمله امنیت، بهداشـت و درمان و جاده 

نیـز هماننـد توسـعه صنعت بـروز شـود.
گـر امـروز  سـعیدی در بخـش دیگـری از سـخنان خـود تصریـح کـرد: ا
فـولاد مبارکـه در بخش هـای مختلـف بـه پیشـرفت های قابل توجهـی 
دست یافته است، این را باید مرهون تلاش کارکنان این شرکت دانست.

کید کرد: مدیرعامل فولاد مبارکه تأ
تعهد استانی من، آب و حمایت از باشگاه فولاد مبارکه سپاهان

مدیرعامـل گـروه فـولاد مبارکـه در ایـن آییـن گفـت: موضـوع آب اسـتان 
اصفهان به عنوان یک موضـوع حسـاس، در اولویت های من قـرار دارد، 
زیـرا زاینـده رود متعلـق بـه یـک شـهر نیسـت، بلکـه نمـاد زنـده  بـودن کل 

کشـور اسـت.
سـعید زرنـدی، اظهـار داشـت: از فرصـت حضـور در جمـع مـردم شـریف 
شهرسـتان مبارکـه و شـرکت فـولاد مبارکـه بسـیار خرسـندم و شایسـته 
اسـت از همـه سـهام داران و همچنیـن از وزیـر محتـرم صنعـت، معـدن 
و تجـارت کـه بـه بنـده اعتمـاد کردنـد، تشـکر کنـم و امیـدوارم بتوانـم 
خدمتگزار خوبی باشم. باید قدردان زحمات خدمتگزاران فولاد مبارکه 
گر توفیق داریم و گزارشی از  از ابتدای شـکل گیری تا به امروز نیز باشـیم. ا
دسـتاوردهای ایـن مجموعـه می دهیـم، بایـد از همـه کسـانی یـاد کنیم 
کـه ایـن شـجره مبـارک را بـا نیّت هـای خالـص و اقدامـات ارزشمندشـان 

پایه گـذاری کردنـد.
صنعت فولاد، صنعتِ صنعت ساز

مدیرعامل گـروه فولاد مبارکـه تصریح کـرد: امیـدوارم من نیـز بتوانم این 
مسـیر را بـا نـگاه بـه سـمت آینـده ادامـه دهـم. به ویـژه اینکـه توفیـق کار 
در حـوزه فـولاد بـرای خـود مـن اهمیـت ویـژه ای دارد. پیش ازایـن در 
مسـئولیت های مختلـف در سـال های ۸4 و ۸5 جهـت انجـام برخـی از 

طرح هـای وزارت صمـت در فـولاد مبارکـه حضـور داشـتم و اعتقـادم بـر 
این بـوده که صنعـت فـولاد تنها یـک صنعت نیسـت، بلکه یـک صنعتِ 

صنعت سـاز و بـرای مـردم، صنعتـی رفاه سـاز اسـت.
وی افـزود: خداونـد در قرآن کریـم در سـوره حدید به منافعی کـه در آهن 
نهفته اسـت اشـاره می دارد و در کنار اقامه قسـط به آهن اشـاره می کند؛ 
بنابراین به یقین برکاتی در آهن است؛ چنانچه خداوند وقتی می خواهد 
ـا لَـهُ  لَنَّ

َ
فضـل خـود را بـه حضـرت داود )ع( نشـان دهـد، می فرمایـد: »وَأ

الْحَدیدَ؛ مـا آهـن را در دسـت او نـرم کردیم«.
زرنـدی تصریـح کـرد: توسـعه گرا هسـتم و نـگاه مـن بـه صنعـت فـولاد در 
راسـتای آبادانـی ایران اسـت؛ نـگاه به کل فـولاد، صنعـت و اقتصـاد ایران 
اسـت. امـروز کـه توفیـق دارم در خدمـت این گـروه بـزرگ صنعتی باشـم، 
امیـد دارم کـه بتوانـم گوشـه ای از تحـول در نظـام اسـلامی را بـا همراهـی 

همـکاران خـوب ایـن مجموعـه رقـم بزنـم.
نگاه تحولی داشته باشیم

وی خاطرنشان کرد: دنیا، دنیای تغییرات سریع است و امروز در عرصه 
فولاد حداقـل ۳ یـا 4 اتفـاق جدیـد در حـال رقـم خـوردن اسـت؛ موضوع 
تحـول دیجیتـال و هـوش مصنوعـی موضوعـات جـدی امـروز صنعـت 
کـه غافـل شـدن  فـولاد اسـت و لحظـه ای نمی تـوان از آن غافـل شـد، چرا
از ایـن موضـوع مـا را سـال ها از دنیـا عقـب می انـدازد؛ بنابرایـن بایـد نگاه 

تحولی داشـته باشـیم.
حرکت به سمت بازارهای جدید

مدیرعامل گـروه فولاد مبارکـه بیان کـرد: موضوع حرکت به سـمت فولاد 
سـبز و کاهـش آلایندگـی کربن نیـز امـروز از هـر چیز دیگـری بـرای صنعت 
گر این تغییـرات را  ما ضروری تر اسـت، زیرا بـازار ما بـازار صادراتی اسـت و ا
در خود ایجاد نکنیم، به زودی با مشـکل مواجه خواهیم شـد. وقتی به 
رونـد بازارهـای صادراتـی دنیـا توجـه می کنیـم، می بینیـم باید به سـمت 
بازارهـای جدید حرکـت کنیم و در این مسـیر بـا موضـوع رقابت پذیری و 

کاهـش هزینه ها نیـز مواجهیم.
وی ادامـه داد: گـروه معظـم فـولاد مبارکـه امـروز از دنبالـه روی بـه مرحلـه 
کنـون می توانیـم ادعا کنیم  رقابـت بـا غول هـای فـولادی دنیـا رسـیده و ا
که این گروه بایـد بتوانـد در رده بزرگ ترین فولادسـازان جهان قـرار گیرد؛ 
در همین خصوص، از لحظه ای که این مسـئولیت به بنده سپرده شد، 
هدف گذاری و چشم اندازهای خوبی برای آن ترسیم کردیم و نگاه رو به 
جلو بـرای فـولاد مبارکه داریـم تا بتوانیـم تحـرک جـدی در این مجموعه 

ایجـاد کنیم.
از تعالی تک شرکتی به تعالی گروهی و جمعی برسیم

زرنـدی افـزود: بایـد توأمـان بـه چنـد نکته توجـه داشـته باشـیم، وقتـی از 
گروه فولاد مبارکه صحبت می کنیم، باید تضمین پایدار اقتصادی همه 
شـرکت های گروه را در نظر داشـته باشـیم. به لطـف الهی فـولاد مبارکه بر 
اسـاس سـاختار علمـی خوبـی شـکل  گرفتـه اسـت کـه دسترسـی بـه این 
هدف را نیز تسهیل می کند. در حال حاضر، توسعه های خوبی در حال 
اجراست و شرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه در استان های مختلف 
کشـور فعالیـت دارنـد. ضـروری اسـت کـه همـه شـرکت های زیرمجموعه 
گـروه را با خـود ارتقا دهیـم و در گـروه فـولاد مبارکـه از تعالی تک شـرکتی به 
تعالی گروهی و جمعی برسیم. بهره وری ما در نوع خود در حال رسیدن 
کید می کنم که ضرورت دارد این امر را   تأ

ً
به سطح اعلاسـت؛ ولی مجددا

در کل گروه فـولاد مبارکـه ارتقا دهیم.
ارتقای شفافیت های مالی و رویه ای

وی بیان کرد: یکی از موضوعات ضروری برای ما، ارتقای شـفافیت های 
مالـی و رویـه ای اسـت کـه ایـن موضـوع را در دوره مسـئولیتم به صـورت 
گـر می خواهیم فـولاد مبارکه همچنـان جزو  جدی دنبـال خواهم کـرد. ا
بزرگان دنیا بماند، باید نوآوری و تحول را موضوعات اصلی خود بدانیم. 
در حـوزه تحـول، اقدامـات خوبـی در فـولاد مبارکه انجام شـده اسـت. در 
دوره ای کـه خـودم در مجموعـه وزارت صمـت بـودم، در بسـیاری از ایـن 
جلسات حضور پیدا می کردم و بنا دارم این اقدامات را با قوت بیشتری 

ادامـه دهـم.

نگاه من به صنعت فولاد آبادانی ایران است
مدیرعامل فولاد مبارکه:

وزیر صمت عنوان کرد:

، معاونان و مدیران وزارت اطلاعات: رهبر انقلاب در دیدار وزیر

محمد آقاجانلو
رئیس هیئت عامل ایمیدرو

مهدی جمالی نژاد
 استاندار اصفهان

زهرا سعیدی
نماینده مردم شهرستان مبارکه در 

مجلس شورای اسلامی 

سعید زرندی
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه 

محمد یاسر طیب نیا
 مدیرعامل سابق فولاد مبارکه

طاقداری اردکانی سرپرست مجتمع صنعتی چادرملو شد
به گزارش ایراسین، با حکم فرید دهقانی مدیرعامل چادرملو، احمد طاقداری اردکانی سرپرست مجتمع صنعتی چادرملو شد. در آیین تکریم و معارفه مدیر مجتمع صنعتی چادرملو، دهقانی ضمن تقدیر و تشکر از تلاش های صادقانه مجید ضیایی مدیر سابق مجتمع، برای وی آرزوی توفیق کرد و گفت: در طول 

، این مجتمع بیش از گذشته پیشرفت کند. تاریخ شرکت چادرملو، برای اولین بار مدیران مجتمع های معدنی و صنعتی این شرکت از فرهیختگان شهرستان اردکان هستند. با تجارب آقای طاقداری اردکانی و تسلط وی بر فعالیت مجتمع صنعتی امیدوارم با تلاش مدیران و کارگران زحمت کش و با نظارت و راهبری بهتر

ادامه در صفحه بعد   
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.کاهش 2۴.۱ درصدی تولید فولاد ایران در ژانویه 
2۰2۵

بر اساس تازه ترین گزارش انجمن جهانی فولاد، تولید 
جهانی فولاد در ژانویه به ۱۵۱.۴ میلیون تن رسید که ۴.۴ درصد 

کاهش سالانه را نشان می دهد.
به گزارش چیلان ،چیــن به عنوان بزرگ تریــن تولیدکننده فولاد 
جهان، در ماه ژانویه ۸1.۹ میلیون تن تولید داشته که نسبت به 
سال گذشته 5.6 درصد کاهش یافته است. چین 54 درصد از کل 

تولید جهانی فولاد در ماه ژانویه را به خود اختصاص داده است.
تولید فولاد هند، دومین تولیدکننده بزرگ فولاد جهان، رشد 6.۸ 
درصدی را در تولید تجربه کرد و به 1۳.6 میلیون تن رسید. در میان 

10 تولیدکننده بزرگ جهان فقط هند رشد تولید داشته است.
ژاپن با تولید 6.۸ میلیون تن فولاد در رده سوم جهان قرار گرفت 
که 6.6 درصد کاهش نسبت به ژانویه ۲0۲4 داشته است. آمریکا در 
ژانویه 6.6 میلیون تن فولاد تولید کرد که 1.۲ درصد افزایش داشته 
اســت. تولید فولاد روســیه هم 6 میلیون تــن بود کــه 0.6 درصد 
کاهش نســبت به ژانویه ۲0۲4 داشته اســت. کره جنوبی با تولید 

5.۲ میلیون تن، کاهش ۸.۸ درصدی را ثبت کرد.
ترکیه با وجود کاهش 1.4 درصدی تولید نســبت به ژانویه ســال 
گذشته، از آلمان پیشــی گرفت و در ژانویه ۳.۲ میلیون تن فولاد 
خام تولید کرد. آلمــان، بزرگ ترین تولیدکننده فــولاد در اروپا نیز 
شاهد کاهش ۸.۸ درصدی در تولید فولاد خود بود و حجم تولید 
آن به ۲.۸ میلیون تن رسید. تولید فولاد برزیل نیز با کاهش 4.5 

درصدی به ۲.6 میلیون تن رسید
تولیــد فــولاد ایــران بــا کاهــش چشــمگیر ۲4.1 درصدی بــه ۲.۲ 
میلیون تن رسیده که بیشــترین نرخ افت تولید در بین 10 کشور 

برتر فولادساز دنیا محسوب می شود.

پیشرفت ۶۰ درصدی عملیات اجرایی خط اضطراری 
انتقال آب گلدشت-خمینی شهر

مدیرعامل آبفای استان اصفهان از پیشرفت ۶۰ درصدی 
عملیات خط اضطراری انتقال آب گلدشت-خمینی شهر خبر داد.
کبری  گفت: این طرح با هدف تأمین پایدار  به گزارش ایسنا، ناصر ا
آب شرب مردم شهرهای گلدشت، اصغرآباد، کوشک، کهریزسنگ، 

ویلاشهر و خمینی شهر در غرب اصفهان طراحی شده است. 

کد در لرستان 2۳۵ واحد صنعتی را

معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری لرســتان 
گفت: یک هزار و ۳2۴ واحد صنعتی در استان پروانه فعالیت 

کد است.  دارند که 2۳۵ واحد آن ها را
کیــد بــر  بــه گــزارش دنیای اقتصــاد، ســیروس ابراهیمــی بــا تأ
کــد صنعتی لرســتان با  اینکــه مشــکل بســیاری از واحدهــای را
چهار همت حــل می شــود، گفــت: طی حدود ۳ ســال گذشــته 
ســرمایه گذاری های خوبی در اســتان صورت گرفته اســت، اما با 
توجه به حجــم بیکاری و مشــکلات معیشــتی اســتان، نیازمند 

اقدامات مستمری هستیم.
ابراهیمــی بــا اشــاره بــه رفــع مشــکل و راه انــدازی کارخانه هــای 
خودروســازی، ســامان کاشــی بروجــرد، شیشــه الیگــودرز و 
کد  ماشین ســازی خرم آباد گفت: اما برای رفع مشکل کارخانه را
پارسیلون نیاز داریم دســتگاه قضایی به عنوان مدعی العموم از 
بانک ها مطالبه گــری و ورود کند. همچنین فــولاد ازنا با ظرفیت 
یک هزار و ۲00 فرصت شغلی و پیشــرفت ۸5 درصدی مشکلی با 

ک سرمایه گذار آن توقیف شده است.  قوه قضائیه ندارد؛ اما املا
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری لرستان گفت: انتظار 
ک توقیف  می رود دستگاه قضایی اجازه دهد، فولاد از فهرست املا
شده خارج شود تا با حل این مشکل، فرصت های شغلی بیشتر 

از این از دست نرود.

عدد خبر

درصد

درصدی

واحد صنعتی

ضیایی به عنوان مدیرعامل صبانور معرفی شد
( معارفه و از زحمات سید علیرضا موسوی تقدیر شد. ضیایی دانش آموخته مقطع کارشناسی ارشد مدیریت اجرایی و از  کنور به گزارش چیلان، طی مراسمی با حضور دکتر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات، مجید ضیایی به عنوان مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی صبانور )

مدیران با تجربه صنعت و معدن کشور است که مدیرعاملی شرکت های مس شهید باهنر و فولاد شرق کاوه و همچنین معاونت شرکت های معدنی و صنعتی چادرملو و فولاد کاوه جنوب کیش را در کارنامه خود دارد.

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: باید بتوانیم از ظرفیت 
فـولاد مبارکـه بـرای عمـل بـه منویـات مقـام معظـم رهبـری اسـتفاده 
کنیم. در راهبرد سال جاری، مردمی سازی اقتصاد در دستور کار قرار 
گرفـت. فـولاد مبارکه صنعتـی اسـت کـه می تواند مـدل مردمی سـازی 
اقتصـاد و اسـتفاده از ظرفیـت مـردم را بـه بهتریـن شـکل ممکـن رقـم 
بزنـد. در کمتـر از ۲0 روز آینـده و بعـد از بازنگـری و مـرور موضوعـات، 
برنامه هـای خـود را به همـه مقامات رسـماً اعـلام می کنم و مشـخص 
خواهـم کرد کـه در هـر دوره ای چـه اقدامی انجـام می دهم و بـه کدام 
سـمت مـی روم. کاری می کنـم کـه توقـع از مـن زیاد باشـد تـا بتوانـم در 

همـان مسـیر حرکـت کنم.
ارتقای معیشت و رفاه کارکنان

وی اظهـار داشـت: موضـوع سـودآوری شـرکت بـرای مـا مهـم اسـت 
و نخواهیـم گذاشـت کاهـش سـود اتفـاق بیفتـد؛ در ایـن خصـوص 
ک  دغدغه داریم و تدابیر مختلفی می اندیشـیم. موضوع تأمین خورا
پایـدار و توجـه بـه حـوزه معـدن در کنـار تأمیـن نیـاز زنجیـره تـا 10 سـال 
آینده و همچنین موضـوع حضور فـولاد مبارکـه در عرصـه بین الملل از 
اولویت های ماسـت. کارکنـان فـولاد مبارکه عامـل ارتقا و مزیـت رقابتی 
این شرکت هسـتند؛ بنابراین با تمام توان برای ارتقای معیشت و رفاه 
کارکنان فولاد مبارکـه گام برمی داریم و بـه دعای خیر این عزیـزان برای 

تحقـق اهـداف ملـی و بین المللـی نیـاز دارم.
زرنـدی ادامـه داد: طـی بیـش از سـه سـالی کـه توفیـق خدمـت در 
هلدینـگ سـرمایه گذاری صنایع شـیمیایی ایـران در اسـتان اصفهان 
را داشـتم، هر بـار کـه از کنـار رودخانـه زاینـده رود عبـور می کردم، بسـیار 
ناراحت می شدم؛ ازاین رو به استاندار و مردم محترم استان اطمینان 
می دهـم کـه موضـوع آب اسـتان اصفهـان به عنـوان یـک موضـوع 

حسـاس، در اولویت هـای مـن قـرار دارد. 
نگاهی متفاوت در توسعه و آبادانی منطقه پیرامونی

وی اضافه کرد: نمی توان از استان اصفهان صحبت کرد، ولی از باشگاه 
فـولاد مبارکـه سـپاهان سـخن نگفـت. توسـعه ورزش اسـتان و فوتبـال 
سـپاهان را در اولویت های خود قـرار می دهم و حتماً از روند روبه رشـد 
این باشگاه حمایت می کنم و این موارد را تعهد استانی خود می دانم. 
توسعه و آبادانی منطقه پیرامونی به ویژه شهرسـتان مبارکه باید مورد 
توجه قرار گیرد. بر خود لازم می دانم موضوعات شهرستان مبارکه را با 
نگاهی متفاوت بررسی کنم، زیرا توصیه شده است در انجام کار خیر، 

نزدیکان خود را در اولویـت قرار دهیم.
مدیرعامـل گـروه فـولاد مبارکـه خاطرنشـان کـرد: در هرجـا کار کـرده ام، 
سعی داشـته ام خالصانه، صادقانه و بدون حواشی سیاسی، کار خود 
را انجام دهـم. معتقـدم کارِ کشـور نیازمند تفکری اسـت که جریـان کار 
و تولیـد را قـوت ببخشـد و خداونـد نیـز بـه آن کار برکـت خواهـد داد. در 
همین راسـتا توفیقـی را کـه بـرای خدمتگـزاری در فـولاد مبارکه نصیب 
من شـده عنایت پروردگار متعال می دانـم و برای حرکت در این مسـیر 
صادقانه و خالصانه، تمام توان خود را به کار خواهم بست. همچنین 
کـه توسـعه گرایی یکـی از اصـول کاری بنـده اسـت تمـام انـرژی  ازآنجا
خـود را صرف توسـعه و رشـد در عرصـه بین المللی می کنم، تـا به کمک 
همه همـکاران جایگاه فـولاد مبارکه و صنعـت فـولاد کشـور را در عرصه 

بین الملـل ارتقـا دهیم.
تسریع اجرای پروژه نورد گرم ۲ از اولویت های دیگر 

است
گـر بـه دنبـال رشـد و ارتقا هسـتیم، بایـد محصـولات خاص  وی افـزود: ا
تولید کنیـم و در این زمینـه باید از سـایر رقبا پیشـی بگیریم. کارکنـان و 
پروژه های توسعه ای فولاد مبارکه برای من اهمیت بسیاری دارند؛ به 
همین دلیل، در اولین سـاعات حضور خـود در فولاد مبارکـه، با حضور 
در خطوط تولید، با کارکنان دیدار و گفت وگو کردم، زیرا معتقدم هرچه 
گر کارکنان نباشند، نه تولیدی  داریم مدیون جریان تولید هسـتیم و ا
داریـم و نـه امکاناتـی؛ ارتقـای فـولاد مبارکه مدیـون کارکنـان آن اسـت و 

مزیت رقابتی این شـرکت نیز همیـن کارکنان پرتلاش هسـتند.

زرندی خاطرنشان کرد: باایمان به مباحث یادشده، تمام تلاش خود 
را بـرای ارتقـای سـطح رفـاه و معیشـت کارکنـان بـه کار خواهیـم گرفـت. 
همچنین تسـریع در روند اجرای پـروژه نورد گرم ۲ شـرکت یکـی دیگر از 

اولویت هـای مـن خواهـد بود.
هیچ پروژه ای بر زمین نخواهد ماند و پای تصمیمات 

سخت می ایستم
کید بـر اینکه نـگاه من به  مدیرعامـل گـروه فـولاد مبارکـه در پایان بـا تأ
صنعت فولاد، آبادانی ایران است، افزود: بنده خطر می کنم، تصمیم 
می گیـرم و سـعی می کنـم انسـان مؤثـری باشـم؛ بنابرایـن همـکاران 
بدانند به حول و قوه الهی هیچ پروژه ای بر زمین نخواهد ماند و پای 
تصمیمات سخت می ایستم. درعین حال برای مدیران فولاد مبارکه 
نیـز ایـن اعتمادبه نفـس را ایجـاد خواهـم کـرد تـا بتواننـد در مقاطـع 
موردنیـاز تصمیماتی بـزرگ بـرای اهـداف بـزرگ بگیرنـد؛ درعین حال 
معتقـدم بایـد شـفاف کار کنیـم و اعتمـاد مسـئولین نظارتـی را جلـب 
کثر اشتغال زایی،  کنیم و برای سـاخت ایرانی آباد، جهت تحقق حدا

برای مردم منطقـه و ایـران، محکم و اسـتوار بایسـتیم.

مدیرعامل سابق فولاد مبارکه:
پایه ریـزی توسـعه متـوازن، رویکـرد و آرمـان دوره مدیریتـی 

بنـده بـود

 محمـد یاسـر طیب نیـا، مدیرعامـل سـابق فـولاد مبارکـه نیـز در ایـن 
آیین ضمن گرامیداشـت یاد و خاطره شـهدای صدر اسلام تا شهدای 
مقاومت و حـرم، به ویـژه سـید حسـن نصـرالله، روز مهنـدس را به همه 
کیـد کرد:  صنعتگـران و به ویـژه کارکنـان فـولاد مبارکـه تبریـک گفـت و تأ
هندسـۀ خدمـت و افتخـار در فـولاد مبارکـه به خوبـی پایه ریـزی شـده 

اسـت.
وی در ادامه سخنان خود را این چنین ادامه داد: مایلم کلام خودم را 
یامُ نُداوِلُها بَیـنَ النّاسِ وَ 

َ ْ
به آیه ای از کلام الله که فرموده اسـت »تِلْک الْأ

خِذَ مِنْکمْ شُـهَدا« منور کنـم. در این گردش  ذینَ آمَنُوا وَ یتَّ
َ
لِیعْلَـمَ الُله الّ

ایـام، امـروز قرعـه بـه نـام بنـده افتـاد تـا در جبهـه دیگـری بـه سـربازی 
مشـغول باشـم. ماه گذشـته که خدمـت رهبـر انقلاب مشـرف شـدیم، 
ایشان با مقدمه ای، فعالان تولید و صنعت را به فرماندهان خط مقدم 
جنگ اقتصـادی تعبیر کردنـد. به همین معنا، بنده بسـیار خرسـندم 
کـه مدتـی فرماندهـی ایـن جبهـه از صنعـت بـر عهـده بنـده بـود و حـالا 
این مسئولیت خطیر و این امانت را بر دوش یکی از مدیران فرهیخته 
کشـور، دوسـت گرامی آقای دکتـر زرنـدی قـرار می دهم که هـم صاحب 
فضل و دانش اند، هم دارای تجـارب ارزنـده در حوزه صنعت. قطعاً هر 
کمکی هم که از این جانب سـاخته باشـد، تا هر مدت که لازم باشد، به 
ایشـان ارائه خواهـم داد. ما معتقدیم فـولاد مبارکه غیـر از تولیـد فولاد، 
پیشـرو در ارائـه الگوهای مدیریـت اسـت؛ بنابرایـن بـرای دوران انتقال 
تجارب و جابه جایی مدیریت ها هم باید الگو باشـد تا ایـن دوران گذار 
با کمترین هزینه و آسـیب طی شـود و دکتر زرنـدی با همان سـرعت به 

کار ادامـه دهند.
آنچه شد همان بود که به صلاح مردم و کشورم بود 

البته شاید می توانستیم بهتر هم عمل کنیم
طیب نیا بـا شـاره بـه اینکـه معمـولاً در ادبیـات و اشـعار مـا به حسـرت از 
عمر گذشـته و بی دوام بودن دنیا زیاد اشاره می شـود؛ همچنان که در 
این بیت آمده است »در بزم دور، یک دو قدح درکش و برو/ یعنی طمع 
مـدار وصـال مـدام را« گفت: قطعـاً بـرای من هـم این چنـد صباحی که 
خدمت کردم به عنوان عمرِ رفته یاد می شـود؛ ولی حقیقتاً مـن از این 
عمر رفته دل شادم، زیرا به برکت طی شـد. 1۲44 روز پیش من معارفه 
شـدم و امـروز بایـد بـه آنچـه از سـر گذشـته نـگاه کنـم و بپرسـم آیـا آنچـه 
شـد به صلاح کشـورم بود یا خیـر. می خواهم با قطعیت عـرض کنم که 
آری، آنچه شـد همان بود که به صـلاح مردم و کشـورم بود. البته شـاید 

می توانسـتیم بهتر هم عمـل کنیم.

به جای کارهای عمرانی و واریز وجه نقد به سمت 
توانمندسازی مردم و به سمت توسعه آموزش حرکت کردیم

وی بـا اشـاره بـه برخـی اقدامـات و پروژه هایی کـه در مـدت مدیریـت وی 
گر  در فـولاد مبارکـه آغـاز، اجـرا یـا افتتاح شـد یـا در حـال اجراسـت، گفـت: ا
به سـمت نیروگاه سـازی رفتیم به این دلیل بود که نمی توانستیم پشت 
در اتاق وزیر و سایر مسـئولان منتظر بمانیم و از کمبود انرژی گله کنیم؛ 
گـر بـه سـمت انتقـال آب دریـای  زیـرا ایـن گلایه هـا کاری را حـل نمی کـرد. ا
عمـان رفتیـم کـه در حـال حاضـر ۹۹ درصـد پیشـرفت ایـن پـروژه حاصل 
شـده و تـا فروردین مـاه آب را در اصفهـان خواهیـم دیـد، بـه ایـن دلیـل 
بـود کـه می دانیـم در آینده پژوهی هـا خشکسـالی اصفهـان در آینـده 
گـر بعـد از ۲0 سـال بالاخـره عملیـات احـداث نـورد  تأییـد شـده اسـت. ا
گـرم۲ را آغـاز کردیم به خاطـر این بـود کـه می دیدیم کـه از ارتقـای کیفیت 
خودروهـا تـا لوازم خانگـی و... همـه مسـتلزم داشـتن نـورد گـرم جدیـد 
گـر به سـمت هدفمند  بـرای تولید محصـولات جدیـد اسـت. همچنین ا
شـدن هزینه هـای مسـئولیت های اجتماعـی حرکـت کردیـم، بـرای ایـن 
بود کـه مـا بـه ماهـی دادن اعتقاد نداشـتیم، بلکـه به ماهیگیـری معتقد 
بودیـم؛ بنابرایـن به جـای کارهـای عمرانـی و واریـز وجـه نقـد، بـه سـمت 

توانمندسـازی مـردم و توسـعه آمـوزش حرکـت کردیـم.
توسعه متوازن را راه برون رفت از مشکلات می دیدم

کید بر اینکـه همه این اقدامات را تحت سیاسـت »توسـعه  طیب نیا با تأ
متـوازن« انجـام دادیـم گفـت: مـن به عنـوان کسـی کـه توسـعه متـوازن را 
گـر فـولاد مبارکـه در  راه برون رفـت از مشـکلات می دیـدم، معتقـد بـودم ا
ابعاد کوچک تر توانسـته راهکار برای حل مشـکلات داشته باشد، قطعاً 
می توان این مدل را در سایر صنایع نیز پیاده کرد. توسعه ای که ما به آن 
گر از ظرفیت اسمی  معتقد بوده و هسـتیم توسـعه متوازن اسـت. یعنی ا
کارخانـه عبـور کردیـم، توسـعه کیفـی محصـولات هـم مدنظـر بـود. بنـا بـر 
همین سیاست بود که فولاد زنگ نزن و بیش از 50 نوع محصول جدید و 
استراتژیک دیگر طی این مدت تولید و به طور مشخص در سال جاری، 

۲4 محصـول جدید به بـازار عرضه شـد.
گر به توسعه گروه فکر می کردیم به عدالت جغرافیایی  ا

هم فکر می کردیم
گـر بـه توسـعه گـروه فکـر می کردیـم بـه عدالـت  وی خاطرنشـان کـرد: ا
جغرافیایـی هـم فکـر می کردیـم. بـرای همیـن در کردسـتان و خـواف و 
سیسـتان و سـاغند و چهارمحال وبختیاری هـم سـرمایه گذاری کردیم و 
برخلاف سـایر صنایـع که متمرکـز عمل می کننـد و ایـن تمرکزگرایـی امروز 

آسـیب کشـور شـده، مـا بـه فکـر توزیـع عادلانـه بودیـم.
گـر بـرای کارکنـان امانـی شـرکت در حـوزه رفاهیـات  طیب نیـا ادامـه داد: ا
برنامه ریـزی می کردیـم بـرای کارکنـان شـرکت های پیمانـکار هم نسـبتی 
در نظر می گرفتیم و خوشـحالیم که امـروز همکاران پیمانـکار می توانند 
شـهادت بدهند که از سـه سـال پیش چه تغییرات مثبتی در معیشـت، 
رفاهیـات، اسـتفاده از ظرفیت هـای ورزشـی، درمانـی و... اتفـاق افتـاده 
اسـت. این ها همه بـر اسـاس مدلـی بود کـه مـن فکـر می کـردم و می کنم.

وی با بیان اینکه آسیب سایر مدل ها عدم توازن در توسعه است، گفت: 
در همـه ایـن مدل هـا جایـی آبـاد می شـود؛ ولـی جایـی دیگـر به نابـودی 
کشـیده می شـود و ایـن آسـیبی اسـت کـه امـروز مـا در کشـور بـا آن روبـه رو 
هستیم. ما توسعه را به شرط توازن قبول داشتیم و اجرا کردیم. همچنان 
هم معتقدیم عـدم تـوازن، آفت مدل هـای توسـعه اسـت و اتفاقـاً در اجرا 

بایـد مراقب گرفتار شـدن بـه این آفـت بود.
سـرمایه گذاری در صبانـور همـدان و دیگـر پروژه هـای توسـعه ای، راهـی 

بـرای تثبیـت موقعیـت فـولاد مبارکه
وی سرمایه گذاری در صبانور همدان و دیگر پروژه های توسعه ای را راهی 
برای تثبیت موقعیت فـولاد مبارکـه در دو دهـه آینده دانسـت و گفت: ما 
در مسیر حمایت از شرکت های دانش بنیان، ایجاد زیست بوم نوآوری و 
کز نوآوری  فناوری، تبدیل فولاد مبارکه به قطب نوآوری کشور و ایجاد مرا

در دانشگاه ها گام برداشتیم تا فولاد مبارکه در تراز جهانی قرار گیرد.
در سه سال گذشته، تولید بالاتر از ظرفیت اسمی شرکت 

محقق شد
طیب نیا در ادامه به ثبت رکوردهای تولیدی در فـولاد مبارکه پرداخت و 
گفت: در سه سـال گذشـته، تولید بیش از ظرفیت اسمی شرکت محقق 
شـد و بزرگ ترین توزیع سـود انجام گرفت. امسـال نیـز از 100 هـزار میلیارد 
تومـان سـود عبـور خواهیـم کـرد. همچنیـن فـولاد مبارکـه بزرگ تریـن 
صادرکننده غیرنفتی کشـور شـد و بزرگ ترین اسـتخدام غیردولتی کشور 
را در سـه سـال اخیر انجام داد. امروز فـولاد مبارکه حداقـل 15 طرح بزرگ 
توسـعه ای ازجمله پـروژه الکترودسـازی اردکان را کـه روزی یـک آرزو برای 

کشـور بـود آمـاده بهره بـرداری دارد.
کادمی های فولاد مبارکه بیش از ۳۲۰۰ ورزشکار در آ

وی همچنین به سـرمایه گذاری فولاد مبارکه در حوزه ورزش اشـاره کرد و 
کادمی های فولاد مبارکه در حال  کنون بیش از ۳۲00 ورزشکار در آ گفت: ا
افتخارآفرینـی هسـتند و نشـان دادیـم کـه باوجـود همـه محدودیت هـا، 
می شـود و می تـوان بـرای کشـور افتخارآفرینـی کـرد و همـه ایـن کارهـا 

رسـالت ما بـود. 
کید کرد که فولاد مبارکـه یک بنگاه ملی و افتخار ملی اسـت و  طیب نیا تأ

نباید در کنار توسـعه ملی، اصفهان را فراموش کرد.
 مدیرعامل سابق فولاد مبارکه حمایت از تیم سپاهان را به عنوان بخشی 
از هویـت مـردم اصفهـان ضـروری دانسـت و گفـت: افتخارآفرینـی تیـم 

سـپاهان، نشـاط اجتماعی مـردم اصفهـان را تقویـت خواهـد کرد.

محدودیت ها دلیل بر زمین ماندن برخی پروژه ها نه 
نخواستن

طیب نیـا در ادامـه بـه محدودیت هـای موجـود در دوران مدیریـت 
خـود اشـاره و تصریـح کـرد: به هرحـال مـن و مـا در فـولاد مبارکـه نیـز بـه 
سـیاق هـر انسـان و هـر سـازمانی، محدودیت هایـی داشـتیم و اساسـاً 
محدودیت هایـی بـر مـا تحمیـل می شـد کـه مانـع اجـرای برخـی کارها 
شـد. شـاید برخـی ایـن محدودیت هـا ریشـه تاریخـی دارد و اتفاقـاً 
دلیـل عقب ماندگـی مـا در بعضـی حوزه هـا در کشـور اسـت و برخـی 
گر  محدودیت ها هم ریشه در سلایق و تقوای آدم ها دارد. به هرتقدیر ا
بعضاً اقداماتی بر زمین مانده است، دلیل آن ها همین موارد بوده، نه 
نخواستن بنده. در عین حال  باید اذعان دارم که در این مسیر سخت 

بـه معنـی واقعـی جنگیدیم.
وی در همیـن زمینـه گفـت: به عنوان مثال مـن واقعـاً علاقه منـد بودم 
برای پیشکسوتان و بازنشسـتگان عزیز این مجموعه که ما میراث دار 
زحماتشان بوده ایم و همچنین برای کارکنان شرکت اقدامات و تأمین 
بیشـتری داشـته باشـم؛ امـا ایـن محدودیت هـا تـوان اجـرا را از بنـده و 

همـکاران گرفت.
افشای گزارش غیرنهایی پرونده تحقیق و تفحص، 

حملات سایبری و تحریم ها از سخت ترین مشکلات
طیب نیـا از مطرح شـدن پرونـده تحقیـق و تفحـص از فـولاد مبارکـه و 
حملات سایبری و همچنین تحریم ها به عنوان برخی از سخت ترین 
و بزرگ تریـن مشـکلات ماه هـای حضـور خـود در فـولاد مبارکـه یـاد و 
اضافـه کـرد: هنـوز چنـد ماهـی از شـروع بـه کار مـا طـی نشـده بـود کـه 
موضـوع تاریخـی افشـای گـزارش غیرنهایـی پرونـده تحقیـق و تفحص 
بـه راه افتـاد. پـس از آن فـولاد مبارکـه تحـت بزرگ تریـن حمله سـایبری 
صنعتی کشور قرار گرفت. درعین حال تحریم ها را با بومی سازی پشت 
سـر گذاشـتیم. پـس از آن دچـار محدودیت هـای داخلـی گاز و بـرق 
شدیم و شـاهد بودیم که طی این سـه سـال قیمت گاز و برق ما حدود 
۸ برابر شد. قیمت گاز به دلار محاسبه شد و قیمت برق و آب به شدت 
افزایش یافـت. در کنار همـه این مـوارد سـنگ اندازی های داخلی هم 

جـای خـود را داشـت.
توزیع بالاترین میزان سود تاریخ بورس کشور

وی با بیـان اینکه به فضل الهـی و به همت این کارکنـان علی رغم همه 
مشـکلات مذکور بالاتریـن میزان سـود تاریـخ بورس کشـور توزیع شـد، 
گفت: سه سال پیاپی رکورد سودآوری و عنوان بزرگ ترین صادرکننده 
غیرنفتی به نام فولاد مبارکه رقم خورد. بزرگ ترین استخدام غیردولتی 

کشـور به نام این شـرکت ثبت شد.
دستاوردها محصول برنامه ریزی و همت همکاران

طیب نیـا در ادامه بـه برخـی از دیگر دسـتاوردهای فـولاد مبارکه اشـاره 
و اضافـه کرد: امـروز که حدود سـه هفته تا پایان سـال مانده، شـاهدیم 
کـه تولیـد در مجتمـع فـولاد سـبا از میـزان سـال گذشـته عبـور کـرده و 
به عبارت دیگر ازاین پس هرچه در این مجتمع تولید شـود مازاد سال 

قبـل محسـوب می شـود.
وی گفت: باید بپذیریم که همه این دستاوردها محصول برنامه ریزی 
و همـت همـکاران اسـت. محصـول قـرار گرفتـن هـر چیـز و هرکـس در 
جـای خـودش اسـت. امـروز بـا ضریـب اطمینـان بسـیار بـالا می تـوان 
گفـت مدیـران مـا اغلـب بـر اسـاس شایسته سـالاری حکـم گرفتنـد، نـه 

بـر اسـاس روابـط.
ما را در بستر وقایع تحلیل کنند، نه در شرایط متعادل

طیب نیا با طرح این سـؤال که ما واقعاً از یک کارخانه چه می خواهیم 
گفت: همه دستاوردهای سال های اخیر وظیفه و رسالت ما و از فضل 
الهی و همت همکاران بوده است. مراد من این است که بدانیم فولاد 
کنون کجاست. به هرحال امیدوارم  مبارکه چه روزگاری را سپری کرد و ا
همـه آنچـه را قصـور یـا تقصیـر مـن بـوده همـکاران و ذی نفعـان و بقیـه 
عزیزان حلال فرمایند. قطعاً بخشی از این اقدامات را هم باید بگذاریم 

تا با گذشـت زمان نسـبت به آن ها قضاوت شود.
طیب نیا گفت: امیدوارم با اراده ای که از دکتر زرندی سراغ داریم ایشان 
به این تلاش ها ادامه دهند و ان شاءالله بر محدودیت ها غالب شوند. 
همچنین امیدوارم که تاریخ و آیندگان قضاوت مناسبی درباره امروز ما 
داشته باشند و ما را در بستر وقایع تحلیل کنند، نه در شرایط متعادل.

وی با بیـان اینکـه ان شـاءالله از ما هم یاد خیـری برجای بماند، با شـعر 
» غرض نقشـی اسـت کز ما باز ماند/ که هسـتی را نمی بینـم بقایی« به 

سـخنان خود خاتمه داد.
گفتنی اسـت در پایان این آیین، با حضور با حضور معاون وزیر صمت 
و رئیـس هیئـت عامـل ایمیـدرو، اسـتاندار اصفهـان، رئیـس انجمـن 
تولیدکنندگان فولاد ایران، ائمه جمعه و جماعات شهرستان مبارکه، 
نمایندگان مردم شهرسـتان های مبارکه و سـمیرم در مجلس شورای 
اسـلامی، رئیـس خانـه صمـت ایـران و اسـتان اصفهـان، رئیـس اتـاق 
بازرگانی، صنایع و کشـاورزی استان، مدیرکل صمت استان اصفهان، 
جمعـی از اعضـای شـورای تأمیـن شهرسـتان های مبارکـه و لنجـان، 
فرماندهان نظامی و انتظامی و سرداران و فرماندهان ناحیه مقاومت 
بسـیج اسـتان و شهرسـتان های منطقـه و جمـع کثیـری از معاونـان، 
مدیـران و کارکنان فولاد مبارکه در سـالن تشـریفات فـولاد مبارکه حکم 
مدیرعامل فولاد مبارکه قرائت و با اهدای زنگ نمادین فتوت خانه به 
محمدیاسـر طیب نیا که به دسـت هنرمندان اصفهان سـاخته شـده 

بـود از زحمـات وی قدردانـی شـد.



1 مارس 2025 30 شعبان 1446 شماره        1417   شنبه 11 اسفند 1403   

44

خـبــــــــــــــــــر            

استاندار اصفهان، به همراه مدیرعامل فولاد مبارکه 
از رونــد تکمیــل ســه پــروژه کوهرنــگ ۳، انتقــال آب 
ماندگان و انتقال آب دریای عمان به استان اصفهان 

بازدید کرد.
 به گزارش خبرنگار ایراسین، مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان، در 
حاشــیه این بازدید ضمن قدردانی از سعید زرندی، مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه، به دلیل اهتمام ویژه به مســئله انتقال آب دریا به اســتان 
اصفهان، اظهار کرد: اینکه مدیرعامل فولاد مبارکه بلافاصله بعد از معارفه 
کی از آن است که وی دغدغه  خود، در شرکت آب صفه حضور یافت حا
تأمین آب اســتان را دارد و موضوعات اصفهــان را در اولویت برنامه های 

خود قرار داده است.
کنترل و نظارت جدی در برداشت ها نیاز اصلی برای 

احیای دائمی زاینده رود
وی کنترل و نظارت جدی در برداشت ها را نیاز اصلی برای احیای دائمی 
کید کرد: هیچ مسئله ای به اندازه تنش های آبی در  زاینده رود اعلام و تأ
نظام مسائل اســتان برای مردم و کشــاورزان مهم نیست، زیرا هیچ چیز 

به اندازه آب، برای حیات استان اصفهان حیاتی نیست.

استاندار اصفهان رفع مشکلات آبی را تنها مطالبه اصلی کشاورزان استان 
اصفهان دانست و گفت: ما هر هفته جلساتی درباره تنش های آب شرب 
و کشــاورزی داریم و از مدیرعامــل فولاد مبارکــه نیز برای حضــور در این 

جلسه دعوت می کنیم.
چندین پروژه برای رفع مشکلات زاینده رود

وی با بیان اینکه چند پروژه وجود دارد که پازل رفع مشکلات زاینده رود را 
کامل می کند، اضافه کرد: اولین پروژه کوهرنگ ۳ است که تونل و مسائل 
پیرامونی آن انجام شده و تنها سد این پروژه در دستور کار است. دومین 
پروژه، پروژه انتقال آب ماندگان است که مطالعات آن طی 50 سال گذشته 
انجام گرفته و عملیات اجرایی آن با دستور مستقیم رئیس جمهوری وقت 
آغاز شــده و امیدواریم با همکاری صنایع، به ویژه فولاد مبارکه و شــرکت 

پالایش نفت اصفهان، در زمان مقرر اجرایی شود.
جمالی نژاد انتقال آب دریای عمان به اســتان اصفهان را سومین پروژه 
تکمیل کننده پازل احیای نسبی زاینده رود دانست و گفت: از سویی نیز 
باید نظارت و بر روی برداشت آب در بالادســت، چه در استان اصفهان 
و چه در استان های مجاور، کنترل جدی داشــت تا اقداماتی که انجام 

می دهیم نتیجه بخش باشد.

وی در ادامــه با بیــان اینکه در ســال جاری ما با مشــکل جــدی در حوزه 
تأمین آب شرب مواجه خواهیم بود، ادامه داد: بر اساس اعلام وزارت نیرو 
طی 50 سال اخیر هیچ گاه مشاهده نشده است که در فصل زمستان آب 
ذخیره پشت سد زاینده رود به 14۲ میلیون متر مکعب کاهش یافته باشد.

شکستن یخ ناامیدی سی ساله مردم اصفهان در حوزه 
پروژه های آبی با همت فولاد مبارکه

کید کرد: طی ۳0 ســال گذشــته وعده هــای زیادی  اســتاندار اصفهان تأ
در حوزه پروژه هــای انتقال آب داده شــده که به ثمر ننشســته و مردم از 
اجرای پروژه های آب ناامید شــده اند. امیدواریم بتوانیم با همت فولاد 
مبارکه یخ یأس و ناامیدی سی ساله مردم اصفهان در حوزه پروژه های 

آبی را بشکنیم.
جمالی نـژاد بـا بیـان اینکـه مـا هـزاران پـروژه فعـال در اسـتان اصفهـان 
داریـم، امـا پروژه هـای انتقـال آب نه تنهـا در اسـتان اصفهـان، بلکـه برای 
فلات مرکزی و اسـتان های هم جـوار از اهمیت ویـژه ای برخوردار اسـت، 
ادامه داد: اراده مدیرعامل فولاد مبارکـه در اجرای پروژه های انتقال آب 
کنون پیگیری های خوبی  برای ما بسـیار مهم اسـت که خوشـبختانه تا

را شـاهد بوده ایـم.

خبر بین الملل

جلســـه هم اندیشـــی بازنگـــری اســـتراتژی ها و اهـــداف 
اســـتراتژیک شـــرکت فـــولاد مبارکـــه )افـــق ۱۴۰۶-۱۴۰۴(، روز 
ـــل،  ـــور مدیرعام ـــا حض ـــفندماه ۱۴۰۳ ب ـــنبه ۸ اس چهارش
معاونـــان، مدیـــران و جمعـــی از اســـاتید مدعـــو از حوزه هـــای 
آینده پژوهـــی، پایـــداری، هـــوش مصنوعـــی و مشـــاوره اســـتراتژیک 

شـــرکت برگـــزار شـــد.
ارائه گزارش های تحلیلی در حوزه های آینده پژوهی، 

پایداری و هوش مصنوعی
به گزارش ایراسین، در این جلسه ابتدا گزارش های تحلیلی در حوزه های 
آینده پژوهــی، پایــداری و هــوش مصنوعــی و همچنیــن تحلیل هــای 
اســتراتژیک انجام شــده در قالب نظام برنامه ریزی اســتراتژیک شــرکت 
ارائه شد و سپس معاونان مختلف، ضمن ارائه گزارشی از عملکرد و بیان 

فرصت ها و چالش ها، اهداف، شاخص ها و ابتکارات استراتژیک مرتبط 
با حوزه فعالیت خود را ارائه دادند.

در ادامـه، معاونـان و مدیـران عضـو کمیتـه مدیریـت شـرکت، نظرهـا و 
پیشـنهادهای خـود شـامل بهینه سـازی فرایندهـای تولیـد، ارتقـای 
فناوری هـای نویـن و تقویـت همکاری هـا بـا شـرکای تجـاری را مطـرح 

کردنـد.
باید جایگاهمان را در بازارها و تحولات جهانی ترسیم کنیم

کیــد بــر اهمیــت نــگاه متفــاوت و تحول آفریــن به  ســعید زرنــدی، بــا تأ
چشــم انداز 1410، معتقد اســت یکی از مهم ترین موضوعات در تدوین 
اهداف گروه فولاد مبارکه، نگاه به فولاد آینده و »فولاد مبارکه آینده« است؛ 
بنابراین شرکت باید جایگاه خود را در بازارها و تحولات جهانی ترسیم کند.

به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، این شرکت باید  در زمینه سه موضوعِ 

متناســب با تحولات آتی صنعت فــولاد برنامه ریزی کنــد. یکی موضوع 
تحول دیجیتال و هوش مصنوعی، دیگری فولاد سبز و استفاده از نوآوری 
و فناوری بــرای تحقق آن و ســومین موضــوع رقابت پذیــری و حضور در 

بازارهای جهانی است.
کسب درآمدهای جدید، شفافیت در همه امور جاری، تولید محصولات 
خاص، شناسایی و جذب نخبگان ایرانی در تراز جهانی در فولاد مبارکه 
از دیگر نکاتی بود که مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در این جلسه بر آن 

کید کرد. تأ
گفتنی است این جلسه نقطه عطفی در مسیر توسعه پایدار گروه فولاد 
مبارکه تلقی می شــود که با اجــرای اهــداف تعیین شــده در آن، جایگاه 
شرکت و گروه فولاد مبارکه در صنعت فولاد کشور و منطقه بیش ازپیش 

تقویت خواهد شد.

ترسیم جایگاه جهانی »فولاد مبارکه آینده«
مدیرعامل فولاد مبارکه در جلسه هم اندیشی بازنگری استراتژی ها و اهداف استراتژیک این شرکت مطرح کرد:

طی ۳۰ سال گذشته وعده های زیادی در حوزه 
پروژه های انتقال آب داده شده که به ثمر ننشسته 
و مردم از اجرای پروژه های آب ناامید شده اند. 
امیدواریم بتوانیم با همت فولاد مبارکه یخ یأس 
و ناامیدی سی ساله مردم اصفهان در حوزه 

پروژه های آبی را بشکنیم

اراده مدیرعامل فولاد مبارکه در اجرای پروژه های انتقال آب جدی است
استاندار اصفهان در بازدید از پروژه انتقال آب دریای عمان به استان اصفهان: هم زمان با رشد چشمگیر صنایع فولادسازی کوره بلند 

در سال های اخیر و حرکت جهانی به سوی تولید فولاد کم کربن، 
فولادسازان آسیایی به دنبال توسعه فناوری های کربن زدایی 
 )BF-BOF( در فرایند فولادسازی مبتنی بر کوره بلند و کنورتور

هستند.
به گــزارش پایــگاه خبــری و تحلیلــی »فلزات آنلایــن« و بــه نقل از 
مؤسســه »Fastmarkets«، در چیــن، ژاپــن و ســایر غول هــای 
فولادســازی آســیا، همچنان فناوری )BF-BOF( سهم بالایی از 
تولید فولاد را به خود اختصاص می دهد. این فرایند که با استفاده 
کســید آهــن را احیا کرده و بــه آهن خالص  از کربن، به ویژه کک، ا
تبدیل می کنــد، حجــم بالایــی از گازهــای گلخانــه ای را منتشــر 
می سازد. بااین حال، مقیاس پذیری و کارایی بالای این فناوری 
در مقایسه با ســایر روش های تولید فولاد باعث شده همچنان 

جایگاه خو د را در این صنعت حفظ کند.
با شدت گرفتن الزامات قانونی و مطالبات اجتماعی برای کاهش 
ردپای کربن در ســطح جهان، این فرایند به یکــی از اولویت های 
صنعت فولاد تبدیــل شــده و نیازمند تغییرات زیســت محیطی 
اساسی است. بااین حال، منابع اظهار دارند اجرای این تغییرات 
در مناطقی مانند آسیا که تولید فولاد عمدتاً بر پایه فرایند مذکور 
انجام می شود، کار آســانی نخواهد بود. حجم بالای تولید فولاد 
با روش کوره بلند در آســیا، یکی از عوامل اصلی اســتمرار واردات 

سنگ آهن چین طی سال های اخیر بوده است.
به گفته فعــالان بــازار، در مســیر گــذار به فــولاد ســبز، روش های 
متنوعی در سطح جهان مورداستفاده قرار می گیرد. یکی از این 
روش ها، کاهش وابستگی به فرایند )BF-BOF( و حرکت به سوی 
تولید فــولاد بــا اســتفاده از کوره هــای قــوس الکتریکــی )EAF( و 
اســتفاده از قراضه برای کاهش انتشار کربن اســت. علاوه براین، 
احداث واحدهای احیا مستقیم آهن )DRI( با سوخت گاز طبیعی 
و در ادامه جایگزینی آن با هیدروژن سبز نیز به عنوان یک گزینه 
دیگر مطرح شده است. بااین حال، این روش ها به سرمایه گذاری 
که به تعطیلی واحدهــای کوره بلند  ســنگینی نیاز دارند و ازآنجا
فعلی که همچنــان بیــش از 10 ســال از عمر عملیاتــی آن ها باقی 
است، منجر می شوند، می تواند برای فولادسازان از نظر اقتصادی 

چالش برانگیز باشد.
با توجه به هزینه های بالای تولید فولاد سبز از طریق روش های 
 )BF-BOF( جایگزین، توسعه فناوری های کربن زدایی در فرایند
در افــق کوتاه مدت تا میان مدت همچنان یک اولویت اساســی 
برای فولادســازان آســیایی محســوب می شــود. ایــن فناوری ها 
شــامل اســتفاده از ســوخت های ســبز جایگزین در فرایند کوره 
بلند و همچنین فناوری جذب، اســتفاده و ذخیره ســازی کربن 
)CCUS( می شــوند که به عنوان راهکارهایی مؤثــر برای کاهش 

انتشار گازهای گلخانه ای مطرح شده اند.
گام های فناورانه برای کاهش آلایندگی فرایند کوره 

بلند
شرکت »Nippon Steel« به عنوان بزرگ ترین فولادساز ژاپن، موفق 
شده است با جایگزینی هیدروژن به جای زغال سنگ در فرایند 
احیای آهن، گام مهم در کاهش انتشــار کربن در فولادســازی به 
روش کوره بلند بردارد. این شــرکت در روز ۲0 دســامبر ۲0۲4 اعلام 
کرد که روند توســعه فناوری تزریق هیدروژن به کوره های بلند با 
موفقیت ادامه دارد و در آزمایش های انجام شــده طی ماه های 
کسید  نوامبر تا دســامبر ۲0۲4، کاهش 4۳ درصدی انتشــار  دی ا
کربن را به ثبت رسانده است. این میزان، رکوردی جدید در سطح 

جهانی برای کاهش انتشار کربن محسوب می شود.
شرکت »JFE Steel«، یکی از فولادسازان بزرگ ژاپنی نیز به منظور 
کاهش انتشــار گازهای گلخانه ای در حال توســعه فناوری های 
بازیافت کربن است. این فناوری ها شامل جذب و استفاده مجدد 

از کربن در فرایند تولید می شوند.
همچنیــن، شــرکت »China Baowu Steel Group« به عنــوان 
بزرگ ترین فولادســاز جهان، موفق بــه اجرای یک پــروژه تجاری 
شده که کاهش قابل توجهی در انتشار کربن در فرایند کوره بلند 
به همراه داشته است. این شرکت در ســال ۲0۲۲ برای نخستین 
کسیژنه 400 مترمکعبی با فناوری بازیافت  بار در جهان، یک کوره ا
مونوکسید کربن غنی شده با هیدروژن )HyCROF( احداث کرد 
کتبر ۲0۲۳، این فنــاوری را در یک واحد کوره بلند دو هزار  و از ماه ا
و 500 مترمکعبی در منطقه خودمختار ســین کیانگ در شــمال 

چین به کار گرفت.
رشد تقاضا برای فولاد کم کربن در آسیا

با توجــه بــه سیاســت های جهانی بــرای کاهــش انتشــار کربن و 
همچنین اجرای کامل مکانیسم تعدیل مرزی کربن اتحادیه اروپا 
در سال ۲0۲6، فعالان بازار بر این باورند که تأمین کنندگان خارجی 
که قادر به عرضه محصولات با ردپای کربنی کمتر باشند، از مزیت 
رقابتی برخوردار خواهند شــد. این روند، فولادســازان آسیایی و 
مصرف کننــدگان نهایــی در صنایع وابســته به ویــژه بخش های 
ک و خودروسازی را به سمت اســتفاده از فولاد کم کربن طی  املا

سال های آینده سوق داده است.
شــرکت »JFE Steel« ژاپن در روز 15 نوامبــر ۲0۲4 اعلام کرد: فولاد 
سبز این شــرکت با نام تجاری »JGreeX« قرار است در یک پروژه 
بزرگ ساختمانی در ویتنام مورداستفاده قرار گیرد. این رویداد، 
نخستین صادرات فولاد سبز در این منطقه پس از عرضه موفق 

آن در بازار داخلی ژاپن محسوب می شود.
شرکت فولادسازی »HBIS« چین در 16 دسامبر ۲0۲4، نخستین 
خط تولید ریخته گری مداوم جهان با فناوری متالورژی هیدروژنی 
را به بهره برداری رساند. این اقدام، ظرفیت جدیدی را برای تولید 

فولاد کم کربن در بازار داخلی و صادراتی چین فراهم کرده است .

صنعت فولاد آسیا در تکاپوی سبزتر کردن 

واحدهای فولادسازی کوره بلند

درخشش گروه فولاد خوزستان در بیست و دومین همایش تعالی سازمانی
گیر تقدیرنامه  به گزارش معدن نیوز ، در بیست و دومین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی، 1۰ شرکت گروه فولاد خوزستان توانستند در میان شرکت های برتر این رویداد قرار گیرند. شرکت مهندسین مشاور پیشگامان فولاد جنوب موفق شد تندیس بلورین، شرکت صنعت فولاد شادگان تقدیرنامه چهارستاره، شرکت بیمه تأمین آتیه فرا

گیر سناباد تقدیرنامه دوستاره، شرکت چندوجهی فولاد لجستیک تقدیرنامه دوستاره، شرکت صنعتی و معدنی پیشگامان فولاد شرق تقدیرنامه دوستاره، شرکت لکوموتیو ریل اروند تقدیرنامه یک ستاره،شرکت فرهنگی ورزشی آینده سازان فولاد خوزستان تقدیرنامه یک ستاره  را کسب کند. سه ستاره، شرکت صنعتی و معدنی توسعه فرا

سعید زرندی
مدیرعامل فولاد مبارکه
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شما و فولاد

 خـبــــــــــــــــــر      

۰۳۸۶****9۱۳ و ۸۱۸۳***9۱۳
قرار بود در بهمن ماه هزینه های سفر، طبق روال گذشته 
کارت به قسمت شتابی یا حساب حقوقی انتقال  از باسا
داده شود که هنوز اتفاق نیفتاده است. لطفاً مسئولان 

محترم پیگیری کنند.
 ،9۳۰****۵29۸ ،9۱۳****9۵۰۶ ،9۱۳****۰۶9۶

۶۵۶۴****9۳۶ و ۱۵27****9۳۸
از مدیرعامل جدید فولاد مبارکه درخواست می شود، 
لطفاً با افزایش کمک هزینه های پرداختی بیشتر به فکر 
بازنشستگان باشند تا آنان در این شرایط اقتصادی 

شرمنده خانواده خود نشوند.
۱۸۱۱****9۱۳ و ۴۳۶۰***9۳۰

جناب آقای دکتر سعید زرندی، انتصاب شایسته شما 
به عنوان مدیرعامل فولاد مبارکه مایه مباهات و افتخار 

خانواده بزرگ فولاد مبارکه است.
9۱۳****۱۸۱۴

سلام از مدیرعامل محترم درخواست می کنیم به فکر 
معیشت بازنشستگان قرارداد مستقیم نیز باشند.

77۳2****9۱۳ و ۰۸۱9***9۱7
انتصاب جناب دکتر زرندی را به سمت مدیرعاملی شرکت 
فولاد مبارکه تبریک می گوییم و امیدواریم که وضعیت 
کار فولاد مبارکه را  حقوقی کارکنان ازجان گذشته و فدا

بهبود مؤثر بخشند.
9۱۳****۸۱۸۳

انتصاب مدیرعامل جدید فولاد مبارکه را تبریک می گوییم 
و آرزوی موفقیت و رشد بیشتر سازمان را آرزو داریم. محرک 
اصلی شرکت کارگران هستند که و به شدت تحت فشار 
هستند. خواهشمند است در حقوق و مزایای آن ها 
بازنگری شود تا آن ها با انگیزه بیشتر رشد سازمان را 

رقم بزنند.
9۱۳****9۶۵۳

امیدوارم در سایه مدیریت آقای دکتر زرندی مطالبه 
به حق و دیرینه کارکنان امانی در رفع مشکلات صندوق 

بازنشستگی است، اصلاح گردد.
۸9۸۵****99۱ و ۸۵7۸***9۱۳

گر ممکن است توضیح بدهید چرا در ازای تعطیلی های  ا
که از سوی دولت ابلاغ می گردد فولاد مبارکه هیچ 
عکس العملی حتی در حد پرداخت اضافه کاری به 

کارکنان را اتخاذ نمی کند.
همکاران  گرامی دارای شماره های ۶۱۵9****9۱2، 
 ،9۱۳****29۸2  ،9۱۳****۰۳۸۶  ،9۱۳****۰۱۶۰
۵۰۸۴****9۱۳، ۵9۱۸****9۱۳ و 7۸۶9****9۱۳ 
ضمن تشکر از ارتباط شما با خبرنامه فولاد به اطلاع 
می رساند پیام شما دریافت و جهت اخذ پاسخ برای 

مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.

اخذ سه گواهینامه بین المللی ISO توسط شرکت سنگ آهن مرکزی در ممیزی خارجی
به گزارش پترومتالز، شرکت سنگ آهن مرکزی ایران، بافق با دریافت سه گواهینامه معتبر بین المللی ISO 9001 مدیریت کیفیت، ISO 45001 ایمنی و سلامت شغلی و ISO 14001 مدیریت محیطزیست، گامی مهم در همسویی با استانداردهای جهانی برداشت. این موفقیت در جلسه اختتامیه ممیزی خارجی 

کید شد. سیستم مدیریت یکپارچه IMS  که با هدف ارزیابی عملکرد و ارتقای سیستم های مدیریتی و با حضور مدیران ارشد شرکت برگزار شد اعلام گردید. در این نشست، بر نقش ممیزی در شناسایی نقاط قوت، بهبود مستمر و تعهد به چارچوب های بین المللی تأ

موضـوع آب اصفهـان و تیـم سـپاهان بـرای مـا اهمیـت 
زیـادی دارد. امـروز بـه نیـت حمایـت از سـپاهان، 
نخسـتین بازدیـد خـارج از محـل شـرکت فـولاد مبارکـه 
خـود را بـه ورزشـگاه نقش جهـان و باشـگاه فـولاد مبارکـه سـپاهان 
اختصاص دادم. مجموعه فولاد مبارکه پشتیبان تیم سپاهان است 
و امید داریم خـوش قهرمانی تیم فـولاد مبارکه سـپاهان در لیگ برتر 

فوتبـال را بشـنویم.
بـه گـزارش خبرنـگار ایراسـین، سـعید زرنـدی، مدیرعامـل فـولاد 
مبارکـه اصفهـان در دومیـن روز کاری خـود ضمـن بازدیـد از ورزشـگاه 
نقش جهان و دیدار بـا کادر فنـی و بازیکنان تیم فوتبال  فـولاد مبارکه 

سـپاهان با بیـان مطلب فـوق تصریـح کـرد: حمایت ویـژه خـود از این 
تیـم را اعـلام می کنـم.

کیـد کـرد: موضـوع آب اصفهـان و تیـم سـپاهان بـرای مـا اهمیـت  وی تأ
زیـادی دارد. امروز به نیت حمایت از سـپاهان، نخسـتین بازدیـد خارج 
از محـل شـرکت فـولاد مبارکه خـود را بـه ورزشـگاه نقش جهـان و باشـگاه 
سـپاهان اختصاص دادم و در آینده نزدیک و با فوریت مباحث باشـگاه 

را بررسـی می کنـم.
زرندی به پیروزی ارزشمند سپاهان در بازی قبل اشاره کرد و گفت: این 
پیـروزی را که با انتخـاب بنده هم زمان شـده بـود به فال نیـک می گیرم و 

امیدوارم در ادامه راه هم موفق باشـید.

مدیرعامل فولاد مبارکه با بیان اینکه سپاهان برای همه اهمیت دارد و 
از شما می خواهم دل مردم اصفهان را شاد کنید، تصریح کرد: مجموعه 
فولاد مبارکه پشتیبان تیم سپاهان است و امید دارم بعد از 10 سال خبر 

خوش قهرمانی لیگ برتر فوتبال را بشنویم.
در این دیدار احمد یوسف زاده، مدیرعامل باشگاه سپاهان به انسجام 
و شرایط روحی بالای تیم اشاره کرد؛ سپس محمد کریمی کاپیتان تیم و 
پیام نیازمند دروازه بان تیم فوتبال سپاهان مباحث مدنظر بازیکنان را 

با مدیرعامل جدید فولاد مبارکه در میان گذاشتند.
گفتنی اسـت مدیـر عامـل فـولاد مبارکـه در ادامـه از  مـوزه باشـگاه بازدید 

و  تمریـن تیـم فوتبـال فـولاد مبارکـه سـپاهان را از نزدیـک مشـاهده کرد.

حمایت ویژه خود را از باشگاه فولاد مبارکه سپاهان اعلام می کنم
مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از ورزشگاه نقش جهان:

سعید زرندی، مدیرعامل فولاد مبارکه، صبح روز شنبه 
چهارم اسفندماه، در نخستین ساعات حضور خود 
در فولاد مبارکه، ابتدا در معراج الشهدای شرکت حاضر 
شد و ضمن قرائت فاتحه بر مزار دو شهید نام آشنای به یاد سپرده شده 
در این شرکت، به مقام شامخ شــهدا و امام ایشــان ادای احترام کرد 
و پس از کاشــت یک نهال در باغچه شــخصیت های فولاد مبارکه در 

فضایی صمیمی، با کارکنان نواحی تولیدی شرکت دیدار کرد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این بازدید که محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل 
پیشین فولاد مبارکه و اعضای شورای معاونان شرکت نیز مدیرعامل جدید 
فولاد مبارکه را همراهی می کردند، سعید زرندی از نزدیک با روند فعالیت 

کارکنان در نواحی مختلف و برخی دیدگاه های آن ها آشنا شد.
وی در ادامه در جمع نمازگزاران مسجد ساختمان مرکزی شرکت حاضر 
شد و پس از اقامه نماز ظهر و عصر در بیاناتی، ضمن قدردانی از زحمات 
محمدیاســر طیب نیا تصریح کرد: امیدواریم در ادامه راه پرافتخار فولاد 
مبارکه در فضایی صمیمی و سازنده،  رویه ای روبه جلو را در این مجموعه 

طراحی کنیم.
زرندی با بیان اینکه کارهای بسیار خوبی در مجموعه فولاد مبارکه انجام 
شده اســت، عنوان کرد: ان شــاءالله و به کمکِ هم بتوانیم این کارها را با 

قوت بیشتر ادامه دهیم.
کارکنان فولاد مبارکه، سرمایه اصلی شرکت هستند

زرندی در ادامه از کارکنان فولاد مبارکه به عنوان سرمایه اصلی شرکت یاد 
و در همین زمینه اضافه کرد: پیش از حضور در فولاد مبارکه در جلسات 
متعدد با اهل فن حوزه صنعت فولاد کشور و مدیران پیشین فولاد مبارکه 
کید داشــته ایم که از ابتدای دوران ســاخت تا بــه امروز،  همواره بر این تأ
مهم ترین دارایی و سرمایه فولاد مبارکه، پیش تر از تجهیزات و تکنولوژی 
شرکت، کارکنان با دانش و فرهیخته این شرکت هستند. ازاین رو نگاه و باور 
من نیز این است که کارکنان فولاد مبارکه و شرکت های خانواده بزرگ این 
مجموعه از مهم ترین ارزش های سازمان به شمار می آیند که باید به نحو 
احسن از این ظرفیت ها در مسیر تعالی و عزت مندی کشور بهره مند شد.

وی اظهار امیدواری کرد با توکل بر خداوند و همت والای کارکنان شرکت 

بتوان قدم های تحولی در مسیر پیشرفت ایران اسلامی برداریم.
کید بر حکمت اینکه خداونــد در قرآن کریم  مدیرعامل فولاد مبارکه با تأ
کلمه حدید را در کنار قسط قرار داده است، ادامه داد: در مسئولیت های 
قبل نیز همیشه نگاهم بر این بوده که خداوند در این عنصر ارزش هایی 
قرار داده است. همچنان که به حضرت داود )ع( قدرت اعمال در حدید 
را عطا فرمودند و اینجاست که ارزش کار صنعتگرانی مانند کارکنان فولاد 
مبارکه بیشتر آشکار می شود. خداوند به هریک از آنان فرصت کار با آهن را 
داده تا محصولی تولید کنند که ابزار اقامه قسط و روزی مردمان باشد. به 
همین جهت امروز بعد از حضور در گلزار شهدای شرکت، فرصت را مغتنم 
شــمردم و کار خــود را بــا حضــور در خطوط تولیــد و کارکنــان بخش های 
مختلف شــروع کردم تا بــر اهمیــت کار همکاران بیشــتر از همیشــه ارج 

نهاده باشم.
گر امروز فولاد مبارکه شرکتی موفق و شایسته است  وی خاطرنشان کرد: ا
به این دلیل اســت که فضای تولید و ارتبــاط بین مدیران، سرپرســتان، 
مسئولان و کارکنان خطوط خوب است و انسجام خوبی در حوزه مدیریت 

برقرار است.
زرندی در بخش دیگری از ســخنان خود کارکنان را به اقامه نمــاز در اول 
وقت توصیه کرد و گفت: هنگام اذان، زمان متعلق به خداست؛ بنابراین 
غیر از کسانی که باید لزوماً در محل خود حضور داشته باشند، سایر عزیزان 

در نماز اول وقت کوشا باشند. به خاطر داشته باشیم خداوند رحمان در 
لاةَ وَآتَوُا  قامُوا الصَّ

َ
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َ
ذینَ إِن مَکنّاهُم فِی الْأ

َ
آیه 41 سوره حج فرموده اند »الّ
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کاةَ وَأ الزَّ

وجوه افتراق کســی که ادعا می کند در مســیر رستگاری اســت و دیگران، 
همین اقامه نماز در اول وقت با جماعت است.

چنانچه نیت ما خالص باشد، خداوند نیز درهای خیر و 
رحمت را بر ما خواهد گشود و مسیر موفقیت را بر ما هموار 

خواهد کرد
وی در بخش پایانی سخنان خود ضمن آرزوی موفقیت، سلامتی و عافیت 
برای محمدیاسر طیب نیا گفت: با عنایت به اینکه مسئولیت خطیری بر 
عهده من نهاده شده اســت، از خداوند متعال می خواهم که به همه ما 
کمک کند تا با همکاری و همدلی بتوانیم این امانت را به بهترین شــکل 
ممکن حفظ و به مســیر تعالی رهنمون کنیــم و با نیت خالــص، باقیات  
الصالحاتی برای خود بر جــای گذاریم. نکته حائز اهمیت این اســت که 
بدانیم چنانچه نیت ما خالص باشد، خداوند نیز درهای خیر و رحمت 
را بر ما خواهد گشود و مســیر موفقیت را بر ما هموار خواهد کرد و در این 
حالت است که می توانیم امیدوار باشیم که طبق دعای حضرت ابراهیم 
الِحِینَ« پروردگار از حکمت  لْحِقْنِی بِالصَّ

َ
که فرمودند »رَبِّ هَبْ لِی حُکمًا وَأ

و دانش خود بر ما ببخشد و ما را در زمره صالحان قرار دهد.
سعید زرندی

مدیرعامل فولاد مبارکه

حُسن مطلع نخستین روزِ کاری مدیرعامل فولاد مبارکه؛
 تجدید بیعت با آرمان های شهدا و دیدار با کارکنان

مجموعه فولاد مبارکه پشتیبان تیم سپاهان 
است و امید دارم بعد از 1۰ سال خبر خوش 

قهرمانی لیگ برتر فوتبال را بشنویم

عضــو کمیســیون صنایــع و معــادن مجلــس، بــا بیــان 
اینکــه دولــت بایــد تدابیــری را تــا قبــل از فصــل تابســتان بــرای 
کید بــر اهمیت تولید  ذخیره ســازی انــرژی اتخاذ کنــد، ضمن تأ
انرژی خورشیدی از دولت خواست تا تســهیلاتی را برای این 

بخش تعیین کند.
به گزارش فولادبان، شــهباز حســن پور بیگلری، عضو کمیسیون 
کیــد بــر اهمیــت تولیــد انــرژی  صنایــع و معــادن مجلــس ضمــن تأ
خورشــیدی در جهــت رفــع ناترازی هــای موجــود در ســطح 
کشــور گفــت: کمیســیون صنایــع و معــادن پیگیــری بــرای رفــع 
ناترازی های انرژی را در اولویت دســتور کار خود قرار داده اســت و 
از هر پیشــنهاد دولت در جهت حل سریع این مشکل استقبال 
ک ازجملــه  می کنــد کــه تولیــد انــرژی خورشــیدی و انرژی هــای پــا

ایــن مــوارد اســت.
وی در ادامــه همچنیــن از دولــت خواســت بــا ســه اولویــت اعــم از 
برنامــه کوتاه مــدت قبــل از فصــل تابســتان در جهــت تأمیــن بــرق 
کشــور و در مرحلــه بعــد برنامــه میان مــدت و در نهایــت برنامــه 
بلندمــدت صــادرات بــرق بــه کشــورهای منطقــه را در دســتور کار 

خــود داشــته باشــد.
عضــو کمیســیون صنایــع و معــادن مجلــس شــورای اســلامی 
تصریــح کــرد: دولــت محتــرم، بانــک مرکــزی و کمیســیون شــورای 
اقتصاد باید تســهیلاتی را با فوریت برای تولید انرژی خورشــیدی 
به خصــوص جهــت تأمیــن بــرق چاه هــای کشــاورزی و صنایــع 
کــه امــروز یکــی از مشــکلاتی کــه مــردم بــا آن  تعییــن کننــد؛ چرا
مواجه انــد، این اســت که هیچ گونه تســهیلاتی بــرای تولیــد انرژی 

خورشــیدی پرداخــت نمی شــود.

خبـــــر کوتاه

دولت از تولید انرژی خورشیدی 
حمایت کند

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس عنوان کرد:

ده
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خـبــــــــــــــــــر            
تحلیل

اختتامیه ســی و  پنجمین دوره مســابقات قرآن کریم 
فولاد مبارکه با شعار »می خوانمت«، در آستانه حلول 
ماه مبارکه رمضان، مــاه میهمانی خداونــد صبح روز 
جمعــه ۱۰ اســفندماه ۱۴۰۳، با حضــور بیــش از ۸ هــزار نفــر از کارکنان و 

خانواده های ایشان برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ایراسین، این رویداد معنوی که در دانشگاه اصفهان 
برگزار شــد، در ســی و  پنجمین دوره خــود فرصتی ارزشــمند بــرای ترویج 
فرهنگ انــس با قــرآن و کرامت هــای آن، تقویــت روابــط اجتماعی میان 

کارکنان و خانواده های  آنان خلق کرد.
گاهی های دینی و فرهنگی کارکنان  در این مسابقات که با هدف ارتقای آ
و ایجاد فضایی پر از معنویت و هم بستگی برگزار شد، شرکت کنندگان در 
رشته های مختلف قرآنی شامل آزمون کتبی تفسیر سوره حدید و روایت 
انســان، آزمون های مهارتی نونهــالان و روان خوانی بانــوان و آزمون های 

مهارتی آقایان و حفظ بانوان با یکدیگر به رقابت پرداختند.
گفتنی است هم زمان با برگزاری این دوره از مسابقات، نمایشگاه تولیدات 
آثار قرآنی ماجرانوردان نوجوان فولادی، به منظور کشــف استعدادهای 
نوجوانان با محوریت ســوره مبارکه عصر و بــا عنوان »ماجــرای عصر« در 
15 رشته و با حضور دکتر مجید اسماعیلی استاد دانشــگاه و داور برنامه 
تلویزیونی »عصر جدیــد« در کنار دانشــکده ادبیات دانشــگاه اصفهان 

برگزار شد.
طنین جان فزای قرآن در گوش نصف جهان

در ایــن روز مبارک، دانشــگاه اصفهــان حــال و هوایی متفاوتی داشــت. 
صف های طولانی خودروها و موج جمعیت ۸ هزارنفری از کارکنان فولاد 
مبارکه و خانواده هایشــان، فضای دانشــگاه را به محلی برای بزرگ ترین 
مســابقه قرآنی در حوزه صنعت تبدیل کرده بود. پدران و مادران دســت 
در دســت فرزندانشــان با اشــتیاق و انگیزه ای مثال زدنی از ورودی های 
دانشگاه عبور کرده و خود را به ســالن های آزمون رسانده بودند. گروهی 
به سمت حوزه آزمون تفسیر سوره حدید و روایت انسان حرکت می کردند 
و عــده ای دیگر به ســمت ســالن های آزمون حفــظ، قرائــت و اذان گویی 

رهسپار می شدند.
برنامه ریزی برای توسعه رویدادهای قرآنی در آینده

هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه، در حاشیه اختتامیه 
این مسابقات به خبرنگار ایراسین گفت: گروه فولاد مبارکه همیشه نگاه 
ویژه ای به برنامه های فرهنگی برای کارکنان و خانواده هایشــان داشته 
است. این مســابقات تنها یکی از برنامه های متعدد فرهنگی ماست که 
در ۳5 دوره برگزار شده و امسال شاهد تغییرات مهمی در آن بودیم. علاوه 
بر رقابت های اصلی در 4 رشــته، بخش های ویژه ای نیــز برای نوجوانان 

طراحی شــد تا اســتعدادهای قرآنی آن هــا پــرورش یابد. این یــک اتفاق 
مبارک است و ما قصد داریم این برنامه را در سال های آینده توسعه دهیم 

و بخش های جدیدی به آن اضافه کنیم.
افزایش تعداد شرکت کنندگان از حدود 5 هزار به 8 هزار نفر

او همچنین به رشد چشمگیر تعداد شرکت کنندگان اشــاره کرد و افزود: 
سال های گذشته حدود 5 هزار نفر در این مسابقات شرکت می کردند، اما 
امسال این رقم به ۸ هزار نفر رسید. این افزایش مشارکت، نشان دهنده 
کیفیت بالای برنامه ها و توجه ویژه کارکنان فولاد مبارکه به مسائل فرهنگی 

و قرآنی است.
حلاوت قرآن در دل صنعت

مسابقات قرآن کریم فولاد مبارکه حالا به یک سنت فرهنگی تبدیل شده و 
۳5 دوره از آن برگزار شده است. این مسابقات هر سال با استقبال بیشتری 
مواجه شده و امسال، با افزایش 60 درصدی شرکت کنندگان نسبت به سال 

گذشته، شاهد حضور گسترده خانواده فولاد مبارکه بودیم.
بزرگ ترین رویداد قرآنی کشور از نظر تعداد شرکت کننده

محمد سامونی، رئیس امور فرهنگی فولاد مبارکه، این رویداد را بزرگ ترین 
مسابقه قرآنی در سطح یک سازمان و بزرگ ترین رویداد قرآنی کشور از نظر 

تعداد شرکت کننده توصیف کرد.
 او همچنین به نمایشگاه ویژه نوجوانان با عنوان »ماجرای عصر« اشاره 
کرد که با حضور ۷00 نوجوان برگزار شده و  بامحوریت سوره عصر، بستری 

برای پرورش استعدادهای قرآنی شده است.
این رویداد، فراتر از یک مسابقه و تجربه ای نو برای 

نوجوانان بود
مجید اسماعیلی، استاد دانشگاه و داور برنامه عصر جدید که در اختتامیه 
این رویداد حضور داشت، به تأثیر این نوع رویدادها  اشاره کرد و گفت:برای 
رویدادهای مختلفی دعوت می شــوم، اما هیچ جا به اندازه جایی که به 
کشف استعداد توجه می شــود، برایم هیجان انگیز نیســت. زمانی که به 
شــکوفا کردن اســتعداد آدم ها بپردازیم، در واقع تحولــی در زندگی آن ها 

ایجاد کرده ایم.
کید  وی اقدامات فولاد مبارکه را در راستای مسئولیت اجتماعی ستود و تأ
کرد: که پیوند نسل آینده با سرمایه انسانی ارزشمند، گامی مهم برای آینده 
کشور است. این رویداد، فراتر از یک مسابقه و  تجربه ای نو برای نوجوانان 
بود؛ سفری در مسیر خودشناسی، خودشکوفایی و خودکفایی که هنر، 

مهارت و مفاهیم قرآنی را در کنار هم به نمایش گذاشت.
رویدادی برای تدبر بیشتر در قرآن

برای بسیاری از خانواده های فولاد مبارکه، این مسابقات تنها یک رقابت 
گاهی دینی و فرهنگی است.  ســاده نیســت، بلکه فرصتی برای افزایش آ

فاطمه سادات حسینی، یکی از شــرکت کنندگان که از ابتدای استخدام 
همسرش در شــرکت فولاد مبارکه در این مسابقات حضور داشته گفت: 
این مسابقات علاوه بر رقابت، افراد را به تفکر و تدبر در آیات قرآن تشویق 
می کند. هر سال که شرکت می کنم، احساس می کنم اطلاعاتم در زمینه 

قرآن عمیق تر می شود.
این مسابقات نشان دهنده توجه فولاد مبارکه به مباحث 

فرهنگی و مذهبی است
آناهیتا امینی، فرزند یکی از بازنشستگان فولاد مبارکه که سال ها در این 
رقابت ها حضور داشته گفت: برگزاری این مسابقات نشان دهنده توجه 
فولاد مبارکه به مباحث فرهنگی و مذهبی است. شــرکت در این رویداد، 
هم به مــا درک بهتری از قــرآن می دهد و هم فضای معنــوی و خانوادگی 

زیبایی ایجاد می کند.
مسیر شکوفایی با عبور از »ماجرای عصر«

ســی وپنجمین دوره مســابقات قرآن کریم فولاد مبارکه، تنها یک رقابت 
تلاوت و حفظ نبود، بلکه در کنار خود بســتری برای کشف استعدادها و 
پرورش مهارت های نوجوانان در دل مفاهیم قرآنی و در قالب »ماجرای 

عصر« فراهم آورد.
در گذر فرهنگی ایــن رویداد، نوجوانان دســتاوردهای خود را به نمایش 
گذاشته بودند؛ از تابلوهای رزین گرفته تا انیمیشن، دوبله و دیگر آثار هنری 
که در معرض دید و رأی مخاطبان قرار داشتند. شور و هیجان در فضا موج 
می زد، جایی که نوجوانان با اشتیاق به دنبال دیده شدن بودند و تلاش 

می کردند هنر را در خدمت قرآن قرار دهند.
در گوشه ای از این مسیر، پاتوق های گفت وگو و در کنار آن، فضایی برای 
سرگرمی و بازی های رایانه ای نیز فراهم شده بود تا پیامی مهم را القا کند: 
قرآن تنها برای قاریان و حافظان نیست؛ بلکه گنجینه ای برای همه اقشار 

جامعه است.
پایان یک رویداد، آغاز یک مسیر

با عبور از ظهر، سالن های دانشگاه اصفهان کم کم از شرکت کنندگان خالی 
شد، اما شور و حال این رقابت قرآنی همچنان در دل های آنان زنده بود. 
کودکان در محوطه مشــغول بازی بودنــد، نوجوانان از تجربــه حضور در 
نمایشگاه »ماجرای عصر« سخن گفتند و بزرگسالان از معنویتی که در این 

چند ساعت تجربه کرده بودند، رضایت داشتند.
مسابقات قرآنی فولاد مبارکه، فراتر از یک رقابت، به بستری برای گسترش 
فرهنــگ تدبــر در قــرآن و تقویت همبســتگی میــان خانــواده بــزرگ این 
مجموعه صنعتی تبدیل شده است. حالا همه چشم انتظار دوره بعدی 
این رویداد هستند؛ رویدادی که هر سال بزرگ تر و تأثیرگذارتر از قبل برگزار 

شده است.

هادی نباتی نژاد
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه

مجید اسماعیلی
 استاد دانشگاه و داور برنامه عصر جدید

حماسه حضور 8 هزار نفری 
در سی وپنجمین دوره مسابقات قرآن کریم فولاد مبارکه

یکی از برنامه های کلیدی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در دولت چهاردهم، احیای ستاد فولاد بوده است. این اقدام 
با جلب مشارکت مؤثر تشکل های صنفی زنجیره آهن و فولاد 
کشور عملیاتی شد و حضور شخص وزیر در نخستین جلسه 
این ستاد، نشان دهنده اهمیت این حوزه برای دولت است. 
این رویکرد در راستای تحقق رشد ۸ درصدی در زنجیره آهن و 

فولاد کشور ارزیابی می شود.
 بررســی ها نشــان می دهــد کــه صنعــت فــولاد یکــی از پایه هــای 
اصلــی توســعه در کشــورهای صنعتــی و درحال توســعه اســت. 
ایران نیز با حفظ جایــگاه دهمین تولیدکننده فــولاد در جهان، 
رشــد قابل توجهی در ظرفیت ســازی، تولید و صادرات غیرنفتی 
داشته است. رشد اقتصادی و توسعه صنعتی رابطه مستقیمی 
با تولید و مصرف فولاد دارد، زیرا این محصول به عنوان یک کالای 
استراتژیک در بسیاری از صنایع نقش کلیدی ایفا می کند. بدیهی 
است که برای تداوم رشد این صنعت، چالش های پیش روی آن 
باید شناسایی شده و برنامه ریزی مناسبی برای رفع آن ها صورت 
گیرد. در این میان، توســعه زیرساخت های انرژی و حمل ونقل، 
تأمین مواد اولیه پایدار و بهبود سیاســت های تجــاری، ازجمله 
عواملی هستند که می توانند جایگاه رقابتی فولاد ایران را در سطح 

بین المللی تقویت کنند.
صنعت فولاد با رشد قابل توجه خود توانسته 5.5 درصد از تولید 
ناخالص داخلی کشور را به خود اختصاص دهد. همچنین، این 
صنعت بیش از 1۳0 هزار شغل مستقیم و حدود ۲ میلیون شغل 
غیرمستقیم ایجاد کرده اســت. علاوه بر این، صنایع فولادی در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی نیز نقش فعالی ایفا کرده اند که 
ازجمله مهم ترین اقدامات آن ها، سرمایه گذاری در انتقال آب به 

استان های مرکزی کشور بوده است.
ستاد فولاد؛ فرماندهی یکپارچه زنجیره تولید و 

تجارت
یکی از چالش های ســاختاری صنعت فولاد در ایــران، نبود یک 
مرکز فرماندهی مشخص برای سیاست گذاری و تنظیم گری این 
صنعت است. این خلأ باعث شده است که تصمیمات جزیره ای 
و غیرهمسو، مشکلات متعددی در بخش های مختلف زنجیره 
فولاد ایجاد کند. در این راستا، ستاد فولاد که ترکیبی از نمایندگان 
بخش دولتی و خصوصی است، می تواند نقش مؤثری در تنظیم 
بــازار داخلــی، توســعه صــادرات و هماهنگ ســازی سیاســت ها 

ایفا کند.
فعال ســازی ســتاد فــولاد بــا هــدف تحقــق طــرح جامع فــولاد و 
توســعه متوازن این صنعت، یکی از اقدامات مهم وزارت صمت 
در حوزه معدن و صنایع معدنی بوده اســت. این ســتاد علاوه بر 
ایجاد هماهنگی در سیاست گذاری ها، با راه اندازی کارگروه های 
تخصصــی، چالش هــای کلیــدی صنعــت فــولاد مانند ناتــرازی 
انرژی را رصد کرده و راهکارهای کارشناسی ارائه می دهد. ازجمله 
موضوعات مهمی که این ســتاد می تواند به آن بپــردازد، کاهش 
هزینه های تولید از طریق بهینه سازی مصرف انرژی و به کارگیری 
فناوری هــای نویــن در تولید فــولاد اســت. همچنیــن، توجه به 
زیســت محیطی و کاهــش آلایندگــی صنایــع فــولادی از دیگــر 

مأموریت های این ستاد خواهد بود.
مانع زدایی از صنعت فولاد و توسعه صادرات

صنعت فولاد ســهمی 16.5 درصدی از صادرات غیرنفتی کشــور 
دارد و ســالانه ۸ میلیــارد دلار ارزآوری می کنــد. بااین حــال، ایــن 
صنعت با چالش هایی مانند تأمین انرژی، عدم توازن در زنجیره 

تولید و مجوزهای مازاد مواجه است.
بررسی آمارها نشــان می دهد که تولید فولاد کشور طی یک دهه 
گذشته روندی صعودی داشته است. تولید واقعی فولاد ایران از 16 
میلیون تن در سال 1۳۹۲ به ۳۲ میلیون تن در سال 140۲ افزایش 
یافته و ظرفیت اسمی نیز از ۲۲.4۹ میلیون تن به 4۹.۳۳ میلیون 
تن رسیده است. صادرات فولاد نیز در این مدت رشد چشمگیری 
داشــته؛ به طوری که حجــم صادرات فــولاد میانی کشــور از کمتر 
از یک میلیــون تــن در ســال 1۳۹۲ بــه ۷.۸۳ میلیون تن در ســال 
گذشته رسیده است. این روند افزایشی، ایران را به یکی از بازیگران 
مهم بازار جهانی فولاد تبدیل کرده است، اما ماندگاری این رشد 
مســتلزم سیاســت های حمایتــی، توســعه بازارهــای صادراتی و 

بهینه سازی ساختارهای تولید و توزیع است.
در این راستا، ستاد فولاد در تلاش است تا با رفع چالش های تأمین 
ک، مدیریت ناترازی انرژی، بهره گیری بهینه از ظرفیت های  خورا
تولید و توسعه زیرساخت های صادراتی، سیاست های کارآمدی 
را برای آینده این صنعت تدوین کند. در کنار این اقدامات، توجه 
به نوآوری و فناوری های نوین در تولید فولاد می تواند مزیت رقابتی 
کشور را افزایش دهد. به عنوان نمونه، حرکت به سوی تولید فولاد 
سبز و کاهش وابســتگی به انرژی های فسیلی، می تواند جایگاه 

ایران را در بازارهای بین المللی تقویت کند.
صنعت فولاد ایران با ظرفیت های بالای تولیدی و صادراتی، یکی 
از ارکان مهم اقتصاد کشور محسوب می شود. احیای ستاد فولاد 
و افزایش هماهنگی میان سیاست گذاران و فعالان این صنعت، 
می تواند به کاهش چالش های ساختاری، افزایش تولید و توسعه 
بازارهــای صادراتــی منجر شــود. بــا برنامه ریزی صحیــح و اتخاذ 
سیاســت های کارآمد، ایران می تواند جایگاه خــود را در صنعت 
فولاد جهانی بیش ازپیش تثبیت کرده و از فرصت های این بازار 

بهره برداری کند.
سید عباس حسینی

عضو هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران )ایمیدرو(
منبع: دنیای معدن

احیای ستاد فولاد؛ گامی در جهت توسعه 

صنعت فولاد ایران

تشکیل کارگروه مشترک کمیسیون معدن اتاق ایران و وزارت صمت برای تعیین مبنای حقوق دولتی
به گزارش فولادبان، وجیه الله جعفری، در نشست کمیسیون معدن اتاق ایران، با اشاره به تثبیت سقف 55 همت تعیین شده حقوق دولتی برای سال آینده  گفت: ماده 1۴ قانون معادن در مورد حقوق دولتی رعایت نمی شود. حقوق دولتی باید متناسب با هر معدن باشد و نه ماده معدنی. بهرام شکوری، رئیس کمیسیون 

معدن و صنایع معدنی اتاق ایران نیز با استقبال از سخنان معاون معدنی وزیر صمت، بیان کرد: کارگروه مشترکی میان معاونت معدنی و کمیسیون برای پیگیری تعیین مبنای حقوق دولتی و همچنین حل مشکلات صلاحیت های فنی و مالی تعیین می شود تا بعد از نهایی کردن نظرات از سوی وزارت صمت ابلاغ شود.

در بزرگ ترین رویداد قرآنی صنعت کشور و در آستانه حلول ماه نزول قرآن خلق شد؛
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5.5

60

4.3

ورود ۱۸ کامیون تجهیزات خارجی به ارزش ۵.۵ 
میلیون یورو

در گامــی مهم بــرای پیشــبرد عملیــات اجرایی پــروژه 
گــرس اندیمشــک، بخــش  فولادســازی مجتمــع فــولاد زا
قابل توجهی از تجهیزات خارجی این طرح طی هفته گذشته 
وارد گمرک شهید رجایی شد. این تجهیزات که از فناوری های 
پیشرفته ای برخوردارند، ارزشی معادل پنج میلیون و ۵۰۰ هزار 

یورو دارد.
گرس اندیمشک،  به گزارش روابط عمومی شرکت مجتمع فولاد زا
گرس  یوســف تــازش، معــاون بازرگانی شــرکت مجتمــع فــولاد زا
اندیمشــک بــا اشــاره بــه ورود 1۸ کامیــون از تجهیــزات خارجی 
این پروژه فولادســازی به گمرک شــهید رجایی، اظهار داشــت: 
محموله های وارد شده در مجموع، وزنی بالغ بر ۳10 تن دارند و 
از لحاظ تکنولوژی و اهمیت فنی، در زمره تجهیزات استراتژیک 

پروژه محسوب می شوند.

بیش از ۶۰ میلیارد تن ذخیره معدنی داریم

به گواه آمارها، وضعیت کنونی در حوزه صنعت معدن کشــور 
فاصله زیادی با وضعیــت آرمانی دارد و پر کــردن این فاصله 

تنها با توسعه فناوری و دانش جبران می شود.
به گــزارش ایســنا، حامــد مــلاداودی در ســیزدهمین کنفرانس 
مهندســی معدن ایران و هشــتمین کنگره بین المللی معدن و 
ک زرخیزی و دارای  ک کشور ایران خا صنایع معدنی، گفت: خا
پتانسیل بالای معدنی است، به گونه ای که بیش از 60 میلیارد تن 

ذخیره معدنی در کشور داریم.
وی افزود: در زمینــه آهن حــدود ۳.۸ میلیارد تن ذخیــره آهن و 
سهم 1.۸ درصد از ذخایر آهن را داریم و رتبه هشتم را در این حوزه 

کسب کرده ایم. 
وی با اشــاره به پیش بینی هــای برنامه هفتــم در بخش معدن، 
اضافه کرد: در برنامه هفتم توســعه هرســاله باید 50 میلیون تن 
شمش فولاد تولید کنیم، در صورتی که تولید شمش فولاد در سال 

140۲ حدود ۳۲ میلیون تن بود.
کید بر فاصله زیاد بین نقاط آرمانی با وضعیت موجود در  وی با تأ
بخش معدن گفت: این فاصله تنها و تنها با سرمایه گذاری، افزایش 

بهره وری و توسعه فناوری و دانش جبران می شود.

افزایش ۴.۳ درصدی تأمین نیازهای داخلی به 
محصولات استراتژیک توسط »فخوز«

گرچه طــی یازده ماهه ســال  شــرکت فولاد خوزســتان ا
جاری 9۰۰ هزار تن از تولید فولاد خود را به دلیل قطعی برق و گاز 
از دست داد، اما با رشد ۴.۳ درصدی تأمین نیازهای داخلی 
نشان داد می تواند یکی از ستون های قدرتمند صنعت فولاد 

کشور باشد.
به گــزارش روابــط عمومــی شــرکت فــولاد خوزســتان، حجم کل 
معاملات محصولات »فخوز« در بورس کالای ایران، از ۲ میلیون 
و ۲۲6 هــزار و 445 تــن در یازده ماهــه ســال 140۲، بــه ۲ میلیون و 
۳۲1 هزار و 500 تن در یازده ماهه ســال جاری رســید که رشد 4.۳ 

درصدی را نشان می دهد.
شرکت فولاد خوزستان در یازده ماهه 140۳، با معامله یک میلیون و 
161 هزار و 550 تن شمش فولادی در بورس کالا، سهم 1۸ درصدی 
از کل معامــلات 6 میلیون و 4۳۷ هــزار و ۳۸۷ تنــی این محصول 
استراتژیک در کشــور را به خود اختصاص داده است. همچنین 
این شــرکت در یازده ماهه ســال جاری، بــا معامله 6۲6 هــزار تن 
تختال در بورس کالا، ۳۹.4 درصد از سهم بازار یک میلیون و 5۸۷ 

هزار و ۷00 تنی این محصول را در اختیار گرفته است.

عدد خبر

یورو

میلیارد تن

درصد

گزارش تصویری  سی وپنجمین دوره مسابقات قرآن کریم فولاد مبارکه

حی
صال

ی 
ض

مرت
ه و 

زاد
من 

 مو
ید

وح
 

 



1 مارس 2025 30 شعبان 1446 شماره        1417   شنبه 11 اسفند 1403   

88

خـبــــــــــــــــــر            
خبر بین الملل

مدیـر محصـولات پوشـش دار نـورد سـرد از ثبـت رکـورد 
کیفـی ماهیانـه محصـولِ هـای گلاس ورق رنگـی خاص 
لوازم خانگی و رسـیدن به عدد ۸7.۵۵ در بهمن سـال 

۱۴۰۳ خبـر داد.
ع افـزود: بـا توجـه بـه اینکـه ورق رنگـی لوازم خانگـی یکـی از  محسـن زار
محصـولات ویـژه تولیـدی ایـن شـرکت بـا تکنولـوژی بالاسـت، تولیـد این 
محصول بر اساس تجربیات گذشته در زنجیره تأمین کلاف و تهیه مواد 
مصرفی خاص آن )رنـگ مخصوص لوازم خانگی، فیلم محافظ و اسـلیو 
داخل چشـمی کلاف( بود کـه ان شـاءالله بـا راه اندازی خط رنگی شـماره 
۲ مخصـوص لوازم خانگـی در آینـده نزدیـک شـاهد تولیـد بیشـتر ایـن 

محصول ویـژه و اسـتراتِژیک باشـیم.
بازرسی سطح ورق رنگی به صورت چشمی و با در نظر 

گرفتن الزامات استاندارد
، رئیـس واحـد کنتـرل کیفـی نـورد سـردنیز  بـا اشـاره بـه  محمدرضـا نصـر
اهمیت کیفیـت ورق در حوزه تولیـد لوازم خانگی گفت: امروزه اسـتفاده 
از محصولات پوشش دار در صنعت افزایش یافته که یکی از دلایل مهم 
آن، ممانعـت از تأثیـر محیـط و عـدم تخریـب و خوردگـی فلـز و در نتیجـه 
افزایش عمر ورق و همچنین بهبود خواص زیبایی شـناختی آن اسـت.
وی افزود: بازرسـی سـطح ایـن محصول حسـاس به صورت چشـمی و با 
در نظر گرفتـن الزامـات اسـتاندارد و همچنیـن نیازها و حساسـیت های 

مشـتریان صورت می گیرد. بر این اسـاس طبقه بندی محصـول صورت 
گرفته و ممکن است محصول قابل قبول یا غیرقابل قبول تشخیص داده 
شـود و در نهایت با توجـه به مقادیر ذکرشـده بـازده کیفـی این محصول 

محاسـبه و گزارش می گـردد.
یدالله کوهـی، رئیس واحـد ورق رنگی نیز با اشـاره به اینکـه این محصول 
در بدنـه یخچـال، ماشـین لباس شـویی و... کاربـرد دارد، ادامـه داد: از 
کنـون حـدود ۲۹ هـزار و 165 تـن محصـول رنگـی خـاص  سـال 1۳۹۸ تا
کـه کیفیـت در ایـن حـوزه  لوازم خانگـی در ایـن خـط تولیـد شـده و ازآنجا
نقـش تعیین کننـده ای دارد، در بهمن مـاه امسـال با تـلاش پولادمـردان 
واحـد ورق رنگی و خطوط بالادسـتی همچـون گالوانیزه و اسـلیتر، رکورد 
کیفی ماهیانه این محصول با عـدد ۸۷.55 پس از دو سـال بـا تولید ۹۳۷ 

تـن جابه جـا شـد.
وی بـا اشـاره بـه اهمیـت تولیـد کمّـی و کیفـی لوازم خانگـی عنـوان کـرد: 
کنـون بـا توجـه بـه تولیـد بالغ بـر ۲۹ هـزار تـن ورق  از سـال های گذشـته تا
رنگـی مخصـوص لوازم خانگـی در راسـتای بومی سـازی فیلـم محافـظ 
و رنـگ مخصـوص لوازم خانگـی بـا همـکاری تأمین کننـدگان داخلـی 
قـدم برداشـتیم و در ایـن مسـیر بـا توجـه بـه تمـام کاسـتی های موجـود، 
پیش بینی می شـود بـا راه انـدازی خـط ریکویلینـگ خـاص لوازم خانگی 
)خط برش شـیت و خـط اسـلیتر( بتـوان کیفیت ایـن محصول خـاص را 

نیـز در سـال آتـی بهبـود بخشـید.

محسن صفرپور 
رئیس طراحی و مهندسی پروژه های آهن سازی

ع محسن زار
 مدیر محصولات پوشش دار نورد سرد

محمدرضا نصر،   رئیس واحد کنترل کیفی نورد سرد

یدالله کوهی،  رئیس واحد ورق رنگی

افزایش کیفیت ورق رنگی خاص لوازم خانگی فولاد مبارکه به عدد 87.55
 معاون معدنی  وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت:  
بسته حمایتی صمت برای کاهش تأثیرات ناترازی انرژی در 

هیئت دولت مصوب شد و به زودی ابلاغ می شود.
به گزارش تجارت نیوز، وجیه الله جعفری، معاون معدنی  وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، شامگاه چهارشنبه هشتم اسفندماه، 
در جلسه انجمن فولاد آذربایجان، پس از شنیدن دغدغه های 
تولیدکننــدگان فولاد در اســتان آذربایجان شــرقی بــا بیان اینکه 
امســال ناترازی گاز در واحدهای تولیدی مشــکل ایجاد کرد، به 
تصویب بســته حمایتی برای کاهــش تأثیــرات ناترازی انــرژی در 
هیئت دولت اشاره کرد و افزود: با اجرای بسته حمایتی حدود ۳40 
همت منابع از عدم پرداخت اقساط سه ماهه سررسید شده، آزاد 
می شود که می تواند جهت تأمین سرمایه در گردش بنگاه ها مورد 

استفاده قرار گیرد.
وی ادامه داد: در این بسته همچنین صاحبان کسب وکارهایی 
که اقساط تسهیلات آن ها طی زمستان 140۳ سررسید می شود، 
اقساط ســه ماه مذکور را پس از یک دوره شش ماهه بازپرداخت 
می کنند. در واقع یک تنفس شش ماهه برای بازپرداخت اقساط 

بدون محاسبه سود برای این صنایع لحاظ می شود.
وی خاطرنشان کرد: در این شرایط سخت، مهم این است که همه 
باهم وفاق داشته باشیم و دست به دست هم دهیم تا گره ها باز 

شده و کشور مسیر اعتلای خود را طی کند.
لزوم تفویض اختیارات به شورای معادن 

آذربایجان شرقی
بهرام سرمست، اســتاندار آذربایجان شرقی شامگاه چهارشنبه 
نیز در این جلسه گفت: باید اختیارات به شورای معادن استان 
تفویض داده شود تا بتوانیم خیلی از مســائل را در استان دنبال 
کنیم. در استان ما بخش خصوصی پیشران تولید و توسعه است؛ 
بنابراین وضعیت آن با اســتان هایی که بخش بیشــتری از فولاد 
در اختیار دولت اســت و مدیران دولتی هم دغدغه های بخش 

خصوصی را ندارند، فرق می کند. 
وی خاطرنشان کرد: لازم است سازمان ایمیدرو به لحاظ سهمی 
کــه در فــولاد دارد در اســتان ما ســرمایه گــذاری کنــد. همچنین 
بایــد محدوده های اســتان که بــه علت مخالفت دســتگاه های 
استعلام شونده بلوکه شدند تعیین تکلیف شود تا رونق به بخش 

معدن برگردد.
استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه در کشورهای توسعه یافته 
بخش خصوصی به سیاست خارجی جهت می دهد و محرک آن 
گر سیاســت خارجی به مســائل بخش خصوصی  است، گفت: ا

توجه نکند منافع این بخش تأمین نمی شود.
سرمست ادامه داد: گرایشات سیاسی و جبهه بندی سیاسی را در 
فضای اقتصادی کشور دخالت ندهیم ما به وفاق ملی و ثبات نیاز 
داریم تا تولید کنندگان که با ناترازی و کمبودها می سازند حداقل 

به تولید و صادرات بپردازند.
تعهدات ارزی یک مشکل اساسی است

رضــا صدیقی نماینــده مــردم تبریز، اســکو و آذرشــهر در مجلس 
شــورای اســلامی نیــز در ایــن جلســه بــا بیــان اینکــه حــرف دل 
تولیدکنندگان فولاد استان این است که بگذارید ما کار کنیم، ادامه 
داد: تعهدات ارزی یک مشکل اساسی است تا زمانی که ما اجازه 
ندهیم صادرکننده ارز را به راحتی وارد کشور کند و منابع بانکی و 

ارزی تقویت شود مشکلات همچنان خواهد بود.
صدیقــی افــزود: هرچقــدر تولید بیشــتر باشــد بــه همان انــدازه 
اشــتغال زایی بیشــتر خواهد بود و بــه دنبال آن مشــکلات دیگر 

حل می شوند.
فولاد آذربایجان اولین رتبه تولید فولاد در بخش 

خصوصی کشور
نوید نواده اباذر، رئیس انجمن فولاد آذربایجان نیز در این جلسه 
گفت: فولاد آذربایجان اولین رتبه تولید فولاد در بخش خصوصی 

کشور را به خود اختصاص داده است.
وی ادامــه داد: ۲۷ درصــد تولیــدات کل فــولاد کشــور در اســتان 
آذربایجان شرقی صورت می گیرد، حدود ۲5 تا ۳0 درصد از صادرات 
کشــور در اســتان صورت گرفته و از نظر صادرات غیرنفتی دارای 
رتبه های برتر هســتیم که بیش از 40 هزار نفر نیز اشتغال زایی به 

همراه داشته است.
وی خاطرنشــان کــرد: متاســفانه بخــش عظیمــی از مشــکلات 
و مســائل در این حــوزه به تحریم هــا مربوط اســت که امیــدوارم 

مسئولین با تدبیراتی این مسائل را حل کنند.
هیچ تولید کننده ای نمی تواند کالا را با ارز آزاد از 

بورس کالای ایران خریداری و صادر کند
حســین نایب درختان، نائب رئیس انجمن فولاد آذربایجان نیز 
گفت: نوردکاران مقاطع گرم بخش خصوصی به ویژه شمال غرب 
کشــور سالهاســت که مورد بی مهری بورس کالای ایــران، وزرات 
صمت و بانک مرکــزی ایران قــرار گرفته اســت. تقاضای مــا برای 
صــادرات محصولات فــولادی و نــوردی این اســت کــه همچون 
سال های 1۳۷6 از تمام صادر کنندگان ضمانت نامه بانکی گرفته 
که هیچ تولید کننده ای نمی تواند کالا را با ارز آزاد از بورس  شود؛ چرا

کالای ایران خریداری و صادر کند.
وی خاطرنشــان کرد: برای اینکه بتوانیم از این رانت خواری ها و 
عوامل مضر اقتصادی جلوگیری کنیم باید بورس کالایی موازی با 

بورس کالای ایرانی ایجاد گردد.

بسته حمایتی وزارت

 صنعت، معدن و تجارت برای

 کاهش تأثیرات ناترازی انرژی مصوب شد

از سند تحول راهبردی دیجیتال معادن کشور رونمایی شد
به گزارش می متالز ،در همایش تحول دیجیتال معادن و صنایع معدنی با حضور بهاره خازنی، سرپرست مرکز توسعه فناوری اطلاعات، امنیت و هوشمندسازی ایمیدرو، از سند راهبردی تحول دیجیتال معادن کشور نیز رونمایی شد. خازنی درباره این سند گفت: این سند در افق 1۴۰۹، چشم اندازی را ترسیم می کند که 

طبق آن، ایران به یکی از پیشرفته ترین کشور های منطقه در زمینه معدنکاری هوشمند و دیجیتال تبدیل خواهد شد. عدالت دیجیتال و توسعه متوازن مناطق معدنی  نیز از دیگر اهداف در نظر گرفته شده  در  این سند است.

احداث خط سوم خردایش واحد گندله سازی در راستای رفع محدودیت تأمین سنگ آهن
به منظور بهینه سازی فرایند تولید و تضمین کیفیت 
پایدار در خط تولید گندله سازی فولاد مبارکه، خط 

سوم خردایش واحد گندله سازی وارد فاز اجرا شد.
با توجه به اهمیت حیاتی کیفیت گندله در فرایند تولید احیا مستقیم و 
تأثیر آن بر کیفیت ذوب و مصرف انرژی در خط تولید فولاد مبارکه، همواره 
تلاش شده است تا با بهینه سازی فرایند و رفع محدودیت های موجود در 
خط گندله سازی، گندله ای با کیفیت مطلوب و استاندارد تولید شود. به 
همین منظور، پروژه احداث خط سوم خردایش واحد گندله سازی وارد 

فاز اجرا شده است.
یکی از عوامل تأثیرگذار بر کیفیت گندله، ویژگی های سنگ آهن ازجمله 
دانه بندی، سطح مخصوص )بلین( و شکل ذرات آن است. بر اساس 
طراحی اولیه واحد گندله سازی، مواد اولیه شامل 60 درصد کنسانتره 
سنگ آهن نرمه و 40 درصد کنسانتره سنگ آهن زبره است که به وسیله 
خطوط نوار نقاله مجزا وارد خط تولید می شود. بخش نرمه که دارای 
مشخصات مناسب برای تولید گندله شامل دانه بندی زیر 45 میکرون و 
بلین بین 1۷00 تا 1۹00 سانتی متر مربع بر کیلوگرم است، به طور مستقیم وارد 
خط تولید می شود، اما بخش زبره که دانه بندی درشت تر و بلین پایین تری 

دارد، ابتدا وارد دو خط خردایش موجود شده و به نرمه تبدیل می شود.
به گفته رئیس طراحی و مهندسی پروژه های آهن سازی با توجه به 
محدودیت های تأمین سنگ آهن از منابع پیشین و کیفیت نامناسب 

دانه بندی منابع جدید، به ویژه در بخش سنگ آهن نرمه، تولید گندله 
با کیفیت مطلوب با چالش هایی روبه رو شده است. در فاز اول، به منظور 
بهبود کیفیت سنگ آهن نرمه، یک دستگاه رولر پرس به همراه مخازن و 

تجهیزات جنبی در مسیر ورودی نرمه طراحی و نصب شد.
محسن صفرپور در ادامه با بیان اینکه با عبور 50 درصد ظرفیت نرمه از 
این مسیر، شاخص های دانه بندی و بلین به سطح قابل قبولی رسید، 
اما به دلیل افت مستمر کیفیت سنگ آهن نرمه ورودی، دست یابی به 
کیفیت مطلوب روزبه روز دشوارتر می شد، ادامه داد: در همین راستا، 
احداث خط جدید خردایش با ظرفیت ۲ میلیون تن در سال، به منظور 
کاهش وابستگی به سنگ آهن نرمه خریداری شده و ایجاد امکان 
استفاده از خط مجزا برای بهبود کیفیت سنگ آهن ورودی و تطابق آن با 

استانداردهای خط تولید گندله سازی، در اولویت قرار گرفت.
وی افزود: به دنبال این تصمیم، طرح اولیه و شرایط فنی قرارداد تهیه و 
پس از برگزاری مناقصه، پیمانکار اجرایی انتخاب شد. از تجهیزات اصلی که 
در طرح خردایش در نظر گرفته شد، می توان به خطوط نوار نقاله ورودی 
، آسیاب خشک  ، ایر کلاسیفایر اصلی، مخزن ذخیره اول، روتاری درایر
، اتاق برق جدید، سیستم  گلوله ای، سرند ضایعات و محصول، میکسر

کنترل و اتوماسیون، تجهیزات اندازه گیری و نمونه گیری اشاره کرد.
صفرپور برخی از نکات کلیدی را که در مطالعات نیازسنجی، امکان سنجی 
و تدوین شرایط فنی این پروژه مدنظر قرار گرفتند چنین برشمرد: 

عمر بالای آسیاب های فعلی و بروز عیوب اساسی در تجهیزات که 
احتمال توقفات غیرمنتظره در سال های آینده را افزایش می دهد؛ نیاز 
به استفاده از تکنولوژی های جدید با راندمان تولید بیشتر و مصرف 
، به ویژه با توجه به راندمان پایین برخی از تجهیزات فعلی  انرژی کمتر
مانند کلاسیفایرهای نسل اول؛ تولید سنگ آهن نرمه با کیفیتی بهتر از 
سنگ آهن نرمه خریداری شده از معادن؛ پیش بینی درایر جهت حذف 
رطوبت سنگ آهن و افزایش راندمان آسیاب که تأثیر مستقیمی بر بهبود 
عملکرد خردایش و کیفیت محصول نهایی دارد؛ در نظر گرفتن میکسر 
با تکنولوژی روز و سیستم اتوماتیک سنجش رطوبت برای دست یابی 
به کنسانتره نرمه با رطوبت یکنواخت و همگن که موجب بهبود فرایند 
گندله سازی و افزایش کیفیت گندله تولیدی می شود؛ جداسازی ذرات 
زیر 45 میکرون همراه زبره ورودی که در سال های اخیر به بالای 40 درصد 
رسیده است، به منظور جلوگیری از ورود به آسیاب و کاهش ظرفیت مفید 
 ، آن. ورود این ذرات ریز و نرمه به آسیاب، علاوه بر مصرف انرژی بیشتر
موجب تولید ذرات زیر ۲0 میکرون در نرمه می شود که کیفیت گندله 

تولیدی را کاهش می دهد.
صفرپور در پایان از زحمات و تلاش های ارزشمند همکاران در معاونت 
توسعه، مهندسی کارخانه، ناحیه آهن سازی، قراردادهای خرید، خرید 
مواد مصرفی و معاونت معدن که در انجام مطالعات و پیشبرد این پروژه تا 

مرحله اجرا همکاری داشته اند، صمیمانه قدردانی کرد.

معاون وزارت صنعت، معدن و تجارت:

برای پیاده سازی و اجرای استراتژی های تدوین شده 
گروه مبارکه تا افق ۱۴۱۰ و یکپارچگی در حوزه های 
سیاست گذاری جهت تحقق چشم انداز تبدیل شدن 
به »الگوی ملی بنگاه داری و حضور در جمع 2۰ فولادساز برتر جهان« 
لازم است شرکت های گروه فولاد مبارکه هماهنگ، همسو و همگام با 

شرکت فولاد مبارکه حرکت کنند.
تحقق این چشم انداز طبیعتاً فولاد مبارکه را با چالش هایی مواجه خواهد 
کرد که ازجمله آن ها می توان به محدود بودن سرمایه های انسانی یا 
به نوعی کارشناسان متخصصِ چندمهارته  در فولاد مبارکه جهت پشتیبانی 
و انتقال دانش اجرای سیاست های استراتژی و تعالی سازمانی در گروه 
ک گذاری دانش های  و هم چنین نبود مکانیسم مناسب جهت اشترا
موجود بین فولاد مبارکه و شرکت های گروه اشاره کرد که برآیند این موارد 

منجر به عدم رشد متوازن شرکت های گروه می شود.
کید فولاد مبارکه بر توسعه و ترویج بینش مفاهیم تعالی  تأ

سازمانی
با توجه به اهمیت روزافزون تعالی سازمانی در فضای رقابتی کنونی و 
ضرورت دست یابی به سطوح بالای عملکرد، پروژه پرورش سفیران تعالی 
و تدوین نقشه راه در شرکت های گروه به عنوان یکی از گام های اساسی 
در مسیر تحقق این هدف کلان، طراحی و اجرا شد. فولاد مبارکه به عنوان 
یکی از سازمان های پیشرو در عرصه صنعت کشور با دریافت 5 تندیس 
زرین در جایزه تعالی سازمانی و گذر از امتیاز ۷00 و همچنین اخذ تندیس 
زرین از جایزه مدیریت کیفیت اروپا در سال 1۳۹۷، همواره بر توسعه و ترویج 

کید داشته و در این زمینه سرمایه گذاری های  مفاهیم تعالی سازمانی تأ
قابل توجهی انجام داده است. تجربه ارزشمند شرکت، در پرورش سفیران 
تعالی و تدوین نقشه راه در شرکت های گروه، ثمرات درخشانی را در مسیر 
تعالی و استقرار مدل تعالی سازمانی به بار آورده است. فولاد مبارکه با تمرکز 
بر پرورش سرمایه های انسانی به عنوان رکن اصلی تعالی، توانسته نسلی 
از سفیران متعهد و متخصص را تربیت کند که با اشتیاق و دانش خود، 
موتور محرکه استقرار و پیاده سازی مدل تعالی سازمانی در شرکت های 

گروه بوده اند.
درک عمیق گروه سفیران از مدل تعالی

علی کیانی، رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی فولاد مبارکه، 
معتقد است پروژه سفیران تعالی نشان دهنده عزم راسخ گروه فولاد در 
مسیر تعالی سازمانی است. در این مسیر، گروه سفیران با درک عمیق از 
مدل تعالی و با به کارگیری ابزارها و تکنیک های نوین، نقش کلیدی در 
ایجاد فرهنگ تعالی سازمانی، ارتقای فرایندها و بهبود مستمر عملکرد 
شرکت های گروه فولاد مبارکه داشته اند. این مسیر نیازمند تلاش و تعهد 
بسیار و برنامه ریزی دقیق است تا بتوان شرکت را به تحقق اهداف بزرگش 
رهنمون ساخت. بدون شک سرمایه گذاری در پرورش انسان ها و ایجاد 
زیرساخت های مناسب برای تعالی سازمانی، نه تنها تضمین کننده 
موفقیت پایدار سازمان هاست، بلکه مسئولیتی اجتماعی در قبال توسعه 

و پیشرفت کشور است.
ارتقای تعالی سازمانی در گروه فولاد مبارکه

مریم اله دادیان، کارشناس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی نیز در 

این باره گفت: در مسیر تحقق چشم انداز تعالی سازمانی، برنامه سفیران 
تعالی در گروه فولاد مبارکه به عنوان بستری برای پرورش نیروهای توانمند، 
ک دانش و ارتقای مستمر سازمانی، در حال اجراست. در این راستا،  اشترا
کنون 1۳ گردهمایی آموزشی- تخصصی بر پایه معیارها و مفاهیم مدل  تا
تعالی سازمانی برگزار شده که طی آن، 45 نفر از کارکنان شرکت های گروه 

به عنوان سفیر تعالی آموزش وپرورش یافته اند.
این گردهمایی ها با محوریت توسعه شایستگی های مرتبط با تعالی 
سازمانی، شامل مباحثی همچون نظام پیشنهاد ها، مدیریت برنامه ریزی 
استراتژیک، مدیریت دانش محور، استانداردهای مدیریتی، الگوی تعالی 
سازمانی، مدیریت فرایندها، مدیریت ریسک، خودارزیابی بر اساس مدل 
تعالی، تدوین نقشه راه تعالی، رهبری مؤثر، مدیریت پایداری، بازاریابی 
و مدیریت مشتری و مدیریت سرمایه های انسانی برگزار شده است. 
یکی از مهم ترین ویژگی های این برنامه، تلفیق دانش نظری با تجربیات 

عملی است. 
تعهد به توسعه مستمر؛ تداوم مسیر تعالی

کنون مجموعاً 10560 نفرساعت آموزش سفیران و  این گردهمایی ها تا
۳۲۸0 ساعت انتقال دانش و تجارب را به همراه داشته و نقش بسزایی در 
توسعه تفکر تعالی و بهبود مستمر در گروه فولاد مبارکه ایفا کرده است. با 
توجه به نتایج مثبت این گردهمایی ها و استقبال گسترده سفیران تعالی، 
برنامه ریزی برای اجرای موضوعات مدیریتی بیشتر بر اساس مفاهیم مدل 
تعالی سازمانی و توسعه همکاری های بین سازمانی گروه فولاد مبارکه در 

دستور کار قرار گرفته است.

پروژه سفیران تعالی؛ پلی به سوی آینده ای روشن
رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی فولاد مبارکه مطرح کرد:

علی کیانی
 رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی

مریم اله دادیان
کارشناس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی
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خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر      

تعالی  ملی  جایزه  همایش  بیست و دومین  در 
سازمانی، شرکت فولاد هرمزگان موفق شد با افزایش 
امتیاز نسبت به دوره گذشته، برای سومین بار تندیس 

بلورین را کسب کند.
در پـــی کســـب ایـــن دســـتاورد ارزشـــمند، معـــاون تکنولـــوژی شـــرکت 
ـــگار روابـــط عمومـــی ایـــن شـــرکت  ـــا خبرن ـــه ب فـــولاد هرمـــزگان  در مصاحب
گفت:فـــولاد هرمـــزگان بـــا الگـــو قـــرار دادن مـــدل ملـــی تعالـــی ســـازمانی 
و تبدیـــل نقـــاط قابل بهبـــود بـــه نقـــاط قـــوت طـــی ســـال های اخیـــر، 

ــب  ــن را کسـ ــه تندیـــس بلوریـ ــده و سـ ــل شـ ــرآمد تبدیـ ــازمانی سـ ــه سـ بـ
ــت. ــرده اسـ کـ

علیرضا کاظمی گفت: این شرکت از سال های گذشته برای رشد متوازن، 
مدل کیفیت اروپایی EFQM را که نسخه بومی سازی شده آن جایزه ملی 

تعالی سازمانی است به کار گرفت.
وی افزود: شرکت فولاد هرمزگان از سال 1۳۹5 در جایزه ملی تعالی 
سازمانی شرکت کرد و پس از کسب تقدیرنامه در دوره های نخست و 
تندیس بلورین در سال های 1400 و 140۲، در دوره بیست و دوم نیز با 

افزایش امتیازات در بازه 500 تا 550، برای سومین بار تندیس بلورین 
را کسب کرد.

معاون تکنولوژی شرکت فولاد هرمزگان اظهار امیدواری کرد این شرکت 
بتواند با برنامه ریزی های انجام شده، در گام بعدی تندیس سیمین 

جایزه ملی تعالی سازمانی را دریافت کند.
کاظمی با اشاره به مهم ترین شاخص های فولاد هرمزگان برای دریافت 
تندیس تصریح کرد: در مدل تعالی سازمانی، باید بین توانمندسازها و 
نتایج ناشی از آن، توازن در نظر گرفته شده در مدل برقرار باشد؛ بنابراین، 

در فولاد هرمزگان تلاش کردیم برای تمامی معیارها، با توجه به نکات 
راهنمایی که در مدل به آن اشاره شده و با بررسی نتایج خودارزیابی ها 
و همچنین ارزیابی های بیرونی که ارزیابان جایزه تعالی سازمانی طی 
این سال ها به عنوان گزارش بازخورد به فولاد هرمزگان ارائه دادند، نقاط 

قابل بهبود را شناسایی و پروژه های بهبود موردنیاز را تعریف کنیم.
وی تصریح کرد: این دستاوردها در نتیجه تلاش گروهی تمامی همکاران 
در شرکت فولاد هرمزگان دست آمده و منجر به رشد امتیاز شرکت و 

سرآمدی فولاد هرمزگان در جایزه ملی تعالی سازمانی شده است.

هلدینــگ آتیه فــولاد در نخســتین تجربــه حضــور 
خــود در جایــزه ملــی تعالــی ســازمانی، بــا عبــور از 
امتیــاز ۳۰۰، موفــق بــه کســب تقدیرنامــه دوســتاره 

جایــزه ملــی تعالــی شــد.
گـزارش روابـط عمومـی و امـور بین الملـل هلدینـگ آتیه فـولاد  بـه 
نقش جهان، موفقیـت آتیه فولاد در بیسـت ودومین جایـزه ملی تعالی 
سـازمانی، نشـان از تعهـد و تـلاش مـداوم کارکنـان ایـن شـرکت در زمینه 
بهبـود فرایندهـا و ارتقـای خدمـات و محصـولات دارد. دسـت یابی بـه 
این جایـزه، بـا کمـک بـه تقویـت موقعیـت هلدینـگ در صنعت کشـور، 
این مجموعـه را در مسـیر رشـد، تعالی و توسـعه پایـدار قـرار داده اسـت.

کسـب ایـن  مدیرعامـل هلدینـگ آتیـه فـولاد نقش جهـان در پـی 
موفقیت بـا اشـاره به اینکـه جایـزه ملی تعالـی سـازمانی، الگـوی موفقی 

بـرای سازمان هاسـت، بیـان داشـت: تـلاش بـرای کسـب ایـن جایـزه، 
نشان دهنده تعهد شـرکت ها به پیاده سـازی نظام مدیریتی پیشرفته 

در راسـتای ایجـاد ارزش افـزوده بـرای ذی نفعـان اسـت.
افتخارآفرینی شرکت های هلدینگ آتیه فولاد

حامـد ولی بیـک همچنیـن بـه درخشـش برخـی از شـرکت های تابعـه 
هلدینـگ در ایـن جایـزه اشـاره کـرد و عنـوان داشـت: هلدینـگ فـولاد 
متیل موفق به کسب تقدیرنامه سه  ستاره، شرکت نورد لوله کوثر موفق 
به کسـب تقدیرنامه یک سـتاره و شـرکت های آهن و فولاد توس، آهن و 
ک، آهن و فولاد اصفهان و آهن و فولاد سهند آغاز که  فولاد درخشـان ارا
از شرکت های عضو گروه فولاد متیل هستند، موفق به کسب گواهینامه 

تعهد بـه تعالی شـده اند.
وی خاطرنشان کرد: از سال آینده، حضور تمام شرکت های زیرمجموعه 

در فراینـد ارزیابـی تعالـی سـازمانی در دسـتور کار هلدینـگ آتیه فـولاد 
خواهد بود تا رشـد و توسـعه در تمام مجموعه به صورت متـوازن انجام 

شـود.
گفتنـی اسـت آییـن تجلیـل از برگزیـدگان بیسـت ودومین جایـزه ملـی 
تعالـی سـازمانی با حضـور مقیمـی معـاون وزیر صمـت و رئیـس هیئت 
عامـل سـازمان گسـترش و نوسـازی صنایـع ایـران )ایـدرو( و جمعـی 
دیگـر از مقام های کشـوری و مدیران صنایع بزرگ کشـور روز یکشـنبه 
5 اسـفندماه در محـل مرکـز همایش هـای بین المللـی صداوسـیما 
برگزار شد و از ۸5 شـرکت حاضر در این ارزیابی ها تجلیل به عمل آمد. 
در ایـن آییـن، مهـدی آقازینلـی معـاون راهبـردی و توسـعه کسـب وکار 
آتیه فـولاد بـه نیابـت از ولی بیـک مدیرعامـل هلدینـگ تقدیرنامـه را 

دریافـت کـرد.

شرکت فولاد توان آور آسیا در بیست و دومین همایش 
تعالی سازمانی تقدیرنامه یک ستاره جایزه ملی 

تعالی سازمانی را دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد توان آور آسیا، عضو هیئت مدیره 
شرکت فولاد توان آور آسیا در پی دریافت این تقدیرنامه گفت: کسب 
تقدیرنامه یک ستاره در جایزه ملی تعالی سازمانی در نخستین سال 
، بلکه نشان دهنده عزم راسخ  حضور این شرکت، نه تنها مایه افتخار

شرکت برای حفظ و ارتقای جایگاه رقابتی خود در دنیای کسب وکار 
است.

رامین بختیاری افزود: برای آنکه به آینده و مسیر پیش رو و دست یابی 
به چشم انداز سازمان امیدوار باشیم، باید تعالی سازمانی به یک باور و 
فرهنگ مشترک در دل سازمان تبدیل شود. بدیهی است این موفقیت 
در سایه حمایت ها و همکاری های همه جانبه مسئولان و کارکنان و با 
همدلی و همکاری تیمی در راستای دست یابی به هدف مشترک یعنی 

بهبود مستمر و حرکت به سمت تعالی حاصل شده است.
کید کرد: هدف اصلی ما صرفاً دریافت گواهینامه یا برگزیده شدن  وی تأ
نیست؛ بلکه مهم این است که بدانیم در چه حوزه هایی راه درست را 
انتخاب کرده ایم و در کدام بخش ها نیاز به بهبود و ارتقای کیفیت داریم. 
ضمن اینکه بر اساس نقشه راه تعالی شرکت، دست یابی به رتبه های 
بالاتر تعالی در سال های آینده، به عنوان یکی از اهداف مهم و بلندمدت 

شرکت فولاد توان آور آسیا در دستور کار قرار دارد.

تیه فولاد در نخستین حضور تقدیرنامه دوستاره جایزه ملی تعالی سازمانی؛ ارمغان آ

تقدیرنامه یک ستاره جایزه ملی تعالی سازمانی به شرکت فولاد توان آور آسیا رسید

سومین تندیس بلورین در ویترین افتخارات فولاد هرمزگان
با افزایش امتیاز نسبت به بیست و یکمین دوره حاصل شد؛

صنعت فولاد برای به روزرسانی نیاز به توان دانشگاه دارد
کسین خوزستان گفت: امروز، بیش از هر زمان دیگری، ضرورت تقویت روابط دانشگاه و صنعت برای دست یابی به نتایج مؤثر در زمینه  کسین خوزستان در جلسه با قائم مقام و جمعی از روسای دانشگاه آزاد کشور با اشاره به بازدید جمعی از دانشگاهیان از خط تولید فولاد ا ، مدیرعامل شرکت فولاد ا به گزارش پترومتالز
کز تحقیقاتی امکان پذیر خواهد بود. روز رسانی صنعت فولاد احساس می شود. این صنعت قلب توسعه زیرساخت هاست و پیشرفت آن، مستلزم توجه ویژه به دانش فنی، نوآوری و استفاده از روش های روز علمی است. به همین دلیل، ارتقای سطح دانش فنی در این صنعت تنها از طریق همکاری  با دانشگاه ها و مرا

تندیس بلورین تعالی سازمانی برای شرکت فولادسنگ مبارکه
تندیـس بلوریـن بیسـت و دومین همایـش تعالـی 
سـازمانی به شـرکت فولادسـنگ مبارکـه اختصاص 

یافـت.

به گزارش روابط عمومی فولادسنگ، در پی کسب این دستاورد ارزشمند 
که به همت، تلاش مستمر و هماهنگی همه جانبه مدیریت و کارکنان فولاد 
سنگ و در راستای بهبود مستمر فرایندها و ارتقای بهره وری به دست آمد، 
مدیرعامل فولادسنگ مبارکه گفت: دریافت تندیس بلورین تعالی سازمانی 
نه تنها نشانه ای از استمرار مسیر تعالی در سال های گذشته ، بلکه گواهی 
بر تحولات بنیادینی است که سازمان را به سطحی جدید از رقابت پذیری 

و بهره وری رسانده است.
 امیرحسین کریمدادی، افزود: این موفقیت نتیجه هم راستایی تلاش های 
گذشته با تصمیمات هوشمندانه و متناسب با نیازهای کنونی است. 
فولادسنگ با تکیه بر فرهنگ همدلی، نوآوری و تفکر سیستمی همواره در 
پی یافتن بهترین راهکارها برای غلبه بر چالش ها و پیشرفت مستمر است.
وی همچنین به اهمیت همکاری و هم افزایی در سازمان اشاره کرد و 
موفقیت های اخیر را حاصل تلاش های مشترک اعضای هیئت مدیره، 

مدیران پیشین و کارکنان فولادسنگ دانست.
کسب تندیس؛ نتیجه تلاش مستمر تمامی اعضای سازمان

مجتبی جعفریان، مدیر بهره برداری فولادسنگ، نیز در خصوص این 
موفقیت اظهار داشت: کسب این تندیس نتیجه تلاش مستمر تمامی 

اعضای سازمان است و ما با پیاده سازی اصول تعالی سازمانی و بهبود 
مستمر، به این موفقیت دست یافته ایم.

او همچنین نقش هماهنگی و تسهیل گری را در این فرایند مهم دانست 
کید کرد. و بر اهمیت حرکت همه بخش ها به سوی اهداف مشترک تأ
پیاده سازی اصول سرآمدی سازمانی در تمامی سطوح

احمدرضا صمیمی، رئیس سرآمدی سازمانی فولادسنگ نیز به اهمیت 
هماهنگی میان بخش های مختلف سازمان اشاره کرد و گفت: این 
موفقیت نتیجه پیاده سازی اصول سرآمدی سازمانی در تمامی سطوح 

است که باعث بهبود عملکرد و تحقق اهداف استراتژیک شده است.
وی همچنین به چالش های موجود در مسیر تعالی اشاره کرد و گفت: 
ایجاد تغییرات فرهنگی و هم راستایی تمامی کارکنان با اهداف سازمانی 
چالش  بزرگی بود که با رهبری تحول گرا و برنامه های آموزشی مدیریت شد.

منابع انسانی به عنوان اصلی ترین سرمایه سازمان
مهدی ماسوری، رئیس سرمایه های انسانی فولادسنگ، نیز به ویژه 
به اهمیت منابع انسانی در این موفقیت پرداخت و گفت: دریافت این 
تندیس بلورین یک موفقیت بزرگ و نماد تلاش بی وقفه تمامی همکاران 

در بخش های مختلف سازمان است.

وی افزود: منابع انسانی اصلی ترین سرمایه سازمانی شناخته می شود و 
تمامی تلاش ها در راستای ارتقای این بخش صورت گرفته است.

مسئولیتی برای تداوم مسیر تعالی، نوآوری و توسعه پایدار
علیرضا رضایـی، رئیس هیئت مدیـره فولادسـنگ مبارکـه نیز اضافـه کرد: 
این موفقیت تنها نمایانگر دستاوردهای گذشته نیست، بلکه مسئولیتی 
برای تداوم مسیر تعالی، نوآوری و توسـعه پایدار در صنعت معدن و فولاد 
کشـور ایجـاد می کند.تعالـی سـازمانی یـک مسـیر اسـت، نـه یـک مقصـد، 
، نـوآوری و تصمیم گیری هـای علمـی در  و در ایـن مسـیر بهبـود مسـتمر

اولویـت قـرار دارد.
گفتنی اسـت دریافت تندیس بلورین تعالی سـازمانی توسط فولادسنگ 
مبارکـه، گواهـی بـر تعهد ایـن شـرکت بـه بهبـود مسـتمر فرایندهـا و ارتقای 
اسـتانداردها در صنعـت فـولاد اسـت. ایـن موفقیـت، نشـان دهنده 
توانمندی های مدیریتی و همدلی تیمی در فولادسـنگ اسـت که باعث 
قـرار گرفتـن ایـن شـرکت در موقعیـت برجسـته ای در صنعـت فـولاد کشـور 
شـده اسـت. فولادسـنگ همچنان با بهره گیری از دسـتاوردهای گذشته 
و نـگاه بـه افق هـای پیـش رو، به طـور مسـتمر در جهـت رشـد و پیشـرفت 

گام برمـی دارد.

اختصاص تقدیرنامه سه ستاره تعالی 

سازمانی به شرکت فولادسفیددشت 

شــرکت فولاد سفیددشــت چهار محــال و بختیــاری، در 
بیســت و دومین دوره همایش تعالی ســازمانی کــه با موضوع 
تعالی و نوآوری پایدار سازمانی، برگزار شد، تقدیرنامه سه ستاره 

تعالی سازمانی دریافت کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت، مدیرعامل این 
شرکت در پی کسب این موفقیت با بیان اینکه فولاد سفیددشت 
دومین بار اســت که در ارزیابی ملی تعالی ســازمانی شــرکت کرده 
گفت: خوشبختانه با اقدامات انجام شده در این حوزه و با تأیید 

ارزیابان، موفق به کسب این تقدیرنامه شدیم.
به گفته محمــود محمدی فشــارکی، این جایزه مقدمــه ای برای 
حرکت شــرکت در آینده اســت و امیدواریــم در ادامه این مســیر و 
در کوتاه ترین زمان ممکن، شرکت بتواند سطوح بالاتر این جایزه 

را کسب کند.
وی با بیان اینکه فولاد سفیددشت در 10 بخش مفاهیم بنیادین 
تعالی مورد ارزیابی قرار گرفت، تصریح کرد: در این فرایند حد نصاب 

امتیازات اخذ شده است.
مدیــر تکنولوژی و توســعه شــرکت فــولاد سفیددشــت نیز ضمن 
قدردانی از تلاش همــکاران در این حوزه دربــاره طرح های پیش 
روی ایــن شــرکت گفت: نخســتین و مهم تریــن هدف این اســت 
که براســاس ارزیابی ها بتوانیم مســیر رشــد و تعالی را تســریع و در 

سال های آینده در این راه حرکت کنیم.  
جمشید علی بابایی از تعالی به عنوان مسیر مســتمر یاد و اظهار 
امیــدواری کرد ســایر برنامه هــا و پروژه های تعیین شــده با همت 

تمامی مدیران، سرپرستان و کارشناسان پیگیری و تکمیل شود.
رئیس تعالی سازمانی و مهندسی صنایع شرکت فولاد سفیددشت 
نیز ضمن تبریک کسب این موفقیت تصریح کرد: این موفقیت در 
ســایه حمایت های هیئت مدیــره و مدیرعامل شــرکت و با تلاش 
و همدلــی بی وقفــه همــکاران، پیمانــکاران و ذی نفعــان شــرکت 

حاصل شده است.
به گفته غلامرضا معصومــی دریافت گواهینامه یا برگزیده شــدن 
پایان کار نیست؛ بلکه مهم آن است که بدانیم در چه حوزه هایی 
در مسیر صحیح و در چه زمینه هایی با کاستی مواجهیم و نیاز به 

برنامه ریزی های بهتر و کیفی تری داریم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: طبق نقشه راه تعالی شرکت، کسب 

رتبه های برتر تعالی در سال های آتی، در دستور کار شرکت است.

کبری، همکار شاغل در  میلاد اسمعیلی شاهزاده علی ا
واحد استخراج معاونت امور معادن، در هجدهمین کنفرانس 
ملی روز مهندس به عنوان مهندس برتر کشــور در سال ۱۴۰۳ 

معرفی و با اهدای تندیس و لوح تقدیر از وی تجلیل شد.

موفقیت

تجلیل از یکی از کارکنان فولاد مبارکه 
در کنفرانس ملی روز مهندس

تندیس بلورین جایزه ملی تعالی سازمانی به شرکت ورق خودرو رسید
شــرکت ورق خــودرو چهارمحــال و بختیــاری در 
بیســت و دومین دوره جایــزه ملــی تعالــی ســازمانی 
ــن  ــرگ زری ــزه، ب ــن جای ــن ای ــس بلوری ــب تندی ــا کس ب

دیگــری در کارنامــه افتخــارات خــود ثبــت کــرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، در این 
مراسم که روز یکشنبه پنجم اسفندماه، در سالن همایش های بین المللی 

صداوسیما تهران برگزار شد، دکتر اسماعیل مصاحب، مدیرعامل 
سازمان مدیریت صنعتی، به عنوان نخستین سخنران این همایش، 
شناسایی نقاط قوت و قابل بهبود را اصلی ترین روش برای رشد و تعالی 

سازمان ها دانست.
بهمن مهراد، مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، 
در حاشیه این مراسم گفت: این تندیس در سایه تلاش و همت کارکنان 

و حمایت های بی دریغ مدیریت و همچنین با حرکت مستمر در مسیر 
تعالی، به دست آمد.

وی خاطرنشان کرد: جایزه ملی تعالی سازمانی بر اساس ارزیابی 
رویکردها و نظام های مدیریتی سازمان ها و نتایج موفقیت های آن ها، 
از سوی گروهی از ارزیابان خبره و بر مبنای الگوی تعالی سازمانی کشور 

اعطا می شود.
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آیین اختتامیه بیستودومین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی برگزار و طی آن 
شرکت ایریسا به عنوان نخســتین و تنها شــرکت فناوری اطلاعات، موفق به 

کسب تندیس بلورین این جایزه شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ایریسا، این موفقیت حاصل تلاش های مستمر و برنامه ریزی های 
دقیق مدیران و کارکنان ایریسا در راستای ارتقای کیفیت و تعالی سازمانی است. ایریسا با بهره گیری 
از دانش و تجربه متخصصان خود، توانسته است در زمینه های مختلف ازجمله رهبری، استراتژی، 
ســرمایه های انســانی، مشــتری مداری و به کارگیــری فناوری هــای روز بــه نتایــج کلیدی پایــدار و 

موفقیت های چشمگیری دست یابد.

گفتنی است تندیس بلورین جایزه ملی تعالی ســازمانی، نمادی از تعهد ایریســا به ارائه خدمات 
و محصولات با کیفیت بالا و مطابق با اســتانداردهای بین المللی اســت. ایــن موفقیت انگیزه ای 

مضاعف برای ایریسا خواهد بود تا در مسیر تعالی و پیشرفت، گام های بلندتری بردارد.
این آیین روز یکشـنبه 5 اسـفندماه 140۳، در سـالن همایش های صداوسـیمای تهران برگزار شـد. 
جایـزه ملـی تعالـی سـازمانی، بـا یادگیـری از مـدل EFQM، بـه سـازمان هایی اعطـا می شـود کـه در 
زمینه هـای مختلـف مدیریتـی، عملکـردی و نتایـج، سـرآمد باشـند. ایـن جایـزه، به عنـوان یکـی از 
معتبرترین جوایز سازمانی در ایران، نقش مهمی در ارتقای سـطح کیفیت و بهره وری سازمان ها 

ایفـا می کنـد.

ایریسا نخستین و تنها دریافت کننده تندیس بلورین صنعت فناوری
در بیست و دومین دوره جایزه ملی تعالی سازمانی حاصل شد؛

تکمیل سریع پروژه فولادسنگ در دستور کار

سامانه هوشمند تشخیص عیوب سطحی ورق در خدمت شرکت ورق خودرو

مدیرعامل تام ایران خودرو در بازدید از پروژه فاز ۳ شرکت فولادسنگ از عزم 
این شــرکت برای اجرای هرچه ســریع تر پروژه فــاز ۳ کوره هــای پخت آهک و 

دولومیت این شرکت خبر داد. 
پروژه فاز ۳ شرکت فولادسـنگ که از اواخر سـال 1400 آغاز شـده، یکی از طرح های کلیدی برای 

کنـون ۸5 درصـد پیشـرفت  تأمیـن پایـدار مـواد اولیـه گـروه فـولاد مبارکـه محسـوب می شـود و تا
فیزیکی داشـته اسـت.

به گــزارش روابط عمومی فولادســنگ مبارکه، تیم مدیریتی ارشــد و اجرایی شــرکت فولاد ســنگ 
( و شرکت فنی مهندسی فولاد مبارکه )دستگاه  مبارکه )کارفرما(، شرکت تام ایران خودرو )پیمانکار
نظارت (، هفتم اسفندماه ســال 140۳ از پروژه فاز ۳ کوره های پخت آهک و دولومیت فولادسنگ 
بازدید کردند و روند اجرای پــروژه، چالش های موجود و اقدامات لازم برای تســریع بهره برداری را 

مورد بررسی قرار دادند.
اجرای پروژه در زمان مقرر

مهـدی کلاتـه، مدیرعامـل تـام ایران خـودرو، در جریان ایـن بازدید بـر اهمیت اجـرای این پـروژه 
کید کرد و گفت: پروژه فاز ۳ شـرکت فولادسـنگ فقط یک طرح توسـعه نیسـت،  در زمان مقرر تأ
بلکـه یـک مسـئولیت ملـی اسـت؛ بنابرایـن تکمیـل سـریع تر آن می توانـد زنجیـره تأمیـن فـولاد 
مبارکه را بهبود ببخشـد و از بسـیاری از هزینه هـای اضافی جلوگیری کنـد. در این فرایند شـرکت 
تـام ایران خـودرو متعهد اسـت بـا تمـام ظرفیـت، اجـرای ایـن پـروژه را تسـریع کنـد و آن را در زمان 

مقرر بـه بهره بـرداری برسـاند.
نقش استراتژیک پروژه فاز ۳ شرکت فولادسنگ در تولید و افزایش بهره وری

امیرحسین کریمدادی، مدیرعامل فولادسنگ مبارکه نیز با اشاره به نقش استراتژیک این پروژه در 
تأمین نیازهای فولاد مبارکه، بر لزوم افزایش هماهنگی و تعامل میان کارفرما، پیمانکار و دستگاه 
کید و اظهار کرد: هر روز تأخیر در این پروژه، به طور مستقیم بر تولید و بهره وری فولاد مبارکه  نظارت تأ
تأثیر می گذارد. باید با هم افزایی و اســتفاده از راهکارهای نوآورانه، موانع موجود را برطرف کنیم و 

بهره برداری از این طرح را سرعت بخشیم.

سامانه هوشمند تشخیص عیوب سطحی ورق )سنس( در شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری با حضور مدیرعامل و کارکنان روز سه شنبه هفتم 

اسفندماه به بهره برداری رسید.
به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، در آیین بهره برداری از این 
سامانه مدیرعامل این شرکت، گفت: این پروژه به عنوان یک طرح علمی پژوهشی، ضمن عقد قرار 
داد با شرکت دیده رایان صنعتی اصفهان )درصا( و با اتکا به توان دانش پژوهان و جوانان متخصص 

و باانگیزه ایرانی طراحی و نصب شد.
حمید شجاعی این دستاورد ارزشمند را گامی نوین در مسیر به کارگیری تکنولوژی روز دنیا در شرکت 
دانست و گفت: افزایش سطح کیفی محصولات تولیدی، کاهش چشمگیر ضایعات، افزایش رضایت 
مشتریان و ذی نفعان و به ویژه شرکت های خودروساز و همچنین بهره وری و سودآوری بیشتر را از 

مهم ترین مزایای اجرای این پروژه دانست.
وی از برنامه ریزی برای  نصب و راه اندازی این سامانه در کارخانه شماره ۲ شرکت ورق خودرو خبر داد.

به گفته مهدی حیدری مدیرعامل شرکت دیده رایان صنعتی اصفهان )درصا(، کارشناسان و 
متخصصان شرکت درصا با حمایت بی دریغ مدیرعامل شرکت ورق خودرو و همکاری و همفکری 
واحد تحقیق و توسعه این شرکت موفق به راه اندازی سیستم تشخیص عیوب سطحی ورق در 

شرکت ورق خودرو شدند.
عملکرد سامانه تشخیص عیب مبتنی بر هوش مصنوعی است

عضـو هیئت علمـی دانشـگاه صنعتـی اصفهـان و عضـو هیئت مدیـره شـرکت درصـا نیـز ضمـن 
ابـراز خرسـندی از حضـور در شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و بختیـاری، سیسـتم تشـخیص 
عیوب سـطحی ورق را یکی از پیشرفته ترین سـامانه ها در نوع خود در جهان دانسـت و افزود: 
عملکرد ایـن سـامانه مبتنی بر هـوش مصنوعی اسـت و طراحـی این سیسـتم در داخل کشـور 
نمایانگـر ارتباط نزدیـک بخش صنعت و دانشـگاه اسـت و می تواند نمـادی از همـکاری موفق 

ایـن دو بخش باشـد.
رسـول امیر فتاحی معتقد اسـت طرح های موفق ازجمله سـامانه هوشـمند تشخیص عیوب 

سطحی ورق در دانشـگاه ایده پردازی شده، در شـرکت دانش بنیان درصا به محصول تبدیل 
شـده و در شـرکت ورق خـودرو در راسـتای بهبـود کیفیـت محصـولات تولیـدی مـورد اسـتفاده 

قرارمـی گیرد.
اجرای پروژه با هزینه کمتر از یک سوم نمونه خارجی

روح اله معصومی رئیس اجرای پروژه های شرکت ورق خودرو، در تشریح روند اجرای پروژه نصب 
سامانه هوشمند تشخیص عیوب سطحی ورق، گفت: مراحل مختلف اجرای این پروژه به مدت 
یک سال طول کشید و با یک سوم هزینه نمونه خارجی به بهره برداری رسید. این در حالی است این 

سامانه قابلیت به روزسانی سامانه توسط شرکت درصا را دارد.
به گفته معصومی، کاربرد دیگر این سامانه تشخیص هوشمند و هم زمان عیوب دو طرف ورق و 

همچنین سنجش دقیق عرض ورق است.
گفتنی است شرکت ورق خودرو با بهره گیری از مدرن ترین تجهیزات و سیستم ها، تنها تولیدکننده 

ورق های گالوانیزه موردنیاز صنعت خودروسازی کشور است.

مدیرعامل تام ایران خودرو در بازدید از پروژه فاز ۳ فولادسنگ مطرح کرد؛

با اتکا به توان متخصصان داخلی حاصل شد؛

صنعت فولاد دلخوش به قول اتحادیه اروپا برای حمایت در برابر تعرفه های ترامپ است
به گزارش فولاد نیوز، کمیسیون اتحادیه اروپا روز اعلام کرد که برنامه هایی برای رقابتی تر کردن صنعت فولاد آسیب دیده اروپا و محافظت از آن در برابر تعرفه های تجاری ایالات متحده که در بهار به اجرا گذاشته خواهد شد، ارائه خواهد کرد. برنامه اقدام اتحادیه اروپا پس از »گفت وگوی استراتژیک« با نمایندگان 

کلیدی این بخش که توسط رئیس کمیسیون اورسولا فون در لاین در تاریخ ۴ مارس برگزار خواهد شد، ارائه خواهد شد. صنعت فولاد اروپا از کمیسیون اتحادیه اروپا خواست که اقدامات فوری برای جلوگیری از آنچه که زوال غیرقابل بازگشت این بخش خوانده شده است، انجام دهد.

 پروژه فاز ۳ شرکت فولادسنگ فقط یک طرح توسعه 
نیست، بلکه یک مسئولیت ملی است؛ بنابراین تکمیل 
سریع تر آن می تواند زنجیره تأمین فولاد مبارکه را بهبود 
ببخشد و از بسیاری از هزینه های اضافی جلوگیری کند. 
در این فرایند شرکت تام ایران خودرو متعهد است با 
تمام ظرفیت، اجرای این پروژه را تسریع کند و آن را در 

زمان مقرر به بهره برداری برساند

در دومین جشــنواره جایــزه ملی »پروفســور وقــار«، از 
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان به دلیل حمایت از پژوهش 

و نوآوری تجلیل شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان، دومین جشنواره 
ملی جایــزه پروفســور وقــار، بــا حضــور محمــد آقاجانلــو، رئیس 
هیئت عامل ایمیدرو، محمــود نیلی احمدآبادی رئیس اســبق 
دانشگاه تهران و جمعی از پیشکسوتان حوزه متالورژی و مواد در 

دانشکده مهندسی متالورژی و مواد دانشگاه تهران برگزار شد.
ک  این جشنواره در دو بخش دانشجویی و صنعتی برگزار شد و ملا
ارزیابی برای حوزه صنعت شامل موارد مهمی همچون اثرگذاری 
صنعتی، ارزش گذاری، ایجــاد ارزش افزوده، بهینه ســازی، توجه 
ویژه به صاحبــان علم و اندیشــه و پژوهــش و نوآوری در کشــور و 

صنعت است.

در این جشــنواره محمد آقاجانلو، رئیس هیئــت عامل ایمیدرو 
اظهار کرد: این سازمان از طرح های نوین بخش معدن و صنایع 

معدنی دانشگاهیان به طور قاطع حمایت می کند.
وی ضمن گرامیداشــت شــخصیت فرهیخته زنده یاد پروفســور 
وقار به عنوان پدر علم متالورژی ایران، گفت: امروز کشور به این 
نتیجه رسیده است که بیش ازپیش از توانمندی دانشگاهیان و 

متخصصان برای توسعه کشور بهره ببرد.
معــاون وزیر صمــت افــزود: وزیر صنعت، معــدن و تجــارت نیز با 
کید بر حضور متخصصان برای توسعه کشور، به دنبال اصلاح  تأ

این حوزه است.
وی با اشــاره به ضــرورت توجــه بــه مؤلفه هایی همچــون هوش 
مصنوعــی، اقتصــاد مهندســی، تأمیــن مالــی و... بــرای ارتقــای 
بهره وری گفت: برای توسعه کشور، باید مزیت های سرمایه ای و 

کلان روندهای دنیا را مدنظر قرار داد.
وی ادامه داد: برای دست یابی به این مزیت ها و تقویت جایگاه 
، نیــاز بــه تحقیقــات داریــم و در ایــن زمینــه،  توســعه ای کشــور

دانشگاه ها می توانند کمک کنند.
رفع چالش های معدن و صنایع معدنی با حضور 

دانشگاه
آقاجانلو با بیان اینکه دانشگاه با استفاده از توانمندی دانشجویان 
و اســاتید، می تواند چالش های پیــش روی صنعــت را رفع کند، 
گفت: ازجمله این چالش ها، شکاف تولید و ظرفیت صنعت فولاد، 

به رغم جایگاه دهم ایران در تولید فولاد است.
وی افزود: فراموشــی زغال ســنگ حرارتی در تأمین انرژی کشــور 
گر از این ذخیره  به دلیل ارزانی گاز، مسئله مغفول دیگر است و ا
به جای گاز در واحدهای احیا بهره وری صورت می گرفت، بخشی 
از این ســرمایه بدون اســتفاده نمی ماند و ۸0 درصد گاز نیز برای 

تولید برق مصرف می شد.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو افزود: موضوعاتی همچون فراوری 
باطله ها، معادن کم عیار، بهینه سازی انرژی، افزایش هیدروژن و... 
حوزه هایی است که استادان دانشگاه می توانند طرح هایی برای 

آن ها تعریف و با همکاری دانشجویان اجرایی کنند.
توسعه کشور از مسیر دانشگاهیان

آقاجانلــو معتقد اســت به رغم شــرایط ســخت موجــود، فرصت 
غ التحصیــلان برای  مناســبی فراهــم شــده تــا دانشــجویان و فار
ساختن کشور ورود کنند. بدون شک توسعه این سرزمین نیز از 

مسیر دانشگاه و توسط دانشگاهیان رقم خواهد خورد.
گفتنی است هدف از اعطای جایزه پروفسور وقار، زنده نگه داشتن 
یاد دکتر وقار به عنوان پدر دانش متالورژی و مواد ایران، تقدیر و 
تشویق برگزیدگان دانشجویی و صنعتی فعال در حوزه مهندسی 
متالورژی و مــواد و تقویــت ارتباطات دانشــگاه ها )به عنوان مرکز 

تربیت متخصصان( با صنعت متالورژی و مواد کشور است.
در پایان این جشنواره از پیشکسوتان و استادان حوزه متالورژی 
و همچنین در بخش صنعت نیز عطاالله معروفخانی، مدیرعامل 
شــرکت فولاد هرمزگان به دلیــل حمایت از طرح های پژوهشــی، 
دانشجویان نخبه، پژوهشگران و دانشگاه های برتر کشور و حرکت 

به سمت نوآوری با اهدای لوح سپاس، تجلیل شد.

قدردانی از مدیرعامل فولاد هرمزگان 

در دومین جشنواره ملی جایزه 

»پروفسور وقار«
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خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر      

سمینار پیشگامان نت شرکت فولاد مبارکه با عنوان 
»هم اندیشی امروز و ارج گذاری دیروز« با محوریت 
دفتر فنی نگهداری و تعمیرات فولاد مبارکه برگزار شد.

به گزارش خبرنگار فولاد در این رویداد که با هدف هم اندیشی مدیران 
و رؤسای حوزه نگهداری و تعمیرات با کارشناسان این حوزه، ارتقای 
دانش فنی، تبادل تجربیات و بهبود عملکرد سیستم های نگهداری 
و تعمیرات در سالن نگین سپاهانشهر و با حضور مدیران، رؤسا و 
سرپرستان و کارشناسان منتخب حوزه نگهداری و تعمیرات از نواحی 
تولیدی و پشتیبانی شرکت برگزار شد، چالش ها و راهکارهای نوین تقویت 

همکاری های بین واحدی مورد بررسی و تبادل نظر قرار گرفت.
در ابتدای این سمینار، غلامرضا سلیمی، معاونت بهره برداری شرکت، 
با ارائه نکاتی در مورد دستاوردهای شرکت در سال 140۳ علی رغم 
محدودیت های مختلف در حوزه انرژی، به نقش پررنگ مجموعه 
نگهداری و تعمیرات شرکت در کسب این موفقیت ها اشاره کرد و گفت: 
امروز تعالی نظام نت فولاد باید به کلیه شرکت های گروه نیز گسترش یابد.

در ادامه، محمدکاظم صباغی هرندی، مدیر ارشد خدمات فنی و 

پشتیبانی، به نقش قسمت های تعمیرگاه مرکزی، تعمیرات مرکزی، 
بازرسی فنی، حمل ونقل، انرژی و سیالات و دفتر فنی نت در پشتیبانی 
از خطوط تولید جهت تحقق اهداف تولید پایدار اشاره و عملکرد این 

قسمت ها را در این راستا مثبت ارزیابی کرد.
پس از آن، آرش شاهین از اساتید مطرح در حوزه مدیریت و نگهداری و 
تعمیرات مطالبی را با موضوع مدیریت استراتژیک نگهداری و تعمیرات 

مطرح کرد.
ارائه برنامه های حوزه نگهداری و تعمیرات در سال 

1۴۰۴
در ادامه، محسن کفیل مدیر دفتر فنی نگهداری و تعمیرات، گزارش 
مبسوطی از روند فعالیت های تعمیراتی شرکت در سال های اخیر و 
عملکرد حوزه نگهداری و تعمیرات شرکت در سال 140۳ و مقایسه آن با 
سال های گذشته ارائه و اقدامات تحولی انجام شده در راستای تعالی 

نظام نت در سال جاری و همچنین برنامه برای سال 1404 را تشریح کرد.
در این سمینار محورهای مهمی ازجمله اولویت بندی تجهیزات خطوط 
تولید، برنامه های بهبود قابلیت اطمینان )RCM, RCA, PMO, …( برای 

تجهیزات بحرانی، اجرای استراتژی های استفاده از فناوری های نوین در 
نگهداری و تعمیرات مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

ارائه تجارب مدیران حوزه نگهداری و تعمیرات
از دیگــر بخش هــای مهــم ایــن ســمینار، حضــور مدیــران بازنشســته 
حــوزه نگهــداری و تعمیــرات، ازجملــه ترکــی، مدیــر اســبق دفتــر فنــی 
ــود  ــزی ب ــرگاه مرک ــبق تعمی ــر اس ــی، مدی ــرات و قریش ــداری و تعمی نگه
کــه ضمــن ارائــه اقدامــات و تجــارب خــود در ایــن حــوزه مــورد تجلیــل 

ــرار گرفتنــد. ق
در قسمت پایانی برنامه، پنل پرسش و پاسخ درخصوص چالش های 
حوزه نگهداری و تعمیرات و ارائه راهکارها با استفاده از خرد جمعی با 
حضور مدیران نت فعلی شرکت و اساتید بازنشسته برگزار شد و حضار به 

ارائه دیدگاه ها و پرسش های خود پرداختند.
گفتنی است این سمینار گامی مؤثر در راستای تحقق اهداف شرکت فولاد 
مبارکه در زمینه نگهداری و تعمیرات و بهبود قابلیت اطمینان تجهیزات 
بود که نتایج آن می تواند به بهینه سازی عملکرد تجهیزات و کاهش 

هزینه های نگهداری و تعمیرات آینده شرکت منجر شود.

برگزاری سمینار پیشگامان نت در شرکت فولاد مبارکه

بازدید رئیس امور سیاست گذاری 
توسعه و مشارکت های سازمان برنامه وبودجه کشور 

از شرکت ورق خودرو

لزوم توزیع عادلانه برق و گاز در کل صنایع فولادی

افشین کسالایی رئیس امور سیاست گذاری توسعه  
و مشــارکت های ســازمان برنامه وبودجــه کشــور به 
همراه رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 

چهارمحال و بختیاری از شرکت ورق خودرو بازدید کرد.
به گــزارش روابط عمومــی شــرکت ورق خــودرو چهارمحــال و بختیاری، 
حمید شجاعی مدیرعامل شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، 
در جریان این بازدید ضمن ارائه گزارش مبسوطی از عملکرد شرکت، به 
تشریح روند تولید ورق گالوانیزه ویژه اســتفاده در صنعت خودروسازی 
در شرکت ورق خودرو پرداخت و افزود: این شرکت با بهره گیری از فناوری 
روز دنیا و رعایت دقیق الزامات سیستم های مدیریت کیفیت و دریافت 
جدیدترین استانداردهای بین المللی، تولید ورق گالوانیزه خودرویی در 

کشور را بر عهده دارد.
وی افــزود: شــرکت ورق خودرو بــا ظرفیت تولید بیــش 660 هــزار تن ورق 
گالوانیزه در سال، بیش از نیمی از بازار این نوع محصولات را در اختیار دارد.

در ادامــه، افشــین کســالایی، رئیــس امــور سیاســت گذاری توســعه و 
مشــارکت های ســازمان برنامه وبودجه کشــور، از نقش برجسته شرکت 

ورق خــودرو در توســعه پایــدار صنعــت خودروســازی کشــور تقدیــر و 
خاطرنشان کرد: شرکت ورق خودرو به عنوان یکی از پیشگامان خودکفایی 
و استقلال صنعت خودروسازی کشور، نقشی مهم در تحقق اهداف کلان 

صنعتی کشور ایفا می کند.
وی معتقد است سیاست های کلان اقتصادی دولت بر توسعه صنایع 

دانش بنیان و حمایت همه جانبه از شرکت های پیشرو استوار است.
کســالایی اظهار امیدواری کرد که با بهره گیری از ظرفیت هــای داخلی و 
فناوری هــای نوین گام هــای مؤثری در جهــت تحقق آرمان هــای نظام 

مقدس اسلامی برداریم.
شرکت ورق خودرو، نگین درخشان صنعت استان

همچنین در ادامه این بازدید، یحیی رمضانی، رئیس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی استان چهارمحال و بختیاری، شرکت ورق خودرو را نگین 
درخشــان صنعــت اســتان توصیــف و خاطرنشــان کــرد: نقــش شــرکت 
ورق خودرو در توسعه پایدار منطقه و استان، نقشی بی بدیل است و دیگر 
واحدهای صنعتی استان در حوزه توسعه مسئولیت های اجتماعی خود 

با الگوپذیری از شرکت ورق خودرو می توانند مؤثرتر باشند.

رئیس امور سیاســت گذاری توســعه و مشارکت های 
 ۸ چهارشــنبه   ، کشــور برنامه وبودجــه  ســازمان 
اســفندماه ۱۴۰۳، به همراه مدیر ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان چهارمحال و بختیاری از شرکت فولاد سفیددشت 

بازدید کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشــت، در این بازدید که در 
راستای سیاست های اقتصاد مقاومتی و حمایت از واحدهای تولیدی و 
رفع موانع تولید و کمک به تحقق شعار سال 140۳ با عنوان »جهش تولید 

با مشارکت مردم« انجام شد، موضوع ناترازی انرژی و تأثیرات آن بر شرکت 
و لزوم توزیع عادلانه برق و گاز در کل صنایع فولادی، جهت تاب آوری در 
کوتاه مدت و رفع موانع تولید با توسعه زیرساخت ها، ازجمله راه آهن، برق، 

کید قرار گرفت. گاز طبیعی و آب در مسیر توسعه استان مورد تأ
مدیرعامل شرکت در جریان این بازدید، گزارش مبسوطی از فرایندهای 
تولید شرکت، اقدامات انجام شده در پروژه استفاده از پساب شهرستان 
کثــر ظرفیــت تولیــد در  بروجــن در خطــوط تولیــد، دســت یابی بــه حدا
واحــد آهن ســازی علی رغــم محدودیت هــای بــرق در تابســتان و گاز در 

زمستان، شروع فرایند تولید در واحد فولادسازی و ریخته گری با تکمیل 
فعالیت های باقی مانده زمان ساخت و همچنین فعالیت های انجام شده 
در زمینه توسعه، بومی سازی، کاهش مصارف انرژی و اقدامات شرکت در 

حوزه مسئولیت های اجتماعی ارائه کرد.
محمود محمدی فشارکی در ادامه به تشریح اقدامات شرکت در جهت 
برنامه ریزی اجرای پروژه های توسعه ای کوتاه مدت و بلندمدت شرکت 
پرداخت و بر اهمیت تأمین زیرساخت های پیش نیاز هریک از پروژه های 

کید کرد. مذکور تأ

وی موفقیت هــا و دســتاوردهای شــرکت را حاصــل تــلاش و پشــتکار 
کارکنان امانی و پیمانی شــرکت و حمایت های همه جانبه ســهام داران 
برشــمرد و ضمــن قدردانــی از تــلاش مســئولین اســتان بــرای کمــک به 
رفع محدودیت های انــرژی، ابراز امیــدواری کرد با عنایــت الهی و تلاش 
مجموعــه، همچون گذشــته بتوان در راســتای تحقــق اهداف خــود در 

منطقه اقدامات خوب و اثرگذاری به انجام رساند.
موانع پیشرفت پروژه های توسعه ای شرکت ها باید 

به سرعت از سر راه برداشته شود
در جریــان ایــن بازدیــد افشــین کســالایی نیز ضمــن ابــراز خرســندی از 
فعالیت های موفقیت های حاصل شده در شــرکت فولاد سفیددشت، 
از حمایت همه جانبــه ســازمان برنامه وبودجه از شــرکت های تولیدی 
خبــر داد و گفــت: اشــتغال زایی در ایــن شــرکت ها به صورت مســتقیم و 
غیرمســتقیم، بســیار قابل توجه و مهم اســت؛ ازاین رو موانع پیشــرفت 
پروژه های توسعه ای شــرکت ها باید به ســرعت از ســر راه برداشته شود. 
در همین راســتا مهم ترین مســائل، مشــکلات و همچنین دغدغه ها و 
چالش ها مطرح و برای رفع برخی موانع راهکارها و دستورات لازم صادر 

شد.
نقش فولاد سفیددشت در توسعه پایدار منطقه و 

استان چهارمحال و بختیاری بسیار مهم است
در ادامه، یحیی رمضانی، رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
چهارمحال و بختیاری نیز شرکت فولاد سفیددشت را مهم ترین شرکت 
کید کرد: نقش فولاد سفیددشت در توسعه  صنعتی اســتان معرفی و تأ
پایدار منطقه و استان چهارمحال و بختیاری بسیار مهم است؛ بنابراین 
رفع موانع تولید و تکمیل زنجیره توســعه این شــرکت در کاهش مشکل 

بیکاری و رونق اقتصادی و صنعتی استان بسیار تأثیرگذار خواهد بود.

کید کرد:  رئیس امور سیاست گذاری توسعه و مشارکت های سازمان برنامه وبودجه کشور  در بازدید از شرکت فولاد سفیددشت تأ

بازار جهانی فولاد به دلیل گسترش حمایت گرایی بیشتر تحت فشار قرار می گیرد
به گزارش فولاد نیوز، انجمن صنعت خودروسازی ژاپن از دولت خواسته تلاش کند تا خودروسازان ژاپنی را از تعرفه هایی که ایالات متحده ممکن است بر واردات خودرو و قطعات خودرو اعمال کند، محافظت کند. انجمن خودروسازان ژاپن نگران آسیب هایی است که ممکن است به اقتصادهای هر دو کشور 

وارد شود. تاداشی ایمای، رئیس فدراسیون فولاد ژاپن و رئیس شرکت نیپون استیل،  در جمع خبرنگاران گفت که نگرانی اصلی سازمان این است که بازار جهانی فولاد به دلیل گسترش حمایت گرایی بیشتر تحت فشار قرار گیرد.

در سمینار پیشگامان نت شرکت فولاد مبارکه 
محورهای مهمی ازجمله اولویت بندی تجهیزات 
خطوط تولید، برنامه های بهبود قابلیت اطمینان 
)RCM, RCA, PMO, …( برای تجهیزات بحرانی، 
اجرای استراتژی های استفاده از فناوری های 
نوین در نگهداری و تعمیرات مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت

 عملیات توقف سرد واحد گندله سازی فولاد سنگان با 
انجام کامل فعالیت های برنامه ریزی شــده طبق زمان بندی 

انجام شد.
نقیـه،  سـعید  سـنگان،  فـولاد  عمومـی  روابـط  گـزارش  بـه 
مدیـر واحـد گندله سـازی فـولاد سـنگان، بـا اعـلام ایـن خبـر 
گفـت: بزرگ تریـن فعالیـت تعمیراتـی در منطقـه سـنگان در 
گندله سـازی فولاد سـنگان و بـا حجم 6۲ هـزار و 500 نفرسـاعت 
اجرایـی، بـا تـلاش و همـت کارکنـان گندله سـازی و بـا همـکاری 
سایر واحدهای پشـتیبانی سـازمان، طبق برنامه پایان یافت.

رئیــس دفتر فنــی فــولاد ســنگان نیــز در این زمینــه عنــوان کرد: 
واحد دفتر فنی گندله ســازی در راســتای نیل به اهــداف کمّی و 
کیفی تولید و افزایش بهــره وری خط تولید، از ابتدای ســال 140۳ 
برنامه ریزی لازم برای تجمیع فعالیت های تعمیراتی، پیش بینی 
قطعات یدکی، اجــرای پروژه های بهینه ســازی و برگزاری منظم 

جلسات را در دستور کار قرار داد.
مهــرداد شــکوهی حجــم فعالیت هــای تعمیراتــی برنامه ریزی و 
انجام شده در این پروژه را 6۲ هزار و 500 نفرساعت شامل 40 هزار 
نفرســاعت گروه مکانیــک، 5 هزار نفرســاعت فعالیت هــای گروه 
تولید و نظافت صنعتی، ۸ هزار نفرساعت فعالیت های جنبی و 
۹ هزار و 500 نفرساعت فعالیت های برق، ابزار دقیق و اتوماسیون 

اعلام کرد.
 وی از کوره پخت گندله ســازی به عنوان مسیر بحرانی این پروژه 
نام برد و گفــت: در این زمینه تعمیــرات ریل و لینتل و همچنین 
نســوزکاری و تعمیرات اســپروکت درایو کوره با موفقیت و مطابق 

زمان بندی به اتمام رسید.
آماده سازی خط تولید برای یک سال کار بدون 

توقف
به گفته رضا زنگنه، رئیس تعمیرات گندله سازی، به لطف خدا و 
همت همکاران تیم تعمیرات، شاخص های تعمیراتی سال 140۳ 
در همه حوزه ها ازجمله شاخص عملیاتی و زمان مستقیم کاری 
بهتر از برنامه ابلاغی، محقق شده است. ضمن اینکه استمرار این 
رویه نیازمند تعمیرات اساسی خط تولید در کمترین زمان ممکن 
با بیشــترین کیفیت اســت تا خط تولید بتواند به مدت حداقل 

یک سال بدون توقف سرد جهت تولید مداوم آماده به کار باشد.
 وی با اشاره به اهمیت نظارت بر فعالیت های اجرایی پیمانکار، 
تحویل قطعات، تأیید و کنترل درخواست کارها که بر عهده تیم 
تعمیرات بوده ادامه داد: تعویض اســلاید ریل هــای کوره پخت، 
اجرای فعالیت بهینه سازی اصلاح سیستم خنک کن کوره پخت، 
تعمیرات اساسی تیکنر، تعویض پارو و لاینرهای میکسر، سرویس 
الکتروموتورهای فرایندی، ســرویس مشــعل های کــوره پخت و 
تعویض مسیرهای روانکاری ریل کوره پخت از اهم فعالیت های 
توقــف ســرد گندله ســازی بــود. ضمــن اینکه بــا همــکاری واحد 
بومی سازی و توســعه، داده برداری و تهیه دفترچه فنی قطعات 

موردنیاز در این توقف انجام شد.
 محمـد راضـی رودی، رئیـس تولیـد گندله سـازی نیـز در پایـان 
ضمـن تشـکر از گروه های اجرایـی و عملیاتـی گفت: در راسـتای 
کیفیـت، تعمیـرات سـالانه برنامه ریـزی  تحقـق تولیـد پایـدار و با
شـد و ازجمله فعالیت های مهـم واحد تولیـد و نظافت صنعتی 
می تـوان به مشـارکت فعال نیروهـای تولید شـیفت در عملیات 
تعمیراتـی، سـرویس اولیه تجهیـزات مکانیکـی و برقـی و تحویل 
آن بـه تیـم تعمیـرات، تخلیـه و انتقـال آب تیکنـر و لایه روبی کف 
کس ها و کوره پخت، جمع آوری  کت ها، ویندبا تیکنر، نظافت دا
و تفکیـک ضایعـات، نظافـت عمومـی سـازه های کارخانـه و... 

اشـاره کـرد.

پایان توقف سرد و آغاز تولید گرم 

در فولاد سنگان

www.irasin.ir
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       بـــــــــــــــازار

کاهش انتشار گازهای گلخانه ای و مصرف انرژی در 
صنعت فولاد چین در ژانویه

خبــــــــــــــــر       

به گزارش فولاد ایران، بر اساس داده های انجمن تولیدکنندگان 
فولاد چین، فولادسازان چینی در ماه ژانویه موفق به کاهش مصرف 
کلی انرژی به میزان 0.29 درصد و 0.۳۳ درصد کاهش مصرف انرژی 
به ازای هر تن فولاد شدند. بااین حال، مصرف برق به ازای هر تن 
ک، به ویژه  فولاد اندکی افزایش یافت. نکته مهم رشد تولید انرژی پا
انرژی خورشیدی، در این صنعت است،. این امر نشان دهنده تلاش 
چین برای حرکت به سمت تولید فولاد سبزتر است. 

افزایش ۱۶۰ درصدی قیمت گاز طبیعی

، قیمت گاز طبیعی در تمام  به گزارش فولاد ایران،  در هفته های اخیر
بازارهای مصرفی بزرگ، از جمله ایالات متحده، به شدت افزایش یافت. 
در آمریکا، قیمت ها نسبت به سال گذشته بیش از ۱۶0 درصد رشد 
داشته اند. زمستان های سردتر در آمریکای شمالی و اروپا باعث شده 
است تمام ذخایر اضافی گاز تخلیه شوند. در اروپا، جریان انتقال گاز 
روسیه از طریق اوکراین از ۱ ژانویه متوقف شد. این مسئله وابستگی اروپا 
به گاز مایع )LNG( را افزایش داده 
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یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

بهبود رضایت کارکنان یکی از عوامل کلیدی موفقیت 
کسب وکارهاست، به ویژه در زمینه های سودآوری و 
بهره وری. تحقیقات گسترده ای از منابع معتبر ازجمله 
کید می کنند؛  مکنزی و PwC، بر اهمیت ایجاد محیط کاری مثبت تأ
محیطی که در آن کارکنان احساس ارزشمندی می کنند و ارتباط 
مؤثری با یکدیگر برقرار می سازند. برای مثال، مطالعات نشان داده اند 
که کارکنان شاد بهره وری بیشتری دارند. پژوهش های دانشگاه 
کی از آن است که کارکنان راضی ۱۳ درصد  کسفورد )Oxford( حا آ
بهره وری بیشتری در مقایسه با کارکنان ناراضی دارند. این افزایش 
بهره وری نه تنها به بهبود خروجی ها منجر می شود، بلکه کیفیت کار 

را نیز ارتقا می بخشد.
ارتباط میان رضایت کارکنان و عملکرد کسب وکار فراتر از بهره وری فردی 
است. شرکت هایی که تعامل زیادی میان کارکنان خود دارند، معمولاً 
 )Gallup( مزایای مالی چشمگیری را تجربه می کنند. تحقیقات گالوپ
نشان می دهند تیم هایی با تعامل بالا شاهد افزایش سوددهی تا 
کی از آن است که  ۲1 درصد هستند. هم چنین تحلیل های HBR حا
شرکت هایی با کارکنان شاد، ۲0 درصد عملکرد بهتری نسبت به رقبا دارند. 
این آمارها بر اهمیت استراتژیک اولویت دادن به رفاه کارکنان به عنوان 

کید می کنند. روشی مؤثر برای افزایش سودآوری تأ
مدیران و سرپرستان در ایجاد خوشحالی و رضایت شغلی کارکنان نقش 
بسیار مهمی دارند. ارتباط مثبت با مدیریت به عنوان یکی از عوامل 
کلیدی در رضایت شغلی کارکنان شناخته می شود و این رضایت شغلی 
نیز دومین عامل مهم در تعیین سلامت روانی و جسمی کارکنان است. 
طبق تحلیل ها، تنها سلامت روان از اهمیت بیشتری برای رضایت کلی 
زندگی برخوردار است. تحقیقات همچنین نشان می دهد که بیشتر افراد 
مدیران خود را از ایدئال ها دور می بینند؛ به طور مثال، در یک نظرسنجی 
منتشرشده توسط مکنزی )Mckinsey(، ۷5 درصد از شرکت کنندگان 
اذعان داشتند که استرس زاترین بخش شغلشان، رئیس مستقیم 
آن هاست. شکل شماره 1 نتایج این نظرسنجی را به تصویر کشیده است.
 علاوه بر این، تمرکز بر رضایت کارکنان می تواند منجر به کاهش نرخ ترک 
شغل و غیبت ها شود که هر دو، صرفه جویی های قابل توجهی را برای 

سازمان ها به دنبال دارد.
کارکنان، ایجاد محیط  کلیدی ارتقای رضایت  یکی از جنبه های 
عمل،  آزادی  چون  عواملی  اهمیت  بر   PwC است.  بهینه  کاری 
ساختارهای پاداش، فرصت های توسعه، کیفیت رهبری، برنامه های 
آموزشی، سیاست های مسئولیت اجتماعی، شرایط محیط کاری، 

انعطاف پذیری در برنامه ریزی و استراتژی های مدیریت استرس برای 
کید دارد رسیدگی مؤثر به این عناصر از طریق  افزایش رضایت کارکنان تأ
سرمایه گذاری های هدفمند در طرح های توسعه سرمایه انسانی مانند 
برنامه های آموزشی یا گزینه های زمان بندی انعطاف پذیر، می تواند بازده 
سرمایه گذاری )ROI( قابل توجهی را در طول زمان به همراه داشته باشد.

علاوه بر این، کارکنان راضی تمایل بیشتری به تعهد به اهداف شرکت 
نشان می دهند و ماندگاری شغلی  بیشتری دارند. این دو عامل، یعنی 
تعهد به اهداف شرکت و ماندگاری شغلی، باعث کاهش هزینه های 
استخدامی ناشی از ترک شغل مکرر می شود. این پایداری برای حفظ 
بهره وری پایدار در طول زمان حیاتی است. همچنین، تحقیقات نشان 
می دهند ارائه فرصت های توسعه حرفه ای، مهارت های کارکنان را بهبود 
می بخشد و این امر مستقیماً به افزایش کارایی نیروی کار منجر می شود.
تأثیر رضایت کارکنان تنها محدود به بهره وری و سودآوری نیست. یکی 
دیگـر از حوزه های مهـم کـه در آن رضایت کارکنان سـبب بـروز تحولات 
چشـمگیری می شـود، خدمـات مشـتری اسـت. زمانـی کـه کارکنـان 
احساس ارزشمندی کنند، احتمال بیشـتری وجود دارد که خدمات 
برتری ارائـه دهند، کـه این امر به نوبـه خود تأثیر مثبتی بر شـهرت کلی 
سازمان و ایجاد مشتریان وفادار خواهد داشت. این عوامل همگی به 

رشـد بلندمدت و اهداف پایـداری سـازمانی کمک می کنند.
فراتر از اعداد و آمار، تمرکز بر رضایت کارکنان به ایجاد فرهنگ سازمانی 
قوی کمک می کند. چنین فرهنگی باعث می شود کارکنان احساس کنند 
که بخشی از یک مأموریت بزرگ تر هستند و انگیزه بیشتری برای دستیابی 
به اهداف سازمانی پیدا کنند. این موضوع نه تنها به بهبود روابط داخلی 
سازمان کمک می کند، بلکه تأثیرات آن در تعاملات با مشتریان، شرکا و 
حتی جامعه نیز مشهود است. کارکنان راضی می توانند به عنوان سفیران 
برند عمل کرده و تصویر مثبتی از سازمان به نمایش بگذارند. رهبران 
سازمان ها باید با نگاه راهبردی و آینده نگر به موضوع رضایت کارکنان 
بنگرند و سیاست هایی را اتخاذ کنند که رفاه بلندمدت کارکنان را تضمین 
کند. این تلاش ها نه تنها منجر به بهبود نتایج مالی می شود، بلکه یک 
سیستم پایدار و انسانی تر برای سازمان ایجاد می کند. بنابراین، سازمان ها 
باید تعهد به سرمایه گذاری در رفاه کارکنان را به بخشی جدایی ناپذیر از 
استراتژی خود تبدیل کنند تا بتوانند به طور مؤثرتری به رشد، نوآوری و 

موفقیت دست یابند.
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تحلیل

ضعف جایگاه قراضه در صنعت فولاد ایران

وضعیت نامناسب صنایع خودروسازی، ساختمان سازی 
، عرضه محدود قراضه و هزینه بالای  و لوازم خانگی در کشور
واردات آن، مانع از توسعه استفاده بهینه از این ماده اولیه در 

تولید فولاد شده است.
به گــزارش اقتصــاد آنلایــن، امروز شــرکت های بــزرگ فــولادی در 
دنیــا بــرای تأمین مــاده اولیــه موردنیــاز خــود از روش کــوره بلند 
و شــرکت های کوچک نیــز از روش کــوره قــوس الکتریکــی و آهن 
اسفنجی یا قراضه استفاده می کنند، اما با توجه به گرمایش زمین 
و تأثیر منفی زغال سنگ بر افزایش دما، شرکت ها تشویق می شوند 
سهم استفاده از قراضه به عنوان ماده اولیه موردنیاز کارخانه های 
فولادی را افزایش دهند؛ اما سهم ایران در این عرصه ناچیز است 
و آن طور که بایدوشــاید این مهــم در برنامه فولادســازان داخلی 

قرار نگرفته است.
سیدصادق شهرستانی فعال فولادی در این خصوص اظهار کرد: 
فولاد در ســطح جهان به دو روش عمده کوره بلنــد و کوره قوس 
الکتریکی تولید می شود؛ به نحوی که در پایان سال ۲0۲۳ میلادی 
ســهم روش کوره بلند در تولید این فلز اســتراتژیک ۷1/1  درصد و 

سهم روش کوره قوس الکتریکی ۲۸/6  درصد برآورد شده است.
به طور مشــخص تولیدکنندگان و شــرکت های بزرگ فــولادی در 
دنیا از روش کوره بلند و ماده معدنی زغال سنگ و تولیدکنندگان و 
شرکت های کوچک فولادی مانند واحدهای ریخته گری از روش 
کوره قوس الکتریکی و آهن اسفنجی و یا قراضه به عنوان ماده اولیه 

موردنیاز خود استفاده می کنند.
این فعال فولادی با اشــاره به اهمیت روی آوردن بــه روش پایدار 
تصریح کرد: آنچه امروزه به یکی از مهم ترین دغدغه های جوامع 
بشری تبدیل شده، گرمایش کره زمین و انتشار بیش ازحد گازهای 
گلخانه ای به وســیله صنایــع مختلف به ویــژه فولاد بوده اســت. 
در همین خصوص و بر اســاس معاهده پاریــس، تولیدکنندگان 
فولاد در جهان ملزم به حرکت به ســمت کربن صفر تا سال ۲050 
میلادی شــده اند و ازاین رو اســتفاده هرچه بیشــتر از روش کوره 
قوس الکتریکی و آهن اسفنجی و قراضه را در دستور کار خود قرار 
کسیدکربن در روش کوره بلند ۲/۳۳  داده اند.میزان انتشار دی ا
تن به ازای تولید هر تن فولاد و میزان انتشار این گاز گلخانه ای در 
روش کوره قوس الکتریکی با اســتفاده از آهن اسفنجی 1/۳۷ تن 
به ازای تولید هر تن فولاد برآورد شــده اســت؛ این در حالی است 
کسیدکربن در روش کوره قوس الکتریکی با  که میزان انتشار دی ا
شارژ کامل قراضه به 0/6۸ تن به ازای تولید هر تن فولاد می رسد که 
نشان از اهمیت جایگزینی و اســتفاده از این ماده اولیه در آینده 

تولید فولاد جهان دارد.
شهرستانی با اشاره به آمارها گفت: طبق آمارهای ارائه شده یک 
میلیــارد و ۸۹۲  میلیون تن فــولاد خام در ســال ۲0۲۳ میــلادی در 
جهان تولیدشده که سهم استفاده از قراضه به عنوان ماده اولیه 
موردنیاز کارخانه های فولادی، 5۸۷  میلیون و 400  هزار تن معادل 
۳1  درصد بوده است؛ نکته قابل توجه اینکه کشور ایتالیا در این 
ســال، موفق به تولید ۲1  میلیون و 100  هزار تن فولاد شــده اســت 
که 16  میلیون و ۲00  هزار تن آن با اســتفاده از قراضــه بوده و بر این 
اساس این کشور در صدر استفاده از قراضه فولادی با سهم ۷6/۸  

درصدی در میان 11 تولیدکننده برتر فولاد جهان ایستاده است.
در ادامه کشــورهای ترکیه ســهم ۷1/4 درصد، آمریکا 6۷ درصد، 
برزیل ۳۸/5 درصد، کره جنوبی ۳۸/1 درصد، آلمان ۳۷/4 درصد، 
روسیه ۳4/۸ درصد، ژاپن ۳4/۷ درصد، چین ۲۳/1 درصد، هند 
1۳/1  درصد و ایران 11  درصد از مصــرف قراضه در تولید فولاد را به 

خود اختصاص داده اند.
وی تصریــح کرد: اساســاً فــولاد در دو غــول فــولادی جهان یعنی 
هند و چین با اســتفاده از روش کوره بلند تولید می شود و قراضه 
جایگاه چندانی در صنعت فولاد این کشورها ندارد. حجم عمده 
قراضه موردنیاز تولیدکنندگان فولاد در دنیا از صنایعی همچون 
خودروســازی، ساختمان ســازی و لوازم خانگی تأمین می شــود 
و این در حالی اســت که متأسفانه سه صنعت مذکور از وضعیت 
مطلوبی در کشــور ما برخوردار نیستند. بر همین اساس، عرضه 
قراضه در ســطح بازار نیــز همواره بــا روند کاهشــی همراه بــوده و 
سرمایه گذاری های چندانی جهت احداث کارخانه های جدید 

ذوب با هدف استفاده از قراضه فولادی صورت نپذیرفته است.
شهرستانی در ادامه به مقرون به صرفه نبودن واردات قراضه اشاره 
و خاطرنشان کرد: از طرفی، واردات قراضه نیز به دلیل قیمت بالای 
آن نســبت به قراضه داخلی مقرون به صرفه و اقتصادی نیســت 
و ازاین رو فولادســازان داخلی که خود با رشد بی رویه هزینه های 
تولید اعم از قیمت حامل های انرژی و … مواجه اند، نمی توانند 

حساب چندانی روی واردات باز کنند.
وی تصریح کــرد: ما به دنبال اســتفاده هرچه بیشــتر از قراضه در 
صنعت فولاد کشور هستیم، باید زمینه رونق اقتصادی را از طریق 
سرمایه گذاری های جدید و توسعه پروژه های صنعتی و عمرانی 
اعم از خودروســازی، شهرسازی، جاده ســازی، لوازم خانگی و … 
فراهم کنیم تا به دنبال آن فولاد استفاده شده در این بخش ها، 
مجدداً در چرخه بازیافت در اختیار فولادسازان داخلی قرار بگیرد 
و بســتر به کارگیری قراضه در کارخانه های فــولادی بیش ازپیش 

فراهم شود.
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 علم و فناوری       

امنیت سایبری

هوش مصنوعی، نانو کربنی به قدرت فولاد ساخت شرکت BYD بزرگ ترین پروژه ذخیره سازی انرژی باتری 
جهان را در عربستان می سازد

کانادایی با استفاده از یادگیری  به گزارش نیواطلس، گروهی از محققان 
کربنی  که به انــدازه فولاد  کرده اند  کربنی ابــداع  ماشینی یک نانوشبکه 
کم است. به گفته محققان نخستین  قدرتمند و به اندازه استایروفوم مترا
بــرای بهینه سازی مواد  از هــوش مصنوعی  که ایــن شاخه  بــاری اســت 
نانوساختار به کار گرفته شده است. مواد نانو با کنار هم قرار دادن اتم ها 
یا مولکول ها به شیوه ای دقیق مشابه احداث سازه هایی با بلوک های 
کوچک لگو مهندسی می شود. 

قرارداد  کرده  اعلام  به تازگی  چین   BYD شرکت  اطلس،  نیو  گزارش  به 
ساخت ۵ مرکز ذخیره انرژی در کشور عربستان را منعقد کرده است. این 
کز قرار است بزرگ ترین پروژه ذخیره سازی باتری در جهان باشد و  مرا
مجموع ظرفیت ۱2.۵ گیگاوات خواهد بود. قرارداد BYD و شرکت برق 
عربستان بخشی از پروژه چشم انداز 20۳0 این کشور است. عربستان امید 
دارد طی ۵ سال آینده حداقل ۵0 درصد برق خود را از انرژی تجدیدپذیر 
تأمین کند. 

هشدار رئیس سازمان اطلاعات 
استرالیا درباره پایش اسرار نظامی 

این کشور توسط جاسوسان

تهدید سازمان بریتانیایی خدمات 
بهداشتی HCRG به پرداخت باج 

دو میلیون دلاری

مایـک برگـس، مدیـرکل سـازمان اطلاعـات امنیتـی 
اسـترالیا )ASIO( هشـدار داد کـه چندیـن کشـور بی وقفـه به 
دنبال اطلاعات توانایی های نظامی استرالیا ازجمله در مورد 
مشـارکت پـروژه زیردریایـی اتمـی ایـن کشـور بـا بریتانیـا و 

ایالات متحده هستند.
، دولت هــا  برگــس گفــت: »در دنیــای پیچیده تــر و رقابتی تــر
می خواهنــد بینش بیشــتری درباره دشــمنان و دوســتان خود 
برای درک بهتر اهداف و توانایی اســتراتژیک داشته باشند. وی 
همچنین افــزود کــه جاسوســی و دخالــت خارجی با پیشــرفت 
فناوری به ویژه اســتفاده از هوش مصنوعی امکان پذیر خواهد 
شــد. یکــی از حوزه هــای موردعلاقــه ســرویس های اطلاعاتــی 
کوسیســتم دفاعی استرالیا اســت. سیستم دفاعی ما  خارجی، ا
در پنج ســال آینده با تهدیدهای بزرگ تری ازجمله جاسوســی، 

مداخله خارجی و احتمال خرابکاری مواجه خواهد شد«.
جاسوسان خارجی همچنین به قابلیت های دفاعی توسعه یافته 
به عنوان بخشی از مشارکت امنیتی سه جانبه بین سه عضو پنج 
چشم، اســترالیا، بریتانیا و ایالات متحده )AUKUS( علاقه مند 
هســتند. اولین رکن این همکاری بر روی دســتیابی استرالیا به 
زیردریایی هــای تهاجمی با موتور هســته ای و پایگاه چرخشــی 
زیردریایی های تهاجمی هســته ای ایالات متحــده و بریتانیا در 

استرالیا متمرکز است.
برگس پیش بینی کرد که تا سال ۲0۳0، با بالغ شدن پروژه زیردریایی، 
ســرویس های اطلاعاتــی به احتمــال زیــاد بــر مداخلــه خارجی 
برای تضعیف حمایت جامعه از این شــرکت تمرکــز خواهند کرد 
و در صورت تشــدید تنش های منطقــه ای، احتمــالاً خرابکاری 
می کنند«. طبق گفته برگس، تلاش های نفوذ اطلاعات سایبری، 
کوسیســتم زیرســاخت های ملی حیاتی اســترالیا را هــدف قرار  ا

داده است.
infosecurity-magazine :منبع

سـازمان خدمـات بهداشـتی HCRG، توسـط گـروه 
باج افزاری مدوسا مورد حمله سایبری قرار گرفته است. گروه 
مدوسـا بـا تهدیـد بـه افشـای اطلاعـات، ادعـا کـرد سـوابق 
داخلی سازمان را سرقت کرده است. به نظر می رسد داده ها 
توسـط این گروه باج افزاری رمزگذاری نشـده است، بنابراین 

مرکز HCRG هنوز فعال است.
وب ســایت تاریک گروه مدوســا ادعا می کند که این گــروه ۲.۲۷5 
ترابایت داده را ســرقت و اطلاعات را به قیمــت 1.6 میلیون پوند 
( به فروش می رساند یا به همان مقدار پیشنهاد  )۲ میلیون دلار
حذف داده هــا را دارد. آن ها ســپس تهدید کردند کــه در صورت 
عدم پرداخت باج تا ۲۷ فوریه، اطلاعات را به صورت آنلاین فاش 
خواهند کرد. مدوســا همچنین پیشــنهاد کرده است که انتشار 
اطلاعات را با پرداخت مبلغی معادل ۸000 پوند در روز به تعویق 

کرات باز بماند. بیندازد تا مذا
نمونه هایی از داده های ســرقت شــده به بیرون درز کرده اســت 
و از ۳5 صفحــه ارسال شــده، بــه نظــر می رســد اطلاعات اســکن 
پاسپورت و گواهینامه رانندگی، شناسنامه، بررسی سوابق و نوبت 
کارکنان اســت. این هــا می توانــد افــراد آســیب دیده را در معرض 
خطر ســرقت هویت، کلاه برداری یا کلاه برداری های مهندســی 

اجتماعی قرار دهد.
سخنگوی HCRG در گفت وگو با The Register اعلام و تائید کرد 
که در حال بررسی یک رخداد امنیتی فناوری اطلاعات هستیم و 
 یک پست در وب تاریک توسط گروهی که مسئولیت آن را 

ً
اخیرا

بر عهده گرفته است شناسایی کرده ایم همچنین تیم ما از زمان 
اجرای اقدامات مهار فوری هیچ گونه فعالیت مشکوکی را مشاهده 
نکرده اســت و ما با متخصصان خارجی برای بررسی این رخداد 
کار می کنیم. خدمات ما همچنان پابرجاست و بیماران با خیال 

راحت ویزیت می شوند.
techradar :منبع

صندوق طلا، نوعی صندوق سرمایه گذاری کالایی است 
که در بازار بورس اوراق بهادار معامله می شود. این 
صندوق هاسرمایه های خرد افراد مختلف را جمع آوری 
و توسط مدیران متخصص در سبدی از دارایی های مرتبط با طلا، 
ازجمله سکه، شمش و اوراق بهادار مبتنی بر طلا سرمایه گذاری 
کثر سود از نوسانات  می کنند. هدف نهایی این صندوق ها، کسب حدا

بازار طلا برای سرمایه گذاران، بدون نیاز به خرید فیزیکی طلا است.
ترکیب دارایی صندوق های طلا چیست؟

پرتفوی صندوق سرمایه گذاری طلا شامل مجموعه ای از دارایی هایی 
است که این صندوق آن ها را خریداری کرده و عمدتاً شامل موارد زیر 

هستند:
گواهی سپرده کالایی سکه طلا

این گواهی ها نشان دهنده مالکیت مقدار معینی از سکه طلا هستند که 
در یک انبار مشخص و مورد تأیید بورس کالا نگهداری می شود.

گواهی سپرده شمش طلا
گواهی ها نشان دهنده مالکیت  گواهی های سکه طلا، این  مشابه 
شمش های طلا هستند که در انبارهای مورد تأیید بورس کالا نگهداری 

می شوند.
دارایی های کم ریسک

بخشی از سرمایه صندوق های طلا )حدود 10 تا ۳0 درصد( در دارایی های 
کم ریسک مانند سپرده های بانکی، اوراق با درآمد ثابت و سایر ابزارهای 

مالی با ریسک پایین سرمایه گذاری می شود.

وجود دارایی های کم ریسک در پرتفوی صندوق سرمایه گذاری طلا به 
این دلیل است که این صندوق بتواند علاوه بر بهره مندی از افزایش 
قیمت طلا، ریسک های مرتبط با نوسانات شدید بازار طلا را کاهش دهد.

این ترکیب به مدیران صندوق امکان می دهد تا بازدهی مناسبی برای 
سرمایه گذاران ایجاد کنند و درعین حال، با حفظ نقدشوندگی کافی در 
صندوق، به سرمایه گذاران این اطمینان را بدهد که در صورت نیاز به پول 

خود، به راحتی می توانند واحدهای صندوق را به پول نقد تبدیل کنند.
مزایای صندوق طلا چیست؟

صندوق سرمایه گذاری طلا دارای مزایای متعددی است که می تواند برای 
سرمایه گذاران جذاب باشند. این مزایا عبارت اند از:

امکان سرمایه گذاری با مبالغ اندک
صندوق طلا امکان سرمایه گذاری با سرمایه اندک را برای افراد فراهم 
می کند. زیرا حداقل مبلغ خرید صندوق سرمایه گذاری طلا، تنها 100 هزار 
تومان است. درحالی که خرید سکه طلا، شمش طلا یا حتی طلای زینتی 

نیاز به هزینه های میلیونی خواهد داشت.
قابل معامله بودن در بورس

یکی از ویژگی های صندوق سرمایه گذاری طلا این است که قابلیت معامله 
در بازار بورس را دارد؛ بنابراین این امکان را به سرمایه گذاران می دهد تا 
از طریق سامانه معاملات آنلاین کارگزاری خود و به صورت کاملاً آنلاین، 
اقدام به خریدوفروش واحدهای آن کنند. بنابراین دیگر نیازی به مراجعه 

حضوری و صرف وقت زیاد برای معامله طلا نخواهید داشت.
رفع مشکلات نگهداری فیزیکی طلا و سکه

با سرمایه گذاری در صندوق طلا، مشکلات خرید فیزیکی طلا ازجمله حمل 
کردن، نگهداری در مکانی امن، احتمال کلاهبرداری، سرقت و تقلب در 

اصالت کالا از بین می رود.
کاهش هزینه های معاملات

درصورتی که  است،  مالیات  و  کارمزد  دارای  فیزیکی  طلای  خرید 
صندوق های طلا معاف از مالیات هستند و کارمزد بسیار اندکی دارند.

نقدشوندگی مناسب
صندوق های طلا دارای نقدشوندگی زیادی هستند و سرمایه گذاران 
می توانند سرمایه خود را در هر زمان که تمایل داشته باشند و به راحتی از 

صندوق خارج و به وجه نقد تبدیل کنند.
فروش راحت

گاهی ممکن است نیاز داشته باشید که مبلغی کمتر از ارزش یک سکه، 
شمش طلا یا حتی طلای زینتی خود را نقد کنید. این کار از طریق فروش 
طلای فیزیکی دشوار است و ممکن است هزینه های معامله را برای شما 
افزایش دهد. اما صندوق های طلا این مشکل را حل می کنند. شما 
می توانید در هر زمان که بخواهید، واحدهای صندوق سرمایه گذاری 
طلای خود را به فروش برسانید و مبلغ موردنظر خود را دریافت کنید، زیرا 

هر واحد از صندوق سرمایه گذاری طلا مبلغ کمی دارد.
معایب صندوق طلا چیست؟  

با وجود مزایای زیادی که گفته شد، سرمایه گذاری در صندوق طلا نیز 
محدودیت هایی دارد که باید در نظر گرفته شوند:

هزینه ها: صندوق های طلا شامل کارمزد مدیریتی سالانه و کارمزد 

خریدوفروش می شوند که می تواند بر بازدهی سرمایه گذاری تأثیر بگذارد. 
گرچه این مبلغ بسیار کمتر از هزینه های سود فروشنده و اجرت در طلای  ا

فیزیکی است.
عدم تطابق با قیمت طلا: قیمت واحدهای صندوق های طلا به طور 

کامل منعکس کننده قیمت طلای فیزیکی نیست.
عدم مالکیت فیزیکی طلا: با سرمایه گذاری در صندوق های طلا، شما 
گر داشتن طلا به صورت  مالکیت فیزیکی طلا را ندارید. به همین دلیل، ا
فیزیکی برای شما اهمیت دارد، صندوق سرمایه گذاری طلا گزینه مناسبی 

برای شما نخواهد بود.

صندوق طلا چیست؟

یم بورس بیاموز
   تهیه کننده: امور سهام و مجامع

ترین ســرانه های مصرف انرژی  صنعت فولاد یکــی از بالا
در بخش صنعت را دارد و به اتوماســیون پیشــرفته روی 
آورده اســت تــا بــه تولیــد فــولاد پایدارتــر و ســبزتر کمــک 
کند. شــرکت های فعال و پیشــرو در بخش فناوری های اتوماســیون با 
ارائه راه حل های اندازه گیری دقیق، توســعه سیســتم های اتوماسیون 
پیشــرفته، ازجمله سنســورهای هوشــمند و تجزیه وتحلیل عملیاتی 
بی درنــگ )آنلایــن(، بهــره وری انــرژی بیشــتر و عملکــرد قابل اعتمــاد 
تجهیزات و فرایندها را ممکن می سازند و به گذار تولید به سوی فولاد سبز 
کمک شایانی می کنند؛ بنابراین آینده این صنعت برخلاف تولید فولاد 
سنتی )روش کوره بلند( با انتشار سطوح بالایی از گازهای گلخانه ای و 

دیگر آلاینده ها، سبز خواهد بود.
 در ادامه بررســی خواهد شــد که چگونه فناوری اتوماســیون پیشــرفته به 
کارخانه ها بــرای گذار بــه تولید فولاد ســبز و کاهش اثرات زیســت محیطی 
کمک می کند. هدف فولاد ســبز )فرایند تولید فولاد با به حداقل رســاندن 
انتشار کربن و اثرات زیســت محیطی( کاهش ردپای محیطی با استفاده از 
ک تر و ترکیب تکنیک های تولید کارآمدتر است. استفاده از  منابع انرژی پا
حســگرهای هوشــمند و تجزیه وتحلیل داده های بی درنگ برای نظارت 
بر مصرف انــرژی و شناســایی مناطقی برای بهبــود بــا تجزیه وتحلیل این 
داده ها نمونه هایی از فناوری های مبتنی بر اتوماسیون پیشرفته هستند. 
عــلاوه بــر ایــن، سیســتم های خــودکار، تولیــد را پایدارتــر می کنــد و کارایی 
عملیاتــی را افزایش می دهــد، درحالی کــه الگوریتم های یادگیری ماشــین 
برای پیش بینــی و جلوگیــری از خرابی هــای احتمالی تجهیــزات، کاهش 
زمان خرابی و بهبود بهره وری اســتفاده می شوند. گذار به تولید فولاد سبز 
مزایای متعددی ازجمله کاهش مصرف انرژی، ضایعات و انتشار کربن دارد 
و اثرات زیست محیطی همسو با اهداف پایداری جهانی، بهره وری انرژی و 
کاهش هزینه ها و در نهایت، پذیرش تولید فولاد سبز شهرت کلی صنعت 
گاه به محیط زیست  فولاد را بهبود می بخشد و مشتریان و سرمایه گذاران آ

را جذب می کند.
 حصول اطمینــان از اینکــه دارایی های اساســی کارخانه تا حــد امکان در 

سطوح بهینه کار می کنند، مستلزم اصلاح سریع و کارآمد هرگونه مشکلی 
اســت که پیش می آید، قبل از اینکه منجر به خاموشــی خط و تعمیرات یا 
تعویض پرهزینه شود یا خطرات ایمنی ایجاد کند. به طور مرسوم، بررسی 
سلامت و عملکرد تجهیزات و دســتگاه های حیاتی در یک کارخانه فولاد 
)سبز( در طول دوره های بازرســی به صورت دستی انجام می شود. هرچه 
فاصله بین این بازرسی ها بیشتر باشد، احتمال اینکه یک نقص شناسایی 
نشــود و منجــر بــه خرابــی غیرمنتظــره شــود، بیشــتر می شــود کــه به طور 
قابل توجهی بر تولید، کیفیت محصــول و کارایی کارخانه تأثیــر می گذارد. 
بااین حال، امروزه بسیاری از کارخانه ها به نظارت کاملاً خودکار خطوط روی 
آورده اند تا برنامه ریزی نگهداری و تعمیرات خود را به صورت دیجیتالی تغییر 
دهند و هزینه های خود را از طریق تشــخیص زودهنگام و تجزیه وتحلیل 
مسائل در حال اتفاق کاهش دهند. دستگاه های تجزیه وتحلیل پیشرفته، 
مانند AMS Asset Monitor، داده ها و تجزیه وتحلیل دارایی های ضروری 
را بــرای عملکرد عملیاتــی و تصمیم گیــری بهتــر دیجیتالی می کننــد. این 
دســتگاه ها با اســتقرار آســان، تحلیل هــای مبتنــی بر منطق تعبیه شــده 
و اولویت بنــدی هــوش مصنوعــی را بــرای ساده ســازی پایــش و نگهداری 
خطوط تولید ترکیب می کنند. تجزیه وتحلیل و پیاده سازی آن ها می تواند 
به شرکت ها کمک کند تا به طور مؤثر تعمیر و نگهداری را در طول تعطیلی ها 
و چرخش های تعیین شده برنامه ریزی کرده و زمان خرابی پیش بینی نشده 

را به حداقل برسانند یا از بین ببرند و در نتیجه هزینه ها را کاهش دهند.
 مشخصات هر پروژه فولاد سبز ممکن است منحصربه فرد باشد، اما همه 
آن ها با نگرانی های مشترک در مورد حفظ بودجه و تکمیل به موقع طرح 
روبه رو هستند. چنین پروژه های بزرگ و پیچیده ای می تواند به مشارکت 
چندین مالک، پیمانکاران مهندســی و تأمین کننــدگان از نقاط مختلف 
جهان نیاز داشــته باشــد کــه می توانــد چالش هایــی را بــرای برنامه ریزی، 
ارتباطات و همکاری ایجاد کند. برای رویارویی با این چالش ها، محیط های 
مهندســی مبتنی بر ابرداده هــا )cloud-based environments( می توانند 
به جــذب منابع و تخصــص بــدون توجه به مــکان کمک کننــد. به عنوان 
مثــال، دفاتــر مجــازی از راه دور )RVOs( به عنــوان یک راه حل مهندســی 

مقرون به صرفه، سریع و ایمن توسعه پیدا کرده اند که به اعضای تیم پروژه 
در سراسر جهان امکان ارتباط، همکاری و مشارکت از راه دور در یک محیط 
مهندســی و آزمایش مجازی را می دهد. ذی نفعــان می توانند به فایل ها، 
بحث ها، به روزرســانی ها، ابزارها و برنامه های کاربردی دسترســی داشــته 
ک بگذارند.  باشــند و دانش خاص خود را در پروژه در حال انجام به اشــترا
این امر مزایای بســیاری ازجمله امکان بررســی از راه دور نمونه های اولیه 
برای اطمینان از انطباق با مشــخصات و درگیر کــردن کارکنان عملیات در 
مراحل اولیه آزمایش های تســت تجهیزات اتوماســیون کارخانــه از راه دور 
کوسیستم های  )مجازی( را به همراه دارد. داده های عملی ارائه شده توسط ا
دیجیتال به تولیدکنندگان فولاد سبز کمک می کند تا هزینه ها را به حداقل 
رســانده، بهره وری انرژی را افزایش داده و زمان ورود به بازار را تسریع کنند. 
بااین حال، وظیفه اجرا و اتصال همه این فناوری ها می تواند قابل توجه بوده 
و به طور مستقیم بر جدول زمانی پروژه تأثیر بگذارد. طراحی، مستندسازی 
و نصــب ورودی/خروجی هــا )I/O( می تواند ســخت و طولانی باشــد. یک 
فناوری نوآورانه که به نام مارشالینگ الکترونیکی با ماژول های مشخصه 
)CHARMs( شــناخته می شــود، پیچیدگی ســیم های میدانی مارشــال 
را حذف می کند و بــه تیم هــای طراحی ایــن انعطاف پذیــری را می دهد تا 
ورودی/خروجی را در هر نقطه از کارخانه، هر کجا و هر زمان که نیاز باشد، 

اضافه کنند.
 پروژه های فولاد سبز می توانند با شیوه های راه اندازی اتوماسیون سنتی 
که شامل وظایف متوالی و فرایندهای دستی است، به تأخیر بیفتند. این ها 
عبارت اند از تأیید سیم کشی، اتصال، پیکربندی دستگاه، آزمایش حلقه و 
ایجاد مستندات. برای سریع تر و آسان تر کردن راه اندازی خطوط و کمک 
کنون راه اندازی  به تســریع در زمان بندی پروژه، مهندســان اتوماســیون ا
هوشــمندی را ارائــه می کنند که ســفر بــه میــدان را کاهــش داده، وظایف 
را کمتر و تغییــرات دیرهنگام پروژه را امکان پذیر می ســازد. سیســتم های 
کنترل مدرن و نرم افزارهای مدیریت خطوط دارای عملکردی هستند که 
پیکربندی، آزمایش و مستندات اتصال دستگاه را بهبود داده و در نتیجه 
خطوط در عرض چند دقیقه به جای چند روز راه اندازی می شــوند. برای 

تســریع بیشــتر در پیاده ســازی، پیکربندی خطوط بر اســاس الگوهای از 
پیش تعریف شده به همه دستگاه ها منتقل می شود. تست به راحتی از اتاق 
کنترل و بدون نیاز به کارکنان در میدان برای تأیید با استفاده از ارتباطات 
دیجیتال انجام می شود. استفاده از ابزارهای راه اندازی هوشمند می تواند 
به سازندگان کمک کند تا زمان مهندســی پروژه را تا 40 درصد، برنامه های 
ابزار دقیق و کنترل پــروژه را تا ۲5 درصد و کل هزینه های نصب شــده را تا 40 

درصد کاهش دهند.
 صنعت فولاد ســبز یکــی از بخش هایی اســت کــه در آن فنــاوری دوقلوی 
دیجیتال بازی را تغییر می دهد. یــک دوقلوی دیجیتال یک کپی مجازی 
مبتنی بر نرم افزار از دارایی های فیزیکی کامل یک کارخانه، ازجمله سیستم 
کنترل، تجهیزات فرایند، ابزار دقیق، نمایشگرهای اپراتور و آلارم هاست. با 
کت، عملکرد این دارایی ها از طریق چرخه عمر آن ها مدل سازی و  این ما
شبیه سازی می شود. یک دوقلوی دیجیتال نمایش بسیار دقیقی از رفتار 
و پویایی فرایندها ارائه می کند و آن را به ابزاری ارزشمند برای تجزیه وتحلیل 
گــر« تبدیل می کنــد. اجرای  ســناریوهای مختلف طراحی »چه می شــد ا
دوقلــوی دیجیتال دقیــق به مــوازات یــک کارخانــه فولاد ســبز همچنین 
ابزار ارزشــمندی برای آموزش اپراتورها و تکنســین های اتاق کنترل ایجاد 
می کند و آن هــا را با سیســتم کنتــرل و فرایندهــای قبــل از راه اندازی آشــنا 
می کند. دوقلوهای دیجیتال کارکنان را در معرض آنچه در اتاق های کنترل 
واقعی خود تجربه خواهند کرد، اما در محیطی آفلاین و بدون ریسک، قرار 
می دهند، در نتیجه آن ها را بــرای کنترل موفقیت آمیز هرگونــه اختلال در 
فرایند یا موقعیت های غیرعادی که پیش می آید، مجهز می کنند. هنگامی 
که پلنت در حال کار است، دوقلوی دیجیتال می تواند داده ها و تحلیل هایی 
در مورد تجهیزات و سلامت سیستم ارائه دهد، به مدیریت کارخانه کمک 
کند تا فرایندها را به صورت آفلاین آزمایش کند و بهبود بخشد، شیوه های 
نگهداری پیشــگیرانه را بهینه ســازد و از خرابی برنامه ریزی نشده پرهزینه 
جلوگیری نماید. علاوه بر ایــن، دقت دوقلوی دیجیتــال را می توان به طور 
مداوم بــا داده هایــی کــه مســتقیماً از فراینــد در دســترس قــرار می گیرند، 

افزایش داد.

نقش سیستم های اتوماسیون پیشرفته در توسعه صنعت فولاد سبز 

   تهیه کننده:ساسان نوری 
کارشناس  واحد تحقیق و توسعه

قسمت دوم
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تیم های  والیبال صنعت فولاد مبارکه در دوازدهمین دوره 
مسابقات والیبال ایمیدرو عنوان نایب قهرمانی را به دست آوردند.

به گزارش واحد امور ورزش، در این مسابقات که به میزبانی بندرعباس و 
از تاریخ یکم اسفندماه به مدت ۹ روز برگزار شد،  در بخش آقایان تیم های 
فولاد خراسان و فولاد خوزستان و در بخش بانوان  تیم های مس 
سرچشمه و گل گهر سیرجان به ترتیب عناوین اول و سوم  را کسب کردند.

بازیکنان تیم والیبال آقایان صنعت فولاد مبارکه عبارت اند از: داریوش 
شیبانی، صادق حدادی، متین صادقی، مسعود صفیری، محمد باغی، 
محمد احمدی، صادق میرشکار، محمدجواد احمدپور، رضا ابوطالبی، 
اسماعیل رفیعی، مجتبی تیموری، علی رضا امامی، سلیمان شجاعی و 

مسعود مهدوی.
همچنین بهفر اباذری به عنوان سرپرست، محمدصادق پشنگ 
به عنوان مربی، محمدجواد نصیری، محمدرضا کریمی و عبدالله 
سلیمیان به عنوان کادر اجرایی و عرفان کرمی به عنوان پزشکیار این 

تیم را همراهی کردند.
بازیکنان تیم والیبال بانوان صنعت فولاد مبارکه نیز عبارت اند از: مهشاد 
منتظری، ساناز ناظری، فاطمه میرصفایی، فاطمه کفاش، طاهره 
، فرشته قائدی،  دیناشی، نگار کاظمی، شیما فدایی، مریم باقرپور
زینت السادات سیدهاشمی، مریم سلطانی و اعظم مقامی. همچنین  
گلناز عمومی مربیگری و مهری پیرجمال سرپرستی این تیم را بر عهده 

داشتند.

به گزارش امور ورزش، در چهارچوب رقابت های لیگ دسته اول 
کادمی فرزندان فولاد مبارکه و ستارگان  شهرستان اصفهان، دو تیم آ
طلایی مهرآرا در مرحله نیمه نهایی و در ورزشــگاه فجر اصفهان به 

مصاف هم رفتند.

این مســابقه در وقت های قانونی بدون گل به پایان رسید و در ضربات 
کادمی فرزندان فولاد مبارکه با درخشش مثال زدنی پارسا محوری  پنالتی آ
دروازه بان این تیم توانســتند با نتیجه 4 بــر ۲ به پیروزی دســت یابند و 

راهی فینال شوند.

کادمی فوتبال فرزندان فولاد مبارکه به فینال صعود آ

 به گزارش روابط عمومی باشـگاه فولاد مبارکه سپاهان، تیم 
فوتبـال سـپاهان در چارچـوب هفتـه بیسـت و یکـم لیـگ برتـر در 

کتور بود. ورزشگاه یادگار امام تبریز مهمان ترا
ـــان رســـید و طلایی پوشـــان  ـــه پای ـــر صفـــر ب ـــا نتیجـــه صفـــر ب ـــازی ب ایـــن ب

ـــر قـــرار گرفتنـــد. ـــا 44 امتیـــاز در رده دوم جـــدول رده بنـــدی لیـــگ برت ب

تساوی فولاد مبارکه سپاهان و تراکتور در هفته بیست و یکم لیگ برتر فوتبال

اختلال اضطراب پس از حادثه  
در سالمندان

 اجتمـــــا             عـــــــی

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
گرامی داغدار عزیزان خود شدند، ازجمله محمد قاسم 
احسانی شاغل در آهن سازی  و  رضا امینی شاغل در 
مجتمع فولاد سبا در غم درگذشت پدر، محمد رحمانی 
کسیژن در غم در گذشت مادر و رضا  شاغل در واحد ا
عطابابایی شاغل در  مجتمع فولاد سبا در غم درگذشت 

فرزند  به سوگ نشستند.
همچنین همکاربازنشسته شادروان علی زمان زاده دار 

فانی را وداع گفت و به دیار حق شتافت.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

اختلال اضطراب پس از حادثه )PTSD( یکی از مشکلات   
روانی است که می تواند سالمندان را تحت تأثیر قرار دهد. این 
اختلال معمولاً پس از تجربه یک رویداد آسیب زا یا تروماتیک رخ 
می دهد و می تواند تأثیرات جدی بر کیفیت زندگی سالمندان 
 PTSD داشته باشد. رویدادهای مختلفی می توانند باعث ایجاد
در سالمندان شوند، از جمله تجربه های جنگی، حوادث طبیعی 
مانند زلزله و سیل، و حوادث شخصی مانند تصادفات و حملات 
فیزیکی. سالمندان ممکن است به دلیل تجربه های مشابه در 

گذشته، بیشتر مستعد ابتلا به PTSD باشند.
علائم PTSD در سالمندان می تواند به شکل های مختلفی بروز کند. 
یکی از شایع ترین علائم، خاطرات مزاحم یا فلاش بک ها است که در 
آن سالمندان تجربه های آسیب زا را به صورت مکرر و ناخواسته به 
یاد می آورند. این خاطرات می توانند بسیار واقعی به نظر برسند و 
منجر به افزایش اضطراب و ترس شوند. کابوس ها و خواب های بد 
نیز از دیگر علائم رایج PTSD هستند که می توانند خواب سالمندان 

را مختل کرده و منجر به بی خوابی یا خواب آلودگی روزانه شوند.
سالمندان مبتلا به PTSD ممکن است از مکان ها، افراد یا 
فعالیت هایی که یادآور حادثه هستند، اجتناب کنند. این 
اجتناب می تواند منجر به کاهش فعالیت های اجتماعی و انزوای 
اجتماعی شود. تحریک پذیری و طغیان خشم نیز از دیگر علائم 
PTSD است که می تواند روابط سالمندان با دیگران را تحت تأثیر 
قرار دهد. احساس گناه شدید و غمگینی نیز از دیگر علائم شایع 
PTSD در سالمندان است که می تواند منجر به کاهش کیفیت 

زندگی شود.
تشخیص PTSD در سالمندان ممکن است چالش برانگیز باشد، زیرا 
علائم این اختلال می تواند با علائم سایر مشکلات روانی و جسمی 
مشابه باشد. با این حال، توجه به تاریخچه رویدادهای آسیب زا 
و انجام مصاحبه های دقیق با سالمندان می تواند به تشخیص 

صحیح این اختلال کمک کند.
درمان PTSD در سالمندان می تواند شامل مشاوره روان شناسی، 
درمان های دارویی، و شرکت در فعالیت های تفریحی و اجتماعی 
باشد. مشاوره روانشناسی می تواند به سالمندان کمک کند تا با 
تجربه های آسیب زا کنار بیایند و راه های جدیدی برای مقابله با آن ها 
پیدا کنند. درمان های دارویی می تواند به کاهش علائم اضطراب 
و افسردگی مرتبط با PTSD کمک کند. استفاده از داروهایی مانند 
ضداضطراب ها و ضدافسردگی ها می تواند بهبود قابل توجهی در 

وضعیت روانی سالمندان ایجاد کند.
همچنین، شرکت در فعالیت های تفریحی و اجتماعی می تواند 
به بهبود وضعیت روانی سالمندان کمک کند و آن ها را از 
احساس تنهایی و انزوا دور کند. ایجاد یک محیط حمایتی و 
اطمینان بخش نیز می تواند نقش مهمی در بهبود وضعیت 
روانی سالمندان ایفا کند. حمایت خانواده ها و مراقبان نقش 
مهمی در این فرآیند دارد و می تواند به سالمندان کمک کند تا با 

چالش های روانی مرتبط با PTSD مواجه شوند.
اختلال اضطراب پس از حادثه یک مسئله جدی است که نیاز 
گاهی و توجه به این مسئله،  به توجه و مراقبت دارد. با افزایش آ
می توان به بهبود کیفیت زندگی سالمندان کمک کرد. همچنین، 
گاهی عمومی در مورد PTSD و ارائه آموزش های لازم به  ارتقاء آ
سالمندان و خانواده ها می تواند به کاهش تأثیرات منفی این 

اختلال کمک کند.
iran.cochrane.org :منبع      
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اطلاعیه

فولادستان

خبــــــــــــر کوتاه

رویکرد »داستان سرایی« تعهد فولاد مبارکه به ماندگار کردن دانش سازمانی و تقویت فرهنگ یادگیری را 
نشان می دهد. داستان سرایی در این سازمان نه تنها به بازگویی گذشته محدود نیست، بلکه به عنوان 

ابزاری استراتژیک برای ایجاد انگیزه، تقویت نوآوری و ایجاد همبستگی میان کارکنان استفاده می شود.
»فولادستان« بر آن است که روایتگر داستان های واقعی، اما الهام بخش و شوق برانگیز شرکت فولاد 

مبارکه باشد که از فراز تجارب، دانش و تعهد کارکنان، چشم اندازی به آینده درخشان این شرکت 
ترسیم کند و به دنبال الگویی برای ماندگاری این موفقیت ها در قالب داستان های کارکنان فولاد 

مبارکه است. روایت هایی که در لحظه لحظه زندگی کاری همکارانمان وجود دارد و ما مشتاق شنیدن و 
مستندسازی این روایت ها هستیم و شنیدن نظرات خوانندگان این روایت ها، یاریگر ما در بهبود رویکرد 
داستان سرایی در حوزه های تمرکز و سطوح مختلف خواهد بود. تجربه های شکست در سطوح مختلف، 

از دیگر حوزه های تمرکز داستان سرایی با محوریت مدیریت دانش محسوب می شود. باشد که این 
رویکرد جدید، گامی در مسیر خلق آینده ای بهتر فراهم کند.

از شما دعوت می شود تا هر هفته پس از مطالعه پیرنگ ها و پاسخ به سؤال   مطرح شده،   در »مسابقه 
فولادستان« شرکت فرمایید و با ارسال  پاسخ صحیح به همراه نام و نام خانوادگی/ شماره پرسنلی  به  

یت دانش  سامانه پیامکی 3000322222  یا  ثبت در پرتال مدیر
شانس خود را برای برنده شدن یکی از جوایز به قید قرعه بیازمایید.

پیرنگ سیزدهم: طراحی در محدودیت ها
کتوری به اینورتری یکی از چالش های صنایع  تبدیل سیستم های کنتا
کتوری  بزرگ است. ما هم مدت ها بود تصمیم داشتیم سیستم کنتا
جرثقیل 1۸ را به درایو تبدیل کنیم، اما به خاطر هزینه های زیاد آن دست 
نگه داشته بودیم. اما حالا که می خواستیم کل جرثقیل را دمونتاژ و 
بهسازی کنیم، بهترین فرصت برای این کار بود. با چند شرکت متخصص 
و حرفه ای صحبت کردیم. همه شان می گفتند این کار بیش از یک سال 
طول می کشد و »بیش از یک سال« چیزی نبود که بتوانیم با آن کنار 
کره و فشار هم بی فایده بود. حرفشان همان بود: انجام  بیاییم. اصرار، مذا

این کار بیشتر از یک سال طول می کشد.
 مانده بودیم چه کار کنیم. این بهترین فرصت بود و نمی خواستیم 
از دستش دهیم. در گیرودار همین حرف ها بودیم که چند نفر از 

کارشناسان برقمان گفتند ما خودمان می توانیم این کار را انجام دهیم. 
کی بود. این کار آن قدر تخصصی  پیشنهاد عجیب و درعین حال خطرنا
و حساس بود که کوچک ترین خطا و اشتباهی می توانست فاجعه به بار 
می آورد؛ فاجعه ای که می توانست تا سال ها نقل مجلس صنایع مختلف 
و فولادسازان دنیا شود. با همه این ها تصمیم گرفتیم قبول کنیم. ما به 

توانایی افرادمان باور داشتیم.
 از فردای آن روز طراحی را شروع کردند. نه طراحی در خلأ و اتاق 
دربسته، که طراحی در میدان. طراحی در میدان، خطرها و چالش های 
خودش را داشت ولی زودتر به نتیجه می رسید. در مرحلهٔ اول باید از 
وسایل و امکانات موجود اطلاع پیدا می کردند و وضعیت دستگاه ها 
را می سنجیدند. کشور در تحریم بود و پیدا کردن بعضی از قطعات، 
ناممکن بود. از قطعات موجود در انبارهای خودمان تا قطعات موجود 

در کل کشور موجودی گرفتیم. به جایی رسیدیم که بچه ها جرثقیلی 
که بچه ها جرثقیلی را که از رده خارج شده بود، باز کردند و از قطعاتش 
استفاده کردند. بعضی از قطعات سالم بود و بعضی اوراق که باید تعمیر 
می شدند. مطالعه و تحقیق خسته شان نمی کرد. می خواندند، تحقیق 
می کردند، گفتگو می کردند و آزمون وخطا می کردند. با وجود آن همه 
سختی و مشکل، ناامیدی در کار نبود. بیشتر از ۲00 صفحه نقشه برق تهیه 
شده بود. در ساخت تابلو برق ها از طراحی خاصی استفاده کردند. جعبه 
تابلو برق های قبلی خارجی بود، تابلو برق موجود در شرکت جرثقیل پولاد 
هم فضای کافی برای تمام تجهیزات نداشت، فرصت ساخت تابلو برق 
جدید هم نبود! به همین دلیل برخی از تجهیزات را در تابلوهای قدیمی 

جرثقیل و بیرون از تابلوی جدید جای دادند.
حالا نوبت طراحی و نوشتن برنامه PLC بود. برنامه ای که کارشناسان 

ما نوشتند، از نمونه های خارجی اش هم بهتر بود. برنامه PLC  موجود 
بر روی دیگر جرثقیل ها، عموماً برگرفته از یک برنامه کلی بود که توسط 
برای همین  کپی می شد.  بر روی جرثقیل ها مختلف  سازندگان 
چیزهایی که در برنامه دیده می شد، اصلاً ربطی به این جرثقیل نداشت. 
کارشناسان ما ولی برنامه ای نوشتند که مخصوص جرثقیل 1۸ بود. یک 
برنامه کاملاً بومی و تخصصی. با این برنامه کار واحد نگهداری و تعمیرات 
هم آسان تر می شد؛ چون امکانی در برنامه دیده شده بود که هر مشکلی 

بر روی جرثقیل به وجود می آمد را روی مانیتور نشان می داد.
تا راه اندازی جرثقیل، خواب به چشم بچه ها نیامد. مرحله آخر، مرحله 
تست های استاتیک و دینامیک بود که جواب داد. در واقع، تلاش های 
، اعتماد  شبانه روزی بچه ها بود که جواب داد و شاید از همه مهم تر

مدیران فولاد به توانایی نیروهای جوان و میدان دادن به آن ها.

جهت شنیدن روایتِ   این داستان،
  کد  را اسکن کنید.

اســامی برندگان پیرنگ دهــم    »مانند فرزندانم«

» گاهــی لازمه تغییر آ اســامی برنــدگان پیرنگ یازدهم    »
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مبارکه در مسابقات ایمیدرو
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 ورزش             

در مسابقات بسکتبال سه نفره استان که با حضور یازده تیم از 
سراسر استان اصفهان برگزار شد، تیم بسکتبال صنعت فولاد مبارکه 

عنوان نایب قهرمانی را کسب کرد.

در این مسابقات که به میزبانی شهرضا برگزار شد، تیم های صنعت فولاد 
مبارکه الف و ب توانستند به مقام های دوم و سوم دست یابند.

بازیکنان تیم الف  شلمل علی بهبودی فر، امین متین، امیررضا ایران پور و 

رضا حیدری و بازیکنان تیم ب شامل سعید احمدی، حمید لاله زار، رضا 
نجاتی و مهزیار عسگری بودند. سرپرستی تیم های صنعت فولاد مبارکه 
را کامران صفایی و سرمربیگری را فرهنگ یزدان پرست بر عهده داشتند.

 دومین دوره مسابقات فوتسال مجتمع فولاد سبا با قهرمانی 
تیم جرثقیل های سقفی به کار خود پایان داد.

مســابقات فوتســال مجتمع فولاد ســبا گرامیداشــت دهــه مبارکه فجر 
به صورت دوحذفی بــا حضور 1۲ تیــم از بخش های تولیــدی و اداری در 
سالن ورزشی این مجتمع برگزار شد و پس از برگزاری ۲۲ بازی هیجان انگیز 

تیم جرثقیل های سقفی به مقام قهرمانی دست یافت.

در همین چارچوب تیم های اداری و نورد به ترتیب جایگاه دوم و ســوم 
را از آن خود کردند.

قاسم خوشدل پور در آیین اختتامیه و اهدای جوایز این مسابقات ضمن 
قدردانی از تلاش و همبستگی تیم های شرکت کننده و گروه برگزارکننده 
مسابقات، بر اهمیت ورزش و نقش آن در تقویت روحیه و نشاط کارکنان 

کید کرد. تأ

 به اطلاع کلیه همکاران شاغل می رساند امور 
ورزش شرکت در نظر دارد جهت ارتقای سلامتی و نشاط 
کارکنان، مرحله سوم پروژه کلید تندرستی را با شرایط زیر 

شروع کند.
آقایان دارای اضافه وزن شدید می توانند در صورت داشتن 
شرایط زیر، با مراجعه به وب سایت امور ورزش فولاد مبارکه 
به آدرس SPORT.MSC.IR ا از 11 تا ۲۲ اسفندماه 140۳ 

جهت رزرو نوبت برای ارزیابی اولیه اقدام کنند.
 علاقه مندان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با 
شماره سازمانی 0۹01004۳۷5۷ آقای استکی تماس حاصل 

فرمایند.
شرایط حضور در کلاس به شرح زیر است:

1.داشتن اضافه وزن شدید )بیش از 10 کیلوگرم(
۲.عدم محدودیت حضور در کلاس هنگام شیفت کاری

۳.نداشتن آسیب های جسمانی شدید و بیماری های حاد
4.حضور مستمر در کلاس حداقل دو جلسه در هفته و به 

مدت ۲4 جلسه
گفتنی است محل برگزاری کلاس ها استخر داخلی فولاد 

است.

 به اطـلاع همکاران ارجمند می رسـاند با توجه به 
فرارسـیدن مـاه مبـارک رمضـان، اطلاعـات مربـوط بـه 
سانس های جدید استخر شماره ۱ و 2 مجموعه فردوس 
قسـمت  در  قـرارداد  طـرف  تفریحـی  اسـتخرهای  و 
آدرس بـه  ورزش  امـور  وب سـایت   اطلاعیه هـای 

 SPORT.MSC.IR قابل مشاهده است. علاقه مندان 
می تواننـد از روز یک شـنبه ۱2 اسـفندماه ۱۴۰۳ بـرای 
اسـتفاده از اسـتخرهای تفریحـی پـس از مطالعـه جدول 
قید شـده در صفحه ۱۴ و ۱۵ خبرنامه، بـدون نیاز به ثبت 

رزرو اقدام کنند.

به اطلاع همکاران ارجمند می رســاند با توجه به 
فرارســیدن مــاه مبــارک رمضــان، اســتفاده از ســالن 
بدن سازی مجموعه ورزشی صفائیه از روز یک شنبه ۱2 

اسفندماه ۱۴۰۳ طبق جدول زیر است:

شــایان ذکر اســت ســالن چندمنظوره و ورزش های 
هوازی تا پایان ماه مبارک رمضان تعطیل است.

جام قهرمانی بر قلاب جرثقیل ها

 ورزش              ورزش             

   خدمات عمومی و امور رفاهی/ امور ورزش

گر برجسته تیم صنعت فولاد مبارکه به  شنا

تیم ملی شنای کارگری دعوت شد

ثبت نام مرحله سوم پروژه کلید تندرستی

) )ویژه آقایان دارای اضافه وزن بالا

نحوه استفاده از استخرهای فردوس و 

استخرهای تفریحی طرف قرارداد 

در ماه مبارک رمضان

اعلام برنامه زمان بندی سانس های

کن ورزشی مجموعه ورزشی صفائیه   اما

در ماه مبارک رمضان

گر تیم  به گزارش امور ورزش، سید مجید میرهاشمی شنا  
صنعت فولاد مبارکه و شــاغل در نورد سرد به تیم ملی شنای 

کارگری کشور دعوت شد.

خبر کوتاه

اطلاعیه

بـه گـزارش امـور ورزش، مسـابقات لیـگ دسـته دو دختـران در 
چهار مرحله ویژه رده سنی ۱۱ تا ۱۴ سال به میزبانی استخر صبای گز 
کادمی فولاد مبارکه موفق  و برخوار برگزار شد. در این مسابقات تیم آ

به کسب عنوان سوم شد.
بازیکنـــان حاضـــر در ایـــن مســـابقات عبارت انـــد از: حدیـــث عســـگری، 

ثنـــا موســـوی، نازنیـــن فاطمـــه حســـینی، مرضیـــه نجفـــی، مســـتا ناهیـــد، 
آوا پورقاســـم، محدثـــه صافـــی، زهـــرا مرادیـــان، زهـــرا کشـــاورزیان، آیـــدا 
ـــاد.  ـــا ایـــزدی و ملـــودی نقی آب رفیعـــی، نیکـــو رادی، بهـــار عبدالهـــی، صب
مربیگـــری ایـــن تیـــم  را معصومـــه کیانـــی و ســـیما محمدیان نـــژاد بـــر 

عهـــده داشـــتند.

به گزارش امور ورزش، مسابقات ژیمناستیک عمومی دختران 
به میزبانی هیئت ژیمناستیک برخوار روز جمعه سوم اسفندماه ۱۴۰۳ 
در سالن چندمنظوره بانوان دولت آباد با حضور 2۰۰ شرکت کننده و در 

دو بخش توصیفی و رقابتی برگزار شد.
کادمی فولاد مبارکه در رده سنی متولدین  در بخش توصیفی 40 ورزشکار آ

1۳۹0 تا 1۳۹6 حضور داشتند که همگی حائز ارتقای سطح شدند.
نتایج بخش رقابتی:

رده ســنی ۹4-۹۳: باران شــفیعی مقــام اول، آوین بهرامی مقام ســوم و 
بخش خرک: باران شفیعی، مقام اول

رده سنی ۹6-۹5: مرسانا وکیلی مقام اول

کادمی شنای فولاد مبارکه بر سکوی سوم درخشش دختران ژیمناستیک کار فولاد مبارکهدختران آ

بسکتبالیست های صنعت فولاد مبارکه نایب قهرمان مسابقات استان

قصرموج

ولیعصر

مهتاب

تختی زرینشهر

اردیبهشت بهارستان

آفتاب شاهین شهر

کوهستان نجف آباد

ابوذر مبارکه

علقمه حسن آباد

الماس فولادشهر

دانشگاه آزاد شهرضا

نام استخر

سانس های ویژه ماه مبارک رمضان از تاریخ 12 /1403/12 تا  1403/12/28
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

در کشورمان ایران، روز ۱۵ اسفندماه، روز 
درخت کاری نام گرفته است و در طی آن مراسم 
مختلفــی بــا هــدف بیــان اهمیــت درخــت و 

درختکاری برگزار می شود.
کرم )ص( درباره ثواب درختکاری فرمودند:  رسول ا
هر کــه درختــی را بــکارد تــا به ثمر برســد، خــدا در 
عــوض آن، درختی را در بهشــت بــه او اختصاص 
می دهــد«. نیــز از آن حضرت اســت کــه فرمودند 
»هر مسلمانی که بذری بیفشاند یا نهالی بنشاند 
و از حاصل آن بذر و نهال، پرنده یا انسانی بخورد، 

برای او صدقه محسوب می شود.
امام صادق )ع( نیز در این باره فرمود: ثواب شش 
چیز پس از مرگ مؤمن به وی می رسد: فرزندی که 
برای او آمرزش خواهی کند، قرآنی که از او بماند و 
قرائت شود، نهالی که بکارد، چاهی که حفر کند، 
صدقه جاریه و نیز سنت پســندیده ای که پس از 

وی بدان عمل شود.
درختـان، جزئـی از منابع طبیعی و ملـی و متعلق 
بـه محیط زیسـتی هسـتند کـه همـه افـراد در آن 
زندگی می کنند. تک تک افراد از این سرمایه های 
طبیعت بهره دارند و از آن سود می برند. آن ها هر 
کیـزه ای کـه درختـان  لحظـه از هـوای لطیـف و پا
به وجـود می آورنـد، اسـتفاده می کننـد و این تنها 
یکـی از سـودمندی های بسـیار درختـان اسـت. 
بنابرایـن، می تـوان گفـت تخریـب و نابـودی ایـن 
منابـع طبیعـی، سـتم در حـق همـگان اسـت و 
حفـظ درخـت و دیگـر منابـع طبیعـی، وظیفـه 
عمومـی و بـه سـود همـه ماسـت و بهره هـای 
کرم  معنوی فراوانی نیـز دارد. در روایتی از رسـول ا

)ص( آمـده اسـت: »هـر کـس درختـی را سـیراب 
کند، گویا مؤمن تشـنه ای را سـیراب کرده اسـت«. 
امـام صـادق )ع( نیـز دربـاره حفاظـت از درختـان 
فرمودنـد: »خداوند درخـت را برای انسـان آفرید. 
از این رو، او باید درخت را بکارد، آن را آبیاری کند و 

در حفـظ آن کوشـا باشـد.«
تخریب جنگل، سبب نابودی گونه های مختلف 
گیاهــی و جانــوری می شــود و زندگــی انســان 
را نیــز به طــور جــدی تهدیــد می کند. متأســفانه 
در ســال های اخیــر، افزایــش جمعیــت، توســعه 
شــهرها، افزایــش تقاضــای فرآورده هــای چوبــی 
و...، ســبب شــده اســت کــه دخالــت آدمــی در 
حیات جنگل ها فزونــی یابــد و از منابع طبیعی، 
بیش ازحــد بهره بــرداری شــود. بدیــن ترتیــب، 
هرروزه جنگل های بســیاری از دســت مــی رود و 
زندگی انسان به مخاطره می افتد. از سوی دیگر، 
آســیب هایی که بــه محیط زیســت می رســد، به 
دست کسانی است که از ارزش و اهمیت درختان 
گاهی کافــی ندارنــد. بنابرایــن، روز درخت کاری  آ
فرصتی اســت که همه افــراد از ســودمندی های 
گاه شوند،  بسیار درختان و دیگر منابع طبیعی آ
زیان هــای جبران ناپذیــر نابــودی ایــن منابــع 

ارزشمند و حیاتی را به آن ها گوشزد شود.
kojaro.com :منبع 

روز احسان و نیکوکاری در ایران هر ساله   
در ۱۴ اسفند برگزار می شود. این روز به مناسبت 
سالروز تأسیس کمیته امداد امام خمینی )ره( 
در سال ۱۳۵7 نام گذاری شده و با هدف تشویق 
مردم بــه مشــارکت در امور خیریــه و حمایت از 

اقشار کم برخوردار جامعه برگزار می شود. 
برگزاری روز احسان و نیکوکاری علاوه بر کمک به 
، باعث تقویت همبستگی اجتماعی  کاهش فقر
و افزایــش روحیــه مســئولیت پذیری در میــان 
مردم می شــود. ایــن روز فرصت مناســبی اســت 
تــا مفاهیمــی چــون انفــاق، همدلــی و کمــک به 
همنوعان در جامعه گسترش یابد. در این راستا، 
پایگاه هــای جمــع آوری کمک هــای مردمــی در 
سراســر کشــور دایــر می شــود و مــردم می تواننــد 
کمک های نقــدی و غیرنقــدی خود را به دســت 

نیازمندان برسانند. 
در فرهنگ اسلامی و ایرانی، احسان و نیکوکاری 
جایــگاه والایــی دارد. قــرآن کریــم در ســوره بقــره 
انفــاق را همچــون دانــه ای توصیــف می کنــد که 
هفت خوشــه می رویاند و در هر خوشه صد دانه 
وجود دارد، که نشان دهنده پاداش چندبرابری 
کمــک بــه دیگــران اســت. همچنیــن، امــام علی 
کید می کنند که بخشــش،  )ع( در نهج البلاغــه تأ
بیــش از خویشــاوندی، محبــت ایجــاد می کنــد. 
این آموزه ها نشــان می دهد که نیکوکاری نه تنها 

بــرای نیازمنــدان مفیــد اســت، بلکــه موجــب 
 گســترش محبت و همدلی در جامعه می شــود.
یکی از مهم تریــن تأثیرات احســان و نیکــوکاری، 
کاهــش آســیب های اجتماعــی و ایجــاد تعــادل 
اقتصــادی در جامعه اســت. بــا حمایت از اقشــار 
آســیب پذیر، زمینه برای کاهش جــرم، بزهکاری 
و نابرابــری اجتماعی فراهم می شــود. مشــارکت 
در امــور خیریــه نیــز حــس همبســتگی را تقویت 
کرده و به انسجام اجتماعی کمک می کند. مردم 
می تواننــد بــه روش هــای مختلفــی در ایــن امــر 
خداپسندانه سهیم شوند؛ از جمله کمک های 
ک  نقدی، اهــدای کالاهای ضروری مانند پوشــا
و مواد غذایی، یا حتی وقت گــذاری برای آموزش 
کم بضاعــت. افــراد  بــه  شــغلی   مهارت هــای 
روز احسان و نیکوکاری یادآور این حقیقت است 
که مهربانی و نوع دوســتی می تواند تأثیر عمیقی 
در زندگی افــراد و بهبود وضعیت جامعه داشــته 
باشد. با مشــارکت در این حرکت انسانی، هر فرد 
می تواند نقشی مؤثر در کاهش فقر و ایجاد دنیایی 

عادلانه تر و مهربان تر ایفا کند.
imna.ir   :منبع 

نجف آباد به شهر کبوترها و کبوترخانه ها   
شــناخته می شــود. در گذشــته در ایــن شــهر 
کبوترخانه های متعددی وجود داشــته است. 
برج هــای دوقلوی صفا که بــه آق غلامعلی نیز 
شهرت دارند، نمونه ای از کبوترخانه های متعدد 
نجف آبــاد بــه شــمار می رونــد. متأســفانه این 
ج هــا به قــدری تخریــب شــده اند کــه امکان  بر

بازدید از آن ها برای عموم مردم وجود ندارد.
ارگ شــیخ بهایی یــا هفــت برج خــارون با شــش 
کبوترخانه یکــی دیگــر از کبوترخانه هــا و جاهای 
دیدنی نجف آباد محسوب می شود که در محله 

جوی خارون، بلوار بهارستان قرار دارد.
ارگ شیخ بهایی از بناهای عصر صفوی به شمار 
می آیــد کــه در حصــار باغــی بــه مســاحت ۳, 000 
مترمربــع قــرار دارد. ایــن ارگ دارای هفــت بــرج 
اســت که شــش عدد از آن ها کبوترخانه هستند. 
ارتفاع هر یک از ایــن برج ها که نظیر آن ها تنها در 
تبریز یافت می شود، به حدود 14 متر می رسد و با 
دیوارهای کاهگلی به ارتفاع چهار متر به یکدیگر 

متصل شده اند.
تقسیم بندی برج های ارگ شیخ بهایی در اضلاع 
دیوار و زوایای آن ها و همچنین در قسمت ورودی 
ارگ منظره تماشایی را به وجود آورده است. بعد 
از ورودی از طریق هشــتی وارد ارگ می شوید. در 

داخل ارگ اتاق ها و زیرزمین وجود دارد.
ارگ شــیخ بهایی در گذشته به عنوان کبوترخانه 
اســتفاده می شــد. کبوترخانه هــا کــه کفترخان و 

برج کبوتر نیــز نامیده می شــوند از شــاهکارهای 
معماری ایرانی هستند که بیشــتر آن ها در زمان 
صفویــه ســاخته شــده اند. در شــهرهایی چــون 
نجف آباد، خمین و میبد این بناهــا وجود دارند. 
علاوه بر آن در اروپا و در کشورهایی چون اسکاتلند 

نمونه هایی از کبوترخانه دیده می شود.
ع بــرای جــذب و  کبوترخانه هــا در میــان مــزار
نگهداری کبوتــران صحرایی به منظور اســتفاده 
و گردآوری کودشان ساخته می شــدند. این کود 
اهمیــت صنعتــی و اقتصــادی نیــز داشــت و در 
صنعت دباغی )چرم سازی( و صنایع نظامی برای 

ساخت باروت استفاده می شد.
دوســتداران  تــلاش  بــا  بهایــی  شــیخ  ارگ 
میراث فرهنگــی از خطــر نابــود شــدن در امــان 
کنون هــر فردی با دیدن شــکوه و  مانده اســت و ا
معماری بی نظیر این ارگ، بدون تردید مجذوب 
آن می شــود. ارگ شــیخ بهایــی در ســال 1۳۸۲ به 
همت شهرداری نجف آباد، پس از دو سال تلاش 
و صرف هزینه زیاد جهت بازسازی و مرمت در سال 
1۳۸4 در فهرست میراث ملی کشور به ثبت رسید.
kojaro.com :منبع  
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اطلاعیه

برنامــه نمــاز جماعت مســاجد و نمازخانه های شــرکت فولاد در ماه مبــارک رمضان1446 ه.ق برابر با 1403 ه.ش

1 - نمازهای جماعت هر روز موقع اذان شروع می شود و ائمه جماعات بین 5 تا 10 دقیقه بعد از نماز عصر سخنرانی می کنند .  2 - هر روز قبل از اذان 15 
دقیقه  جلسه انس با قرآن برقرار  است. از همکاران محترم دعوت می شود  با هماهنگی مسئولین مربوطه در این محفل نورانی شرکت کنند .

مسجد یا نمازخانهمسجد یا نمازخانه  امام جماعت

تذکرات:

دفتر هماهنگی تبلیغات اسلامی  شرکت فولاد مبارکه

 امام جماعت

1

2
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12
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14

15

16

17

18

19

20

مسجد جامع 

حجت بن الحسن¬ العسکری )عج( - مرکزی

مسجد امام علی )ع( واحد آهن سازی

المهدی )عج(  - فولادسازی 

امام محمدباقر )ع( - اجرای واحدها

امام هادی )ع(  - انباشت وبرداشت

امام حسن مجتبی )ع( واحد اکسیژن

امام رضا )ع( واحد نورد سرد 

c613  حضرت فاطمه الزهراء )س( واحد

امام موسی بن جعفر )ع( تعمیرگاه بنزینی 

امام حسن عسکری )ع( تعمیرگاه مرکزی

امام صادق )ع( نورد گرم 

امام حاج قاسم سلیمانی گیت پرسنلی

صاحب الزمان )عج( مرکز تحقیقات

مسجد النبی)ص( فولادسبا 

حضرت ابوالفضل )ع( سبا ) فولادسازی (

خاتم الانبیاء )ص( ) دفتر اصفهان ( 

الغدیر ) باغ فردوس( 

چهارده معصوم علیهم السلام )نگین(

نمازخانه حضرت معصومه )آموزش(

حاج آقا فوادیان        حاج آقابخشی

حاج آقا فوادیان       حاج آقا بخشی

حاج آقا احمدی

حاج آقا رشودی 

حاج آقا مومنی

حاج آقا مهدی

 حاج آقا سید علی هاشمی

حاج آقا قربانی )محمود(

حاج آقا محمدی

حاج آقا قربانی )رسول(

حاج آقا ابراهیمیان

حاج آقا قرایی

حاج آقا خدادوستان

حاج آقا رجبی

حاج آقا رمضانی

حاج آقا صادقی

حاج آقا قدیری

حاج آقا فیض پور

حاج آقا ابراهیمی

حاج آقا سید عباس هاشمی

ف
ردی

ف
ردی

  وحید مومن زاده و سعید فاطمی

فولاد مبارکه برای نخســتین بــار در حرکتی نوآورانــه و هنری 
و به منظــور معرفــی رفتــار خــود در حــوزه مســئولیت های 
اجتماعی، اقدام به برگزاری یک رویداد هنری در قالب اجرای 

زنده آثار نقاشی، تصویرسازی و کاریکاتور روی بوم کرد.
این رویداد که با حضور جمعی از هنرمندان برجسته کشور در 
۷ و ۸ اسفندماه برگزار شد، فضایی طراوت بخش و خلاقانه را در 
محیط کار بخش ستادی فولاد مبارکه ایجاد کرد. هنرمندان با 
استفاده از سوژه ها و تکنیک های مختلف، مفاهیم مرتبط با 

مسئولیت های اجتماعی، حفاظت از محیط زیست و تأثیرات 
مثبت فعالیت های این شــرکت بر جامعه ازجملــه انتقال آب 
از دریای عمان، احداث نیروگاه خورشــیدی، توسعه شهرها و 
روستای پیرامونی، حمایت از ورزش و بهداشت و... را در بیش 

از ۳0 اثر به تصویر کشیدند.
کارمندان نیز با حضــور در این رویداد، ضمن مشــاهده فرایند 
خلق آثار هنری، با مفاهیم مسئولیت اجتماعی و تلاش های 
شرکت در این زمینه آشنایی بیشتری پیدا کردند. این رویداد 

نه تنها به ارتقای فرهنگ سازمانی کمک کرد، بلکه فرصتی برای 
تعامل و هم فکری بین کارکنان و هنرمندان فراهم آورد.

مدیرعامل، معاونان و مدیران شرکت فولاد مبارکه نیز از این آثار 
دیدن کردند و ضمن تقدیر از هنرمندان، بر اهمیت نقش هنر 
کید کردند. مدیر روابط عمومی  در انتقال پیام های اجتماعی تأ
این شرکت نیز ابراز امیدواری کرد چنین برنامه هایی بتواند به 
گاهی عمومی درباره مسئولیت های اجتماعی و نقش  افزایش آ

مثبت فولاد مبارکه در جامعه کمک کند.

معرفی مسئولیت های اجتماعی فولاد مبارکه به زبان هنر


